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Наглост Криза

Предупреждение Награда Извиване на ръце

Нешева била взела
само 13 хиляди бонус

Стр. 2

Германия не иска предсрочни
избори в Гърция

Стр. 8

Стр. 5

Дигите на Дунав можели да не
издържат на снеготопенето

Стр. 24

Ансамбъл „Добруджа”
спечели фестивал в Италия

Стр. 3

ГЕРБ приеха ударно закона за
гражданската конфискация

Стр. 3

БСП дава земеделския
министър на прокурор
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Л Е В И Я Т
В Е С Т Н И К

Фискалният резерв е значи-
телно под критичния минимум,
като през миналата седмица
той е бил около 3-3,3 млрд. лв.,
алармираха вчера икономисти
от НДСВ. Правителството на
ГЕРБ е в състояние на ликвид-
на криза, заяви икономистът
Любомир Дацов.

Бившите министри Милен
Велчев и Николай Василев раз-
критикуваха и идеята за използ-
ването на средствата от

Фискалният резерв -
под критичния минимум

Ново изискване за цветни снимки върху безплатните карти за градски транспорт на варненските
пенсионери изви огромни опашки пред единственото гише за целта вчера. Старите хора бяха принудени
в студа да стоят и да чакат с часове документите им за превоз да бъдат подменени

Няколко
ÄÓÌÈ

Ина
МИХАЙЛОВА

Дайте още!
Готвят ни нов удар.

Искаме или не искаме, ще
трябва да монтираме нови
уреди на радиаторите. С
дистанционно отчитане
(стр. 6). И термокамери в
добавка. Няма значение
дали си сменил устройст-
вото преди месец. Да не си
бил толкова изпълнителен,
гражданино. Правилата ги
променят.

С новите уреди щели да
спрат кражбите на топ-
линна енергия. Сигурно!
Колкото спряха с настоя-
щите. Топлинните из-
растъци така са ни закре-
постили, че отърване
няма. Сега пак писукат:
“Дайте още!” Защото как-
во, ако не милиони, ще гуш-
нат посредниците между
нас и топлофикациите, ако
се осъществи горещата
идея на управниците.

Топлофикациите тру-
пат задължения. Сметки-
те са надути. Хората не
плащат, а мнозина отдав-
на са изключили радиато-
рите. И в цялата тази ве-
рига има един израстък,
който, мине не мине, търси
начини да генерира печал-
ба. Днес - уреди с дистанци-
онно отчитане. Утре, след
като стане ясно, че и те
няма да спрат кражбите на
топло, камери във всеки
дом. Със специален софту-
ер. За да ни хващат как де-
монтираме радиатори.
След това “полицаи”, които
да ни дебнат. И пр., и пр.
Всичко за наша сметка.

А те, посредниците, са
недосегаеми - ДКЕВР не ги
контролира, енергийното
ведомство не ги следи,
няма и кой сметка да им
потърси. Поне да обяснят,
след толкова години прак-
тика как се формира
сметката за парно. По-
лесно е обаче да сграбчиш
40 000-50 000 абонати.

А сега им помагат със
закон да ни вържат за поне
още десет години напред.
Да не си помислите, че
става дума за лобистки
интереси? Не думайте!
След време ще разберем
кому пристанаха този
път от мнозинството.
Дотогава само може да се
надяваме някой да помисли
и за хората. Защото за
топлинните счетоводите-
ли има кой.

БЕДНОТО ДЪРЖАВНО ФИНАНСИРАНЕ
НА БОГАТОТО ЧАСТНО ОБРАЗОВАНИЕ

Стр. 21

Стр. 7

Сребърния фонд, който е част от
фискалния резерв. България е
във валутен борд и фискалният
резерв е част от него, затова
тези пари трябва да се управля-
ват единствено от централната
банка, смятат от НДСВ. Според
Милен Велчев, ако парите от
Сребърния фонд се инвестират
в български акции, това ще бъде
най-голямата кражба.

След рухването на митове-
те, че България е готова за

Шенген и успешно се бори с
корупцията, ще рухне и митът,
че можем да обслужваме без-
проблемно дълга си, смята още
Велчев. “България нямаше про-
блем да обслужва дълга си по
времето на Иван Костов, когато
той беше 100% от БВП. Нямаше
проблем по време на управле-
нието на НДСВ, когато беше
75%, нямаше проблем и при
тройната коалиция, когато бе
35%. Още по-малко трябва да

има проблем да го обслужва
днес. ГЕРБ наследиха един от
най-ниските дългове в Европа -
едва 14% от БВП”, заяви Вел-
чев. Фискалният резерв е сто-
пен доста под половината от
сумата, която завариха през
2009 г. Правителството трябва
да търси достъп до капиталови-
те пазари, а не с парите на пен-
сионерите да плати облигации-
те догодина, смята Велчев.

Стр. 5

Преди седмица бил 3 млрд. лв. според НДСВ

◊‡ÒÚÌËˇÚ ÒÂÍÚÓ Â ÓÒ‚Ó-
·Ó‰ËÎ 23 667 ‰Û¯Ë. Õ‡È-
ÏÌÓ„Ó ÌÓ‚ÓÂ„ËÒÚË‡ÌË
·ÂÁ‡·ÓÚÌË Ò‡ ÓÚ ËÌ‰ÛÒÚ-
ËˇÚ‡ Ë ÓÚ ‰˙Ê‡‚ÌÓÚÓ
ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ.
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Снимка БГНЕС
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България
Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

оциалистите ще поискат
проверка за високите
сметки на столичани за
отопление, получени от

Учениците от хасковската гимназия с преподаване на чужди
езици “Проф. д-р Асен Златаров” почетоха паметта на видния
учен и общественик вчера с поднасяне на венци и цветя пред

паметника му в центъра на Хасково

Нешева взела не 30,
а 12 хил. лева бонус

ССССС

алко след като заведе дело за клевета
срещу Цветан Цветанов, председателката
на Съюза на съдиите Мирослава Тодорова
стана обект на поредна проверка от ВСС.
ДУМА припомня, че Тодорова попадна в
светлината на прожекторите, след като
Цветанов я обвини, че обслужва организи-
раната престъпност и умишлено бави дела.
Изнесените от Цветанов твърдения вече са
опровергани от публикувана справка от Со-
фийския градски съд.

Тодорова бе проверена от ВСС преди
около месец. От всички наказани магистра-
ти тя получи най-тежката санкция - 15%
намаление на заплатата заради забавени
57 производства. Председателката на СГС
Владимира Янева, лична приятелка на
вътрешния министър, се отърва само със
“забележка” при забавени 43 дела.

По предложение на Пламен Стоилов ВСС
ще се самосезира за разследване на двата
случая, по които Цветанов обвини Тодорова
в умишлено протакане - дело срещу Васил
Маникатов и изнасилване на 2 момичета
през 1998 г. Проверката се налагала заради

Социалисти питат за високите
сметки за парно на столичани

та столичния кмет Йорданка
Фандъкова защо сметките за
парно са толкова високи. Той
припомни битката за това “Топ-
лофикация” - София да стане
общинско дружество. Депутатът
обаче попита какво се е случи-
ло за тези две години, откакто
дружеството е на общината, за
да се намалят сметките на хо-
рата за парно. Курумбашев за-
пита и къде е обещанието за

подмяна на старите тръби. Из-
водът му бе, че единственото,
което общината е направила, е
да се вдигнат сметките на хо-
рата.

По-рано вчера пък от ГЕРБ
лансираха идеята да се крими-
нализира кражбата на топлое-
нергия. За да я осъществят, те
възнамеряват да предложат
повече правомощия на етажна-
та собственост.

началото на годината. “Топло-
фикация” вече е 100% общин-
ско дружество и трябва да отго-
ворим на питанията на столи-
чани, обясни общинският съвет-
ник от БСП Жельо Бойчев.

В парламента депутатът
Петър Курумбашев също попи-

ВСС ще проверява две дела
на Мирослава Тодорова

М
“засилен обществен интерес” и ще е еднов-
ременно от съдебния инспекторат и комиси-
ята за проверка на делата с обществена
значимост на ВСС. Инспекторатът и ВСС ще
проверят и дело срещу Марио Николов за
измами с пари по САПАРД.

“Ще направим цялостна проверка на
трите случая, независимо дали има изтек-
ла давност за търсене на дисциплинарна
отговорност на представители на съдебни-
те органи”, закани се главният съдебен
инспектор Ана Караиванова.

ВСС няма да провери казуса “Софийски
имоти”, по който има съмнения за конфликт
на интереси от страна на Владимира Яне-
ва. Съветът не провери и случая с изпрате-
ното от нея писмо до МВР и ДАНС, с което
тя съветва институциите как да манипули-
рат статистиката за СРС чрез по-продължи-
телно държане на “слушалка” на заподо-
зрените лица. Съветът не обсъди и писмо
на адвокати, които искаха списъка на съди-
ите, които всекидневно си говорят и под-
крепят Цветан Цветанов, както самият той
се похвали.

исмото, в което шефката на СГС
Владимира Янева съветва служ-
бите как да манипулират стати-
стиката от използването на СРС,

ДАНС и МВР само се запознали с писмото на Владимира Янева
ния документ зам.-министърът на
вътрешните работи Веселин Вучков и
председателят на ДАНС Константин
Казаков пред парламентарната подко-
мисия за контрол на СРС, заяви вчера
председателят й Михаил Миков.

ДУМА припомня, че Янева, която е
лична приятелка на вътрешния ми-
нистър Цветан Цветанов, изпрати през

януари писмо до МВР и ДАНС, в което
ги съветва да използват максималния
законов срок от 2 месеца в исканията
си до съда за прилагане на СРС, като
по този начин статистиката ще отче-
те, че службите са подслушвали по-
малко.

Миков коментира, че подкомисията
е представила пред службите стано-

вището си, че писмото на шефката на
СГС “е неприемливо и стимулиращо
прекомерното подслушване”. Подобно
тълкуване на закона ще доведе до
масово нарушаване на човешки пра-
ва, натрупване на огромен обем не-
нужна информация и излишно ангажи-
ране на служители и средства, алар-
мира депутатът.

П
така че да не изглеждат толкова мно-
го, не било разпратено до основните
звена в МВР и ДАНС като методичес-
ки указания, а “само за запознаване”.
По този начин са оправдали скандал-

Служители в районните каси са обидени от изявленията на управителката

През миналата година упра-
вителката на НЗОК Нели Не-
шева взела бонус “само” от 12
156 лв., а не от 30 хил. лв. Това
съобщи самата тя на извънред-
на пресконференция вчера.
Шефката на НЗОК се принуди
да дава обяснения, след като
ден по-рано депутатът от Синя-
та коалиция Димо Гяуров обя-
ви, че е получила като бонус
сумата от 30 000 лв.

От обясненията й стана
ясно, че не се срамува от полу-
чения бонус, защото ценяла
труда си и труда на своите слу-
жители. Нешева дори обяви, че
обмисля да съди за клевета
Гяуров, и вметна, че не била
длъжна да съобщава колко точ-
но пари е взела, защото това е
данъчна тайна.

Според нейното собствено
мнение сумата, която е получи-
ла, е за добре свършената ра-
бота като управител на НЗОК и
била справедлива. Нешева смя-
та, че има големи заслуги за
“безпрецедентното спокойст-
вие” в работата на НЗОК. Тя
допълни розовата картина с
констатацията, че заради тру-
да й се забелязвала удовлетво-

 Не така стоят нещата обаче според служителите в малки-
те районни каси. Мнозина са огорчени, защото според
изявленията на Нешева са взели големи бонуси, а
всъщност не е така. Например в районна каса, в която за
9-те месеца на 2011 г. са събрани 310 хил. лв. от глоби и
санкции. Тези пари по методиката се пращат в НЗОК  и
оттам се връщат до 25% към районната каса, но 10% от
тях отново се връщат към централа. От останалите 15%
половината се разпределят на хората по отработено
време, а другите 50% се дават за принос за контролна
дейност. Тези пари отново се разпределят в съотношение
20:80 като 20% са за хората, които имат непряко отноше-
ние към контрола, а 80% - за контролиращите. Така изли-
за, че във въпросната каса с 310 хил. лв. през първото
тримесечие контролиращите са получили бонуси от по 309
лв. (по 103 за първите 3 месеца). За следващите две
тримесечия парите стават още по-малко. Хората недовол-
стват, защото не са вземали суми, които бяха цитирани, и
защото са несправедливо “накиснати”. От районни каси се
жалвали в Националния синдикат на административните
служители към КТ “Подкрепа”, каза за ДУМА председате-
лят Ефтим Боюклиев.

Аида Ованес

реността на пациентите и на
изпълнителите на медицинска
помощ.

Обяснението на Нешева за
размера на бонуса също бе
впечатляващо. Тя коментира,
че щяла да бъде популист, ако
се съгласи да получи 2 хил.
лв., а подчинените й да взе-
мат по 7 хил.  “Това ли е нещо-
то, което очаква обществото?

Тогава аз да очаквам някой да
ми даде под масата? Що за
ръководител е този, който очак-
ва това? Що за отговорност
може да носи този, който отго-
варя за 3 млрд. лв. и казва “аз
няма да получа наравно със
служителите си”. И то по закон?
В кое социалистическо обще-
ство се получаваха парите така
- работникът вземаше ли по-

вече от управляващия?”, драма-
тично почна да се пита Неше-
ва и разказа как всяка вечер
си тръгвала от работа в 20 ч.

Шефката на касата бе кате-
горична, че не виждала нищо
нередно служителите да полу-
чат тези бонуси, а и повечето
от тях били с по 400-500 лв.
заплата и бонусите били начин
да ги задържат на работа.

Готов съм да се извиня на
Нешева за допуснатата мате-
матическа грешка, но ние из-
числявахме по методиката, за-
щото никой не ни предостави
официални данни, коментира
по-късно в НС Димо Гяуров.
Според него обаче шефката на
касата трябва да се извини за
своето шикалкавене. Срещата
в съда няма да е в нейна пол-
за, категоричен бе той.

Според предоставената от
НЗОК справка за изплатените
през 2011 г. допълнителни
възнаграждения всеки дирек-
тор на РЗОК е получил бруто
по 6232 лв., зам.-директорът -
6994 лв., подуправителят на
НЗОК - 16 942 лв., главният
секретар - 7788 лв., началникът
на кабинет -  4097 лв., служите-
лите във вътрешен одит - 3840
лв., финансов контрол - 4643 лв.

Бонусите са от икономии от
фонд работна заплата и от
средствата, набрани от кон-
тролна дейност. Според справ-
ката единствено управителят
на НЗОК е взела нула лева от
икономии от заплати. Нейните
12 156 лв. били само от средст-
вата от контролна дейност. Не-
шева обясни още, че по закон
имала право до 25% от парите
от глоби и санкции да се дават
като бонуси, но благородно
решила да са само 17,21%.

Нели Нешева
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Äîñòîåí ÷îâåê ñúì,
öåíÿ òðóäà ñè

вчера при гледането на
законопроектите за граж-
данската конфискация,
внесени от ГЕРБ и от ДПС.
При гласуването на зако-
нопроекта на управлява-
щата партия залата бе из-
ненадващо пълна, като
регистрираните бяха 201,
121 от които подкрепиха
скандалния законопроект,
а 70 бяха против. “За” за-
конопроекта на ДПС бяха
72-ма, 31 - “против”, а 88
се въздържаха, с което
той не бе приет.

“Не вярвам, че намере-
нието на ГЕРБ да върне
чувството за справедли-
вост ще се случи”, обясни
отрицателния си вот по
законопроекта на ГЕРБ
депутатът от КБ Мая Ма-
нолова. Тя подчерта, че не
случайно той се приема
сега и ще влезе в дейст-
вие точно преди парла-
ментарните избори дого-
дина, за да бъде използ-
ван за рекет. По думите й
този закон ще бъде из-
ползван за натиск над все-
ки политически непослу-
шен и всеки бизнесмен,
който си позволява да не
прави дарения за ГЕРБ.

Да не забравят за
ефекта “Франкенщайн” -
създаденото изяжда съз-
дателя, посъветва Лютви

Законът за конфискацията
ще е оръжие за натиск
и рекет за изборите

БСП:

Управляващите препълниха
пленарната зала, за да гласуват

Основните разлики между законопроектите на
ГЕРБ и ДПС са в методиката, по която може да
започне проверка за нечие имущество и за
работата на комисията, която да прилага зако-
на. Управляващите държат да се създаде нова
комисия на мястото на придобилата популяр-
ност с името “Коларов”, докато от ДПС предла-
гат този орган да бъде закрит, а функциите му
да се прехвърлят към НАП като ресорна инсти-
туция, способна да извършва необходимите
проверки. От ГЕРБ предлагат, когато разликата
между цената на съмнителното имущество и
нетния доход на проверяваното лице е 250 хил.
лв. или повече, тогава да се започва процедура
по гражданска конфискация. Не само разликата
е важна, а и причините, поради които може да
се стартира процедурата, контрира Христо
Бисеров. Той подчерта, че прагът за разследва-
не на необяснимото богатство непременно
трябва да бъде над 300 хил. лв. От ДПС са
категорични, че не бива да се предприема
процедура по конфискация, ако срещу заподоз-
ряния не се води дело.

ПРИЛИКИ И РАЗЛИКИ

Местан. Той добави, че
този закон ще е срещу
обикновените хора, а
обявената му цел за
справяне с престъпност-
та и корупцията по висо-
ките етажи няма да се
сбъдне. Депутатът при-
помни на ГЕРБ изследва-
не на Евробарометър, в
което се вижда, че коруп-
цията е скочила с 8%
през последните 2 г. “За
ваше успокоение напра-
вих справка да не би Ев-
робарометър да е член на
тройната коалиция. За

Ира МИЛЕВА

Д
о червено се
нажежиха стра-
стите в пленар-
ната зала на
п а р л а м е н т а

ваше съжаление не е”,
продължи зам.-шефът на
ДПС. Той подчерта, че
това управление не при-
знава принципа за невин-
ност, освен ако не става
въпрос за съпартиец.
Това е управление, което
притиска съда ежедневно,
продължи Местан.

Михаил Миков попита
защо премиерът не си е
сложил подписа под до-
кумента. И сам отговори -
защото са го посъветвали,
че с тези противоречия в
него ще си навлече поли-

тически загуби. “Като чуе-
те за проверки на полити-
ци, си мислите, че става
въпрос само за предиш-
ните. Говорите за интере-
сите на обществото, което
нито можеш да видиш,
нито да пипнеш, но мо-
жеш да говориш от него-
во име”, възмути се Миков.

Георги Терзийски об-
общи, че става въпрос за

лов на вещици, а управля-
ващите ще действат на
принципа, че ако вещица-
та пищи, греховете й се
опрощават. С така напи-
сан закон ловът на вещи-
ци продължава и след
смъртта им, заяви Мая Ма-
нолова, като обясни, че
проверката на лицата ще
продължава и след като
те починат, както и след

оправдателна присъда.
Волен Сидеров пък

предложи логистична по-
мощ при пренаписването
на закона, след което из-
несе справка за имотите
на голяма част от управ-
ляващите, сред които и
президента Росен Плев-
нелиев, който си имал 16
000 дка църковни гори
близо до Халкидики.

Решението на правителст-
вото да замрази ратификация-
та на споразумението АСТА е
първа крачка в правилната по-
сока, но съвсем не е до-
статъчно, коментира вчера
председателят на БСП Сергей
Станишев. Той добави, че е
необходимо правата на граж-
даните да бъдат гарантирани и
отново призова Народното
събрание да приеме деклара-
ция, в която се обявява против
АСТА. България трябва да се
оттегли от АСТА, категоричен
бе президентът на ПЕС.

Решението на ГЕРБ дойде
след бурните демонстрации в
над 200 града в цяла Европа,
включително в България, при-
помни Станишев. Той отбеляза,
че ГЕРБ искат да изчакат, за
да видят какво ще реши ЕС.
Според него обаче европей-
ските и българските граждани
вече са изразили своето еди-
нодушно решение срещу АСТА.

Междувременно вчера ста-
на ясно, че 18 български евро-
депутати ще се обявят срещу
спорния документ в Европарла-
мента и ще гласуват против
ратификацията на АСТА. “Това
става възможно заради промя-
ната на позицията на ГЕРБ.
През 2010 г. те заедно с ЕНП

Възможност за възобнобяване на дебатите за
шистов газ предложи вчера енергийният министър
Трайчо Трайков. Ще се постараем да представим
на обществото истината такава, каквато е, тъй като
това е ценен ресурс за енергийната независимост
на България, коментира Трайков. Той не виждал
защо да не използваме горивото, ако е безопасно.
Министърът съобщи, че се създава парламентарна
комисия, целта на която е в разумен срок и без
бързане да разгледа всички най-нови анализи на
български и чуждестранни експерти в икономика-
та, енергетиката, екологията. Министърът призна,
че в енергетиката се преплитат много интереси.

Трайков разговарял в петък с френския енер-
гиен министър Ерик Бесон, който е изказал пред-
положение, че и във Франция дебатът за шисто-
вия газ скоро ще бъде възобновен. Франция е
единствената страна, освен България, която е на-
ложила мораториум, забраняващ проучването и
добива на шистов газ. Трудно е да затискаш па-
рата на тенджерата, изтъкна Трайков.

Конференция на тема
“Алтернативата на европей-
ските социалисти: финансова
стабилност и икономически
растеж в Европейкия съюз”
ще се проведе днес от 12 ч.
в столичния хотел “Радисън
Блу”. Дискусията е организи-
рана от делегацията на

дървесината да се продава на стоковата борса,
което според левите депутати е умишлено наду-
ване на цената и отдавна е отречено като прак-
тика в Европа. Това е политическо решение, кате-
горични са от КБ. Освен това Найденов е изпра-
тил писмо до борсата, в което иска да знае кои
фирми ще извършват дейността. В отговора се по-
сочват конкретни шест фирми от общо 50, без да
е проведен конкурс. Дори е описано каква точно
ще е дейността на тези фирми. Нарушен е За-
конът за стоковите борси, отсече Корнелия Нино-
ва. Тя и колегите й са категорични, че става въпрос
за приближени до ГЕРБ фирми. Това обаче не
смущава Найденов, който с наредба №6 повиша-
ва комисионата на тези фирми брокери. Така фир-
мите ще приберат 1 млн. 800 хил. лв. от джоба на
българите в момент на криза, обясни Нинова.

Нели Нешева достойно обяснява
как е прибрала 12 хиляди лева

Станишев настоява за
декларация срещу АСТА

Трайков размразява
дебата за
шистовия газ

ЛЕВИ ЕВРОДЕПУТАТИ ОРГАНИЗИРАТ
ДИСКУСИЯ ЗА ИКОНОМИКАТА В ЕС

българските евродепутати-
социалисти, а събитиeто ще
уважи и президентът на ПЕС
Сергей Станишев.

Позициите на левицата по
темата ще представят Атанас
Папаризов, Румен Овчаров и
Драгомир Стойнев. Представи-
тели на Българската търговско-

промишлена палата, Българска-
та стопанска камара, КНСБ и
Асоциацията на индустриалния
капитал в България също ще
вземат участие в дискусията.
Очаква се събитието да бъде
уважено и от представители на
други парламентарно предста-
вени партии.

БСП дава земеделския
министър на прокурор
Искра МИЛЕВА

З
емеделският министър Мирослав Найденов
отива на прокурор, а сигналът бе внесен
вчера от депутатите от Коалиция за Бълга-
рия. Повод за това е решение на министъра

отхвърлиха само с няколко гла-
са декларация на Европейския
парламент, която призоваваше
Европейската комисия да отст-
рани слабостите в споразуме-
нието, преди да го подпише.
Хубаво е, че днес говорят дру-
го и че гражданското общество
показа своята сила”, коментира
левият евродепутат Ивайло
Калфин. В общата позиция, раз-
пространена от българските
представители в ЕП, се осъждат
и опитите на холандската Пар-
тия на свободата за дискрими-
ниране на европейски гражда-
ни и за противопоставяне меж-
ду тях чрез поддържаната от
нея интернет страница, събира-
ща оплаквания от западно- и
източноевропейци.

“Българските членове на
Европейския парламент се
противопоставят на всеки опит
за насаждане на ксенофобия
и липса на толерантност в рам-
ките на ЕС. Не приемаме на-
лагането на двойни стандарти
и дискриминирането на българ-
ски граждани и ще направим
всичко, което е във възможно-
стите ни на депутати в Евро-
пейския парламент, за да
бъдат спазвани основните
принципи и ценности на ЕС”,
се казва в общата позиция.

Този закон предвижда проверките да продължават и при евентуалното
оневиняване в съда на обвиняеми в тежки престъпления и дори след тяхната

смърт. Ловът на вещиците продължава и след като вещиците са умрели,
обяви от трибуната депутатката Мая Манолова

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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а се забрани плани-
раното за събота, 18
февруари, възпоме-
нателно факелно
шествие в памет на

55-годишен мъж
беше задържан
за убийство

55-годишен мъж беше
задържан за убийство в Доб-
рич. В сряда в полицията било
получено съобщение за наме-
рено починало лице в дома му
в село Стефаново. Вероятна-
та причина за смъртта му са
нанесени удари. След разслед-
ване било установено, че пре-
дишния ден починалият 67-го-
дишен мъж е имал гост в дома
си, с когото е празнувал, и
двамата са употребили алко-
хол. Заподозрян за извършено-
то престъпление е 55-годишен
мъж от същото село.

Маскиран
стрелял осем пъти
в магазин

Маскиран мъж е нахлул в су-
пермаркет на ул. “Старозагор-
ска” в Казанлък и е заплашил
касиерката с пистолет. Той
стрелял осем пъти във възду-
ха. Извършителят е успял да
отмъкне от касиерката 800
лева оборот. Сигналът за гра-
бежа бил подаден от собстве-
ника на магазина.

Свиха 3000 лева
от поща в Бургаско

3000 лева са били открадна-
ти от пощата в бургаското
село Маринка. Парите били в
стая, ползвана за разплащане
на сметки, а по данни на служи-
телката парите са били в чек-
медже на бюрото. В сградата е
проникнато чрез ползване на
подправен ключ, с който бил
отключен секретният патрон
на метална решетъчна врата.

Европейската мрежа
срещу расизма иска
забрана на „Луков марш”

Д

Лиляна Павлова:

уменските археолози
поискаха още пари за
проучване, заяви ми-
нистърката на регионал-

Неонацисткото насилие в България расте,
констатира БХК в отворено писмо до Борисов и медиите

ген. Христо Луков, настоява
Европейската мрежа срещу
расизма ЕНАР в Брюксел. От
организацията са изпратили
писмо до столичната кметица
Йорданка Фандъкова, съобщи
националният координатор на
ЕНАР за България.

“За поредна година Бъл-
гарският национален съюз,
Национална съпротива, “Кръв
и чест” и други неонацистки
формации възнамеряват да
отдадат почит към отявлени-
те фашистки възгледи на бив-
шия министър на войната и
легионер по времето на Вто-
рата световна война ген. Хри-
сто Луков”, се казва в писмо-
то. От 2004 г. траурното фа-

келно честване се превръща
в “публично демонстриране и
пропаганда на расизъм и не-
онацистки идеи. Членове на
неофашистки групи от други
държави: Германия, Русия,
Белгия, Румъния, официално
забранени в собствената си
страна, също участват в “Лу-
ков марш” в София”. Затова
ЕНАР призовава Столичната
община да забрани провеж-
дането на тази демонстрация
на 18 февруари 2012 г. и да
предприеме ефективни мер-
ки срещу проявите на ра-
сизъм. Секретариатът на
ЕНАР е изпратил копие от
писмото, подписано от
Майкъл Привот, директор на
ЕНАР, и до омбудсмана на Ре-
публика България Константин
Пенчев. В началото на фев-
руари протестни писма до
кмета и омбудсмана с насто-

яване за забрана на “Луков
марш” изпратиха Гражданска-
та инициатива “Хора срещу
расизма” и сдружението “Со-
лидарна България”.

Българският хелзинкски
комитет сигнализира вчера с
отворено писмо до медиите,
премиера и министъра на
вътрешните работи за жесто-
кия побой, нанесен на 14 фе-
вруари на ромския поет и жур-
налист Христо Христов в Со-
фия. Според пострадалия
извършители на нападението
били трима неонацисти, които
са го преследвали, повалили
на земята, удряли и ритали,
преди да бъдат спрени.

“БХК настоява за бързи и
ефективни действия на поли-
цията за разкриване на
извършителите на това брутал-
но престъпление от омраза.
БХК изразява нарастващата

си тревожност от ръста на не-
онацисткото насилие в Бълга-
рия и очевидната липса на
системна работа на властите
в посока разкриване и предот-
вратяване на тези престъпле-
ния”, пише в откритото писмо.
Правозащитниците припомнят
убийството в Борисовата гра-
дина на момче, “заприличало
на гей” на извършителите,
побоя в трамвай 20 над хора,
отиващи на митинг в защита
на чужденците, множеството
побои над бежанци, имигран-
ти и “различни”.

“В по-голямата част от слу-
чаи реалните извършители на
престъпленията не са устано-
вени и няма наказани, а чув-
ството на безнаказаност води
до още повече насилие. На-
стояваме за спешни и резул-
татни действия на полицията
както в случая с нападението
над Христо Христов, така и във
всички останали случаи на
престъпления от омраза”,
завършва призивът на БХК.

Ш

Спира „Хемус”,
ако сумата
за проучвания
е прекалена

ното развитие и благоустройст-
вото Лиляна Павлова при посе-
щението си в Шумен. Първона-
чалната сума била 350 000 лв.,
а после драстично нараснала на
423 000 лв. Павлова подчерта,
че това са много пари за проуч-
ване на такъв малък терен, и
посочи, че километрите, през
които ще се изгражда автомаги-
страла “Хемус”, не са много.
Лиляна Павлова поканила архе-
олозите в МРРБ за обсъждане
на ситуацията. Ако сумата е
прекалено голяма и трябват
цялостни разкопки на терена, а
не само проучване, ще се
наложи да се спре работата по
изграждане на магистралата,
посочи министърката.  При
посещението си в Шумен Павло-
ва призна, че много общини са
свършили парите си за зимно
почистване. Проблемът се знае
и се води разговор с МФ за
отпускане на средства, посочи
тя. Павлова се съгласи, че
фирмите за зимно почистване не
разполагат с нужната техника.
По думите й много фирми били
избрани да почистват както
републикански, така и общински
пътища, поради което не им
достигала техника. Фирмите ще
бъдат проверени и ако се нало-
жи, ще бъдат санкционирани, за
да изберат кои пътища да
чистят, обеща министърката.

бщинските съветници от БСП ще
подготвят наредба за таксимет-
ровите услуги в София. Вчера те
се срещнаха с представители на

Снимка Мариета ТОМОВА

Съветниците от БСП в София ще правят
наредба за таксиметровите услуги

Общинските съветници от БСП първи откликнаха на поканата
на асоциацията на таксиметровите синдикати, отправена

към всички партии в Столичния общински съвет

Висшият съдебен
съвет да не бъде посто-
янно действащ орган,
както е в момента, пред-
лагат дванайсет непра-
вителствени организа-
ции. Това беше само
едно от предложенията
в пакета за промени на
Закона за съдебната
власт, изготвен от граж-
данските сдружения.

Проектът беше пред-
ставен във вторник
на министъра на пра-
восъдието Диана Кова-
чева, а вчера беше опо-
вестен публично.

ООООО
Деси ВЕЛЕВА

Асоциацията на таксиметровите синди-
кати в България, които се оплакаха от
липсата на регламент за работата им.
Таксиметровите шофьори са на мнение,
че има явна дискриминация при изда-
ването на разрешителни в техния
бранш. Те напомниха, че в момента
разрешителни за таксиметров превоз
могат да се дават само на физически
лица и еднолични търговци, но не и на
юридически лица. Липсата на до-
статъчно стоянки за такситата и на ме-
ста за почивка също бе коментирана на
вчерашната среща. В администрацията
на Столичната община няма нито един
чиновник, с който да обсъждаме про-
блемите и работата си, заявиха от асо-
циацията.

Общината бяга от вменените й
задължения и отговорности по регла-
ментиране на таксиметровата услуга в
София, заяви червеният общински
съветник Жельо Бойчев. Той се ангажи-
ра групата съветници от БСП да внесе
питане в СОС за броя на таксиметрови-
те стоянки, както и за сигнали за неяс-
ните практики за даване на разреши-
телни за таксиметрови услуги от Сто-
личната община.

Таксиметровият превоз не е част
от транспортната схема на София, но

има отношение към услугите, които
гражданите ползват в сферата на
транспорта, заяви общинският съвет-
ник Калоян Паргов. Според него в
новата наредба трябва да се предви-
ди от всеки нов шофьор да се изисква
свидетелство за съдимост. В докумен-

та ще се включи и текст за удължава-
не на срока за разрешителните, който
в момента е 12 месеца.

Новата наредба за таксиметровия
бранш в столицата трябва да бъде го-
това до края на лятото, категорични
са социалистите.

Предлагат ВСС да не е постоянно действащ огран
Мария НИНОВА

Причината за насто-
яването ни ВСС да не
бъде постоянно дейст-
ващ орган е, че искаме
магистрати, които са
високо ценени като спе-

циалисти, а
те отказват
да се откъс-
нат от ра-
ботата си
за 5 годи-
ни, колкото
продължа-
ва един
мандат, за-
яви съдия
Светла Ца-
чева от
Съюза на

действащи комисии.
Ако предлаганите про-
мени в избора на про-
фесионалната квота
бъдат приети, съдиите,
прокурорите и следо-
вателите ще стават
част от ВСС, след като
са получили подкрепа
от съответните общи
събрания, а не, както е
в момента, чрез непро-
зрачни делегатски
събрания.

Неправителствени-
те организации настоя-
ват и за промени в раз-
пределението на функ-
циите във ВСС. Об-
съждането на въпроси-

те трябва да става по
съсловия, посочи Цаче-
ва. По думите й, целта
на това разделение е
всяка от колегиите да
изпълнява свойствени-
те си задачи.

Калин Калпакчиев
от Съюза на съдиите
допълни, че мерките
трябва да бъдат приети
в цялост, за да се по-
стигне ефективно уп-
равление в съдебната
власт. Организациите
призовават промените
да станат факт преди
изтичането на манда-
та на сегашния ВСС
през септември.

съдиите. Организации-
те предлагат ВСС да
бъде разделен на две
колегии - за прокуро-
ри и за съдии, и към
него да има постоянно
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“Пушачите страдат
две седмици, след като
откажат цигарите, но
след това ползите за
здравето им са огром-
ни”, каза еврокомиса-
рят по здравеопазване-
то и потребителските
въпроси Джон Дали,
който вчера бе у нас по
покана на здравния ми-
нистър Стефан Констан-
тинов. Дали призна, че
самият той е бил пушач
до 1988 г. Той изрази
пълната си подкрепа на
подготвените у нас
промени в Закона за
здравето, които пре-
движдат въвеждането
на забрана за тютюно-
пушене в закрити об-
ществени места.

Завчера законода-
телната промяна, която

ЕВРОКОМИСАР ПОДКРЕПИ БЪЛГАРИЯ
ЗА ЗАБРАНА НА ПУШЕНЕТО
НА ЗАКРИТИ МЕСТА

Комисар Дали представи в София иновативната кампания на Еврокомисията за
спиране на тютюнопушенето “Експушачите са неудържими”
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ще въведе забраната от
1 юни 2012 г., бе при-
ета с пълно мнозинство
на първо четене от пар-
ламентарната здравна
комисия.

По споразумение на
държавите-членки до
края на 2012 г. на тери-
торията на целия ЕС би
трябвало да се въведе
забрана за тютюнопу-
шене на всички закри-
ти публични места. За-
сега изпълнението на
препоръката е добро-
волно, така че Евроко-
мисията не би могла да
предприеме наказател-
ни мерки, ако България
отново реши да отложи
забраната.

Не е вярно, че рес-
торанти и барове затва-
рят след въвеждането

на забраната, каза
Дали. В Ирландия на-
пример, където забра-
ната е въведена преди
10 години, туристичес-
кият поток дори се е
увеличил, отбеляза ев-
рокомисарят.

“Заплахата дебне от река
Дунав, докато вниманието на ин-
ституциите е привлечено от за-
даващата се опасност от потоп
при затоплянето в близките дни.
Има голям риск укрепващите
диги по Дунав да се скъсат и да
залеят близките райони”. Това
предупреждение отправи вчера
Стефан Модев, декан на Хидро-
техническия факултет в Универ-
ситета по архитектура, строител-
ство и геодезия.

Укрепващите диги на река
Дунав са проектирани така, че
да издържат до 16 хил. куб. м
вода в секунда, но при топене-
то на леда и снега и в Сърбия
се очаква много по-висока при-

Експертите:

Дигите по Дунав няма да
издържат при снеготопенето
130 плавателни съда стоят на док край Русе
заради замръзналата река, загубите са големи П

градата на съда в Харманли е в тежко
състояние след последните наводнения
в града. Това съобщи председателят на
Върховния касационен съд Лазар Гру-

рогнозата за следващите дни е за затопляне,
което ще предизвика снеготопене, предупредиха
метеоролозите. По нареждане на МИЕТ пълните
язовири трябва да намалят обемите си наполови-

на. В Монтанско вече се източват язовирите в селата
Клисурица и Мартиново, в Клисурица се цели пониже-
ние с 500 000 куб. м, в Мартиново са се събрали 726
000 куб. м, а трябва да останат до 350 000. В Шумен-
ско също започна ударно свиване с 50 процента на
обема на всички общински язовири.

ливна вълна.
Защитните съоръжения на

България и Румъния са стари и
се разминават в стандартите си,
като на места българският бряг
е укрепен с метър по-ниски диги
от румънския бряг.

Проблем при топенето на
снеговете ще се получи и в Со-
фийското поле, защото река Лес-
новска може да повиши нивото
си повече от обичайното и да
залее околните села.

Доц. Модев е категоричен,
че трябва да се сформира
външен експертен съвет към
МИЕТ, който да контролира
състоянието на язовирите и ре-
ките. На този етап действията на

държавата са насочени само към
заплахата от язовирите.

Състоянието на дигите на
реките Дунав, Искър, Вит и
Осъм представлява по-голяма
опасност за бъдещи наводне-
ния, отколкото язовирите, пре-
дупреди в началото на седми-
цата областният управител на
Плевен. Той се позова на дан-
ни от проверка на хидротехни-
ческите съоръжения от комисия
с участието на експерти от “Ба-
сейнова дирекция” и “Противо-
пожарна безопасност и защита
на населението”.

Река Дунав изцяло е
замръзнала край Силистра и Ту-
тракан. Край Русе ледените бло-

кове намаляха до 70%. Заради
спряната от седмица навигация
по реката корабособствениците
търпят огромни загуби.  Около
1000 евро на ден са разходите
за гориво и издръжка на екипа-
жа на кораб, който престоява в
пристанище, казват собствени-
ците на плавателни съдове.

В района на Морската адми-
нистрация в Русе две седмици

чакат 130 плавателни съда, по-
вечето  български. Загуби отчи-
тат и фирмите, които изпращат
товари, клиентите им, корабните
агенти и брокери.

С намален товарооборот е и
пристанищният комплекс, пора-
ди което до края на февруари
ще бъде на минус с около 200
хил. лв. България обаче не раз-
полага с ледоразбивач.

СЪДЪТ В ХАРМАНЛИ ПОД ВОДА

С
ев, който призова бюджетната комисия към
Висшия съдебен съвет да предприеме неза-
бавни мерки. Правораздаването в Харманли
било в полеви условия с два метра вода и
кал. Част от архива е пренесен в общината,
но няма информация колко от него е унищо-
жен. Комисията по бюджета към ВСС трябва

настойчиво да се обърне към правосъдния
министър и да поиска да се оценят щетите,
защото едва след това може да се пристъпи
към ремонт, смята Груев. Тежко било и поло-
жението в Пловдив и Хасково.

Членът на ВСС Иван Колев пое ангажи-
мент веднага да влезе във връзка с Минис-
терството на правосъдието. До края на фев-
руари щели да бъдат предприети спешни
мерки, за да се възобнови нормалната рабо-
та на съда.

МЕСЕЧНО ХАРЧИМ 111 ЛВ.
ЗА ХРАНА И БЕЗАЛКОХОЛНИ

ай-съществено перо от бюджета на българските дома-
кинства са разходите за храна и безалкохолни напитки.
Като абсолютни стойности те се увеличават с 5,4% и
през четвъртото тримесечие на 2011 г. са 333 лв. средно

Н
на лице в домакинство. Това сочат данните на Националния
статистически институт.

Общият разход на човек през четвъртото тримесечие на
2011 г. е 933 лв. и се увеличава спрямо същото тримесечие
на 2010 г. със 7,3%. Разходите за храна и жилище, енергия,
горива, вода, обзавеждане и др. имат най-голям дял при фор-
миране на общия разход и представляват 53,6% него.

Разходите за дома се увеличават през четвъртото триме-
сечие на 2011 г. спрямо същото тримесечие на миналата
година - от 145 на 167 лв. средно на лице от домакинство.

Разходите за здравеопазване се увеличават с 12,5% и
възлизат на 54 лв. средно на лице. Делът им в общия разход
е 5,8%.

Увеличават се разходите за транспорт и съобщения с 4,4%
и достигат 93 лв. средно на човек, разходите за алкохолни
напитки и цигари се увеличават с 11,2% и възлизат на 42 лв.
на човек. С 12% са увеличени разходите за облекло и обувки.

Равнището на безработица в страната за първия месец на
годината е 11,1%. В бюрата по труда са регистрирани 365 995
безработни, от тях новорегистрираните са 50 245. Частният
сектор е освободил 23 667 души. Най-много новорегистрира-
ни безработни са от индустрията (10 024 души) и от държав-
ното управление (7394 души).

На първичния пазар са заявени 7411 работни места, с
1981 повече от предходния месец. Частният сектор е заявил
4696 места.

По програми за заетост и по схеми на ОП “РЧР” са заяве-
ни 13 729 работни места. От тях по програми за заетост са
заявени 13 340 места, като по Националната програма “От
социални помощи към осигуряване на заетост” са 10 689
места - за аварийни дейности, и по Националната програма
“Асистенти на хора с увреждания” - 2640 места.

НАД 50 ХИЛЯДИ НОВИ
БЕЗРАБОТНИ ПРЕЗ ЯНУАРИ

ДЕЦА
ИЗПЛЕТОХА
МАРТЕНИЦА,
ДЪЛГА 1,5 М

Децата от Обединения детски
комплекс в Благоевград под ръко-
водството на учителите им изра-
ботиха мартеница, дълга метър и
половина. Десетки деца се вклю-
чиха в нейното изработване и за-
кичиха своите близки с лично из-
плетени мартеници. Интересно е,
че традицията за носене на мар-
теницата датира от годината на
създаване на Българската държа-
ва - 1 март 681 г. Тогава основате-
лят хан Аспарух изпратил лясто-
вица, която да му донесе билка от
сестра му. Тя обаче толкова силно
я вързала за крачето й с бял ко-
нец, че по пътя птичето се нара-
нило и когато пристигнало при
владетеля, той забелязал, че по
конеца имало червени петна от
кръв. Оттогава всяка година бълга-
рите се кичат с бял и червен ко-
нец на първи март.

Ерол ЕМИЛОВ
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ЕРБ предлага да се
монтират нови уреди
с радиозасичане за
потреблението на

Общата сума на загубите,
които държавата е понесла в
резултат от допуснати наруше-
ния при провеждането на об-
ществените поръчки в периода
от 1998 до 2011 г., надхвърля
976 млн. лв. Това показва ана-
лиз на Института за пазарна
икономика (ИПИ), направен въз
основа на резултата от провер-
ките на Сметната палата за
разкритите пропуски и наруше-
ния при възлагането на обще-
ствените поръчки за посочения
период. Като загуби икономис-
тите определят средствата, за
които има ясни данни или за-
ключения на Сметната палата,
че са били изразходвани непра-

С 10.5 хил. или с 5% повече
пътници по редовни международ-
ни линии спрямо януари 2011 г.
отчете летище София вчера. Ае-
рогарата се приближава към ка-
пацитета си от 4 млн. пътници
годишно, без обаче да има ръст
на реални печалби.

Общо 264 225 са обслужени-
те пътници за януари 2012 г. спря-
мо 266 522 за предходния пери-
од. От летището твърдят, че раз-
ликата се дължала на двойно по-
малкия брой пътували по вътреш-
ните маршрути (поради продъл-

Безобразията на мобилните оператори продължават,
заяви вчера на брифинг в парламента Иван Иванов от
Синята коалиция. Той представи данни, че от 2006 до
2010 г. са построени 412 незаконни базови станции на
мобилните оператори. По-малко от 200 са разрушени.
През 2011 г. тези станции са вече 583.
Няма кой да осъществява санкция, коментира Иванов.
Още миналата година е трябвало да бъде готова
наредба на МЗ за максимално допустимите лъчения.
Тя обаче все още не е факт. Сините дават срок на
министър Стефан Константинов до края на месеца
наредбата да е готова. Те се оплакаха, че систематич-
но получавали откази от компетентните органи при
опитите им да защитят правата на гражданите.

Летище София с 5% ръст на пътниците
жаващите строително-ремонтни
дейности на летище Варна), как-
то и на по-слабата зимна
чартърна програма тази година.

С 30 по-малко са отчетените
туристически полети през първия
месец на тази година в сравне-
ние с предходната. Организира-
ните ски туристи, обслужени на
столичното летище за периода,
са 27 313, което е с около 7 хил.
по-малко спрямо януари 2011 г.
Карго трафикът почти запазвал
нивата от миналата година - пре-
возените товарни и пощенски

пратки за януари са 1 178 т. - с 14
т. по-малко от 2011 г. Товарните
обеми по редовни международ-
ни пътнически линии отчитали
спад (4%), а превозените със
специализирани полети пратки
нараснали с 2%.

“Летище София смята, че е
приключило първия месец от го-
дината със задоволителни резул-
тати въпреки смущенията в по-
летното разписание, причинени
от неблагоприятни метеороло-
гични условия в цяла Европа”,
изтъкват от аеропорта.

ЗА 14 ГОДИНИ

Държавата загубила 1 млрд. лв.
от обществени поръчки

вомерно или не е бил постиг-
нат резултат вследствие на тях-
ното използване.

Нетни загуби, получени от
неправомерно използваните
средства, икономистите са
идентифицирали в 13,4% от до-
кладите на Сметната палата, а
общо като “провали” са класи-
фицирани 26,5% от случаите.
Методологията за изчисляване
на загубите се базира на уста-
новените от одиторите провали
на обществени поръчки, дове-
ли до свръхразходи за държа-
вата при плащането на услуги-
те, поясни икономистът Явор
Алексиев, цитиран от
investor.bg.

Сред посочените от одито-
рите най-чести нарушения са
разделянето на обществени
поръчки, в резултат на което се
откриват вместо по една - по
две процедури, но изпълните-
лят и по двете процедури често
е една и съща компания, което
обезсмисля разделянато и на
практика увеличава разходите
на държавата при провеждане-
то на търговете. Като скрита
форма за нагласени търгове се
посочва и необяснимото зави-
шаване на техническите или
финансови изисквания към кан-
дидатите, което експертите оп-
ределят като начин да се фаво-
ризира определена компания.

Близо 600 незаконни
клетки на мобилните
оператори
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ГЕРБ иска да монтираме
нови уреди на радиаторите
Дистанционното засичане
на парното става закон

жи за обществено
обсъждане, преди да
оформи окончателния про-
ек.

Едно от основните пре-
димства на уредите за ра-
диоотчет е, че показват
реалното потребление.
Така не се налага да има
изравнителни сметки и
доплащане. При радиоот-
чета не се налага и влиза-
не в жилището, уредите се
засичат дистанционно.

Николов обясни, че
наемът на уредите за ра-
диочестотно отчитане ще
струва по 1 лев месечно
на уред или 12 лв. годиш-
но, но така ще се създаде

конкуренция между отдел-
ните компании. Потреби-
телите могат да избират
дали да си закупят уреда,
да плащат наем за него
или да го вземат на ли-
зинг. Депутатът уточни, че
всички фирми, които се за-
нимават с топлинно сче-
товодство, предлагат та-
кива уреди с радиозаси-
чане.

Положението с кражби-
те на топлинна енергия
стана нетърпимо, обосно-
ва идеята за законови про-
мени Валентин Николов.
Така, по думите му, потре-
бителите губят доверие в
топлофикациите и топлин-
ните счетоводители зара-
ди големия брой необяс-
ними сметки.

При стандартните уре-

ди кражба на парно може
да се докаже единствено
при отчитането на уреди-
те в края на сезона. Етаж-
ната собственост може да
поиска и междинен отчет,
ако има съмнения за краж-
би, заявиха топлинните
счетоводители. При радио-
уредите това се избягва -
водомерите се отчитат все-
ки месец в годината, а
отоплителните уреди - все-
ки месец от отоплителния
сезон.

Ще се опитаме да на-
мерим вариант сметките да
са ясни и всеки месец або-
натите да знаят каква топ-
линна енергия са израз-
ходвали, обеща Николов.
Наскоро той се оплака, че
трябва да плати на топло-
фикация 480 лв. за януари.

Г
парно, да се поставят тер-
мокамери от топлинните
счетоводители и да се кри-
минализират измамите с
топлинна енергия.

Това съобщи вчера
зам.-председателят на
парламентарната комисия
по икономика, енергетика
и туризъм Валентин Нико-
лов от ГЕРБ. Мнозинство-
то има идея за промени в
Закона за енергетиката, с
които да се предотвратят
кражбите на топлинна
енергия, и ще ги предло-

Електроразпределителното
дружество ЧЕЗ, собственик на
ТЕЦ “Варна”, започва екологиза-
ция на блоковете на централата.
Това съобщи в БТА Петър Докла-
дал, регионален мениджър на
ЧЕЗ за България, на пресконфе-
ренция вчера. Проектът ще
удължи експлоатацията на цент-
ралата минимум до 2030 г. и ще
намали отделяните вредни еми-
сии в атмосферата. По предвари-
телна оценка инвестицията ще
надхвърли 100 млн. лв.

Предвижда се до юни 2012 г.
компанията да избере техноло-
гия, да приключи изготвянето на
техническото задание и да обяви
обществена поръчка за изпълни-
тел на проекта. До края на годи-
ната се очаква да бъде избран
изпълнител. Работата по проекта
ще започне в началото на 2013
г. и ще продължи до края на 2015
г., като блоковете ще бъдат еко-
логизирани последователно.

За последните пет месеца от
октомври насам студеният резерв
на централата е активиран чети-

България е сред най-добрите и популярни де-
стинации за ски туризъм в света през 2012 г.
Банско е класиран под номер 4 в топ 10 на най-
добрите зимни курорти в класацията на списание
Business class. Банско е изтъкнат не само с доб-
рите условия за ски туризъм, но и с добрата тра-
диционна българска кухня и богатия избор на

ЧЕЗ ЗАПОЧВА ЕКОЛОГИЗАЦИЯ
НА ТЕЦ „ВАРНА”Банско в топ 10 на най-добрите

зимни курорти в света ри пъти, за да не се допусне срив
на електроенергийната система,
отбеляза Петър Докладал. Той
посочи, че ЧЕЗ е инвестирало
500 млн. лв. от началото на при-
ватизацията на дружеството. Ис-
каме да направим още инвести-
ции, но това е трудно в ситуация
на силно регулиран пазар, каза
Докладал.

Камен Бошнаков, изпълните-
лен директор на ТЕЦ “Варна”,
каза, че първият етап от проекта
обхваща изграждане на сероочи-
стващи инсталации, а след това
ще бъдат внедрени технологии за
намаляване на отделяните въгле-
родни емисии. Проектът обхваща
и смяна на горивото.

Засега проектът предвижда
екологизиране на четири от общо
шестте блока на централата.
Може да се окаже обаче по-из-
годно да се екологизират само
блокове 4, 5 и 6, а за блоковете
от 1 до 3 да се използва дерога-
цията на директивата на ЕК за
изкупуването на въглеродните
емисии, каза Бошнаков.

качествени вина.
Класацията бе огласена вчера, когато Минис-

терството на икономиката, енергетиката и туризма
откри най-голямото българско туристическо изло-
жение “Ваканция и СПА експо” в София. В борсата
ще участват 16 държави от цял свят. В рамките на
изложението ще бъде представен първият туристи-
чески пътеводител за Източните Родопи, финанси-
ран от българо-холандския проект “Новото тракий-
ско злато”. Новите отлични дестинации ЕДЕН също
ще бъдат популяризирани от българския щанд.

Северната ни съседка Румъния е плътно зад
нас с Брашов в Карпатите. Част от посочените
предимства на курорта са идеалните склонове за
сноубордисти и скиори.

Първото място е заето от Швейцария с извест-
ния Сейнт-Мориц, където се предлагат освен спа
услуги и релакс под звездите. Алпите са предста-
вени и от френските туристически атракции във
Вал Торенс. Съвсем неочаквано в класацията по-
пада и Дубай, който не е от традиционните места
за зимна ваканция. Там е и първият ски курорт в
Близкия Изток. Пистите за скиорите всъщност са
в самия хотел Mall of the Emirates от популярната
верига Kempinski.
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Фискалният резерв бил
под критичния минимум
Ф
Правителството на ГЕРБ е в състояние на ликвидна криза, смятат от НДСВ

искалният резерв е
значително под кри-
тичния минимум. Той
е бил на ниво от око-
ло 3-3,3 милиарда

лева миналата седмица. В та-
кава тежка ситуация не сме
били от времето на Жан Виде-
нов (1995-1996). Правителство-
то на ГЕРБ е в състояние на
ликвидна криза. Това заяви
икономистът и бивш зам.-ми-
нистър от НДСВ Любомир Да-
цов, предаде БГНЕС.

Икономисти от НДСВ, сред
които бившите министри Милен
Велчев и Николай Василев,
разкритикуваха идеята за из-
ползването средствата от
Сребърния фонд. Дацов при-
помни, че той е част от фис-
калния резерв. България е
страна, която се намира във ва-
лутен борд и фискалният ре-
зерв е част от валутния борд.
Правителството иска да изва-
ди Сребърния фонд от валут-
ните резерви и да ги даде на
някого си. Това е скандално,
смята Дацов. Той е категори-
чен, че тези пари трябва да се
управляват единствено от цен-

тралната банка.
Според него няма логика

схемата, предлагана от прави-
телството, при която да “инвес-
тираме в самите себе си”. Т.е.
парите от Сребърния фонд да
бъдат инвестирани в държавни

ценни книжа (ДЦК). “Инвести-
раме сами в себе си. Заменяме
едни реални пари с хартийки.
Целта на Сребърния фонд е да
гарантира доходите на пенсио-
нерите в бъдеще време”, каза
Дацов.

Николай Василев онагледи
схемата: все едно някоя голяма
компания да инвестира пенси-
онния фонд на своите служите-
ли в собствени акции. Ами ако
с компанията нещата не
тръгнат добре, къде отиват тези
спестявания, попита той. Съща-
та схема предлага Министерст-
вото на финансите, защото не
си направи труда да се подгот-
ви преди година и половина за
плащанията по облигационни-
те заеми, предвидени за 2013
г., добави Дацов.

Милен Велчев е категорич-
но против парите от Сребърния
фонд да се инвестират в
български акции. Това ще бъде
най-голямата кражба, заяви
той. Подобна ситуация имаше в
Гърция преди няколко години,
която изяде мандата на прави-
телството на Нова демокрация,
оглавявано от Костас Караман-
лис и стана една от причините
за днешното плачевно състоя-
ния в южната ни съседка.

Според Велчев след рухва-
нето на митовете, че България
е отлично подготвена за вли-
зане в Шенген и успешно се

бори с корупцията, ще рухне и
митът, че можем да обслужва-
ме безпроблемно дълга си.
“България нямаше проблем да
обслужва дълга си по времето
на Иван Костов, когато той
беше 100% от БВП. Нямаше
проблем по време на управле-
нието на НДСВ, когато беше
75%, нямаше проблем и при
тройната коалиция, когато
беше 35%. Още по-малко тряб-
ва да има проблем да го об-
служва днес. ГЕРБ наследиха
един от най-ниските дългове в
Европа - едва 14% от БВП”,
заяви Велчев. Той смята, че
правителството е изгубило по-
следните 2 години, чудейки се
какво да прави с капиталовите
пазари.

Фискалният резерв е стопен
доста под половината от сума-
та, която завариха през 2009 г.
Тази втора половина се харчи
доста по-трудно. Сегашното
управление трябва да търси
достъп до капиталовите паза-
ри, а не с парите на пенсионе-
рите да плати облигациите до-
година, заяви Велчев. Стената
на язовира, наречен фискален
резерв, поддава и парите изти-
чат, заключи той.

сновният елемент на
кризата в Европа е,
че тя е много раз-
лична както за от-

О

Втората вълна на рецесия
нямало да подмине  България

ългарите, живеещи постоянно в
чужбина, са върнали 773.9 млн.
евро в родината за цялата 2011
г. по предварителни данни на

Възстановяването на
безмитната търговия e
прагматичен ход в борба-
та с кризата, заяви пред-
седателят на Българския
икономически форум и
бивш зам.финансов ми-
нистър Георги Табаков,
цитиран от БГНЕС. В пар-
ламента бе внесен законо-
проект за възстановяване
на дейността на безмитни-
те оператори по су-
хопътните ни граници
след решение на европей-
ския омбудсман в тяхна
полза.

Три години и полови-
на след закриване на дей-
ността на безмитните
обекти по сухопътните
граници на България
може да кажем, че резул-
татът от затварянето на
фришоповете е отрицате-
лен, констатира Георги
Табаков. Приходите в бю-
джета не се повишиха, но
за сметка на това 3-4 пъти
скочи ръстът на сивия сек-
тор в търговията със сто-
ки, при непроменени
дълго време акцизни став-
ки по тях, каза той.

Стана очевидно, че
този експортен сектор е
бил демонизиран по
скалъпен доклад на мест-
на НПО, посочи председа-
телят на БИФ. Според него

делните държави, така и за
различните социални гру-
пи. Това коментира пред
“Фокус” икономистът Рус-
лан Стефанов от Центъра
за изследване на демокра-
цията по повод противоре-
чивите мнения за изхода
от кризата.

По думите му България
официално е излязла от
кризата още третото три-
месечие на 2010 г. Ако по-
гледнем обаче глобално
на нещата, основният про-
блем за международната
икономика остава Гърция,
в частност и еврозоната,
като опасност да се
възвърне рецесията имен-
но чрез Гърция, обясни
икономистът. Очакваната
втора вълна на икономи-
ческа рецесия започна да
се случва, допълни Руслан

Стефанов и прогнозира, че
тази вълна едва ли ще
подмине и България. Спо-
ред него на ниво опреде-
лена държава (например
Гърция) рецесията не е
свършвала, но на ниво от-
делни хора, като заетите в
сферата на износ у нас,
кризата е свършила. За

онези около 30 хил. оба-
че, които са загубили ра-
ботата си, рецесията все
още не е свършила. Това
са многото лица на реце-
сията, но със сигурност не
можем да твърдим, че ре-
цесията е свършила в ев-
ропейски мащаб, обобщи
икономистът.

РЕКОРД НА ЕМИГРАНТСКИТЕ ПАРИ
ПРЕЗ МИНАЛАТА ГОДИНА

Връщат фришоповете

очевидно е, че ЕК е из-
ползвала подвеждащи
данни. Същевременно
обаче е пренебрегнат
обективният доклад на
агенция “Митници”, в кой-
то дейността на безмитни-
те обекти е детайлно про-
верена за 5 години назад
и не са открити абсолютно
никакви нарушения. Пре-
небрегнати са също така
официалните данни на
българските институции и
поисканите от ЕК справки
за дейността на безмитни-
те търговци от самите тях,
каза Табаков.

Кой спечели, след
като българските безмит-
ни обекти бяха закрити,
пита той. Еднозначният
отговор е съседите ни.
Правителството на ГЕРБ
се опитва да се справи с
развихрилата се нелегал-
на търговия с цигари и
горива, а безмитната
търговия по цял свят се
използва като интелигент-
но противодействие на
сивия сектор в търговията
с акцизни стоки, посочи
Табаков. По думите му в
България това е бизнес за
около 175 млн. евро.

Б паричните
преводи за
миналата
година
възлиза на
64.49 млн.
евро.През
2011 г.

Българска народна банка (БНБ).
Сумата е рекордна и бележи ръст от
близо 1.9% в сравнение с 2010 г.,
когато върнатите средства са били в
размер на 759.6 млн. евро. За сравне-
ние, преките чуждестранни инвести-
ции в България за миналата година
възлизат на 1.065 млрд. евро. Само
през декември емигрантските пари
възлизат на 59.8 млн. евро, отбеляз-
вайки ръст в сравнение с ноември,
когато месечната сума достигна
минимум за от 54.8 млн. евро за 2011
г. Средната месечна стойност на

изпращаните месечно средства са
падали под 60 млн. евро само през
януари (57.1 млн. евро), август (58.2
млн. евро) и ноември (54.8 млн. евро),
докато най-високата им стойност е
била през май (77.4 млн. евро) и март
(71.3 млн. евро). За 2009 г. и 2008 г.
българите в чужбина са изпратили
717.7 млн. евро и 693.9 млн. евро,
респективно.

еобслужваните кредити, отпуснати
от дружествата за бързо кредити-
ране, са 18% в края на 2011 г. Това
показват официалните данни на

Н

Необслужваните бързи
кредити намаляха до 18%

357 млн. лв., или 18.63%. Лошите и прест-
руктурираните кредити в банковия сектор
през декември намаляха до 21.9% от об-
щото кредитиране, след като месец по-
рано те достигнаха рекордните 22.1%.

Общият обем на отпуснатите кредити
от небанковите компании са достигнали
1.97 млрд. лв. в края на миналата година.
Това е най-високата стойност за послед-
ните две години, след като в края на сеп-
тември 2009 г. те бяха 2.2 млрд. лв. Абсо-
лютният рекорд по отпуснати бързи кре-
дити, както и при банковите кредити, беше
поставен през четвъртото тримесечие на
2008 г. - 2.5 млрд. лв.

Най-голяма част от бързите кредити
се взимат от домакинствата - 80.5%. Най-
честата причина за прибягване до такъв
кредит е за ремонт на дома - около 25%
от заемите. Втората основна причина е
плащането на битови услуги - 21.4%, фи-
нансиране на малък бизнес - 16%, по-
купка на техника - 15.8%, лекарства -
13.8%, ремонт на автомобил - 8.6% и об-
завеждане - 7.6%.

Българската народна банка (БНБ). В но-
минална стойност необслужваните креди-
ти са на стойност 355.31 млн. лв., като за
една година са нараснали с 52.74 млн. лв.,
съобщи Livebiz.

Както и при банковите кредити, така и
тук през последния месец на годината
проблемните кредити са намалели леко. В
края на септември 2011 г. те бяха общо
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резидентът на Гърция
Каролос Папуляс се
опълчи срещу подиг-
равките на финансо-

Гръцкият президент Каролос Папуляс реагира изключително остро на “желанието”
на германския министър на финансите Волфганг Шойбле Берлин да помага на Гърция, но само

ако тя не е “каца без дъно”...

Рейтинговата агенция
Мудис съобщи, че смята ско-
ро да намали рейтингите на
114 европейски банки, сред
които и гигантите в сектора,
заради кризата в еврозона-
та и намаляването на рей-
тинга на редица държави от
Стария континент. Така под
засилено наблюдение ще
бъдат поставени рейтинги-
те на големи френски бан-
ки (БНП Париба, Сосиете
Женерал, Креди Агрикол,
Натиксис...), както и на мно-
го италиански, испански,
британски, германски, авст-
рийски, португалски и скан-
динавски банки, съобщи

Атина се обиди
на Берлин

П

Германският финансов министър предложи изборите в
Гърция да се отложат, поиска правителство от технократи

вия министър на Германия,
както и на правителствата на
Холандия и Финландия. Па-
пуляс възропта във връзка с
натиска, упражняван върху
страната от европейските
партньори заради кризата.

“Всички сме длъжни да по-
могнем, за да преодолеем
кризата. Не приемам герман-
ският финансов министър
Волфганг Шойбле да обижда
родината ми. Кой е г-н Шой-
бле! Кои са холандците! Кои
са финландците!”, извика Ка-
ролос Папуляс, който е кон-
сенсусна личност в полити-
ческия живот на своята стра-
на и се радва на голяма по-
пулярност. “Ние винаги сме
били горди със защитата не
само на нашата свобода, а и
със защитата на Европа”,
добави президентът, който в
юношеските си години е уча-
ствал в съпротивата срещу
нацистката окупация.

Волфганг Шойбле потвърди
желанието на своята страна да
помага на Гърция, но само ако
тя не е “каца без дъно”. Освен
това той предложи изборите в
Гърция, предвидени за април,
да се отложат и да се издигне
кабинет от технократи по мо-
дела Монти в Италия. В евро-
зоната Холандия и Финландия
също са привърженици на
твърда линия спрямо Гърция.

От своя страна италиан-
ският премиер Марио Мон-
ти подложи на критика по-
литическите практики в
Гърция, но отхвърли идеята
тази страна да бъде изклю-
чена от еврозоната. “Стро-
гостта, която се проявява
към Гърция, може да накара
страната да мисли, че това
е прекомерно и то може би
е точно така”, подчерта
Монти пред Европейския

парламент. “Не бива обаче
да се забравя, че политики-
те, водени от дълги години
в Гърция, са точка по точка
аналог на най-лошите прак-
тики в Европа”, добави ита-
лианският премиер.

Председателят на еврог-
рупата Жан-Клод Юнкер е
убеден, че на заседанието
в понеделник ще бъдат взе-
ти окончателните решения
за Гърция. В сряда по време
на телеконферентна връзка
еврогрупата е поискала от
Атина да гарантира, че ще
даде приоритет на обслуж-
ването на гръцкия дълг. В
писмено изявление Жан-
Клод Юнкер заявил, че ре-
шенията в понеделник ще
бъдат по новия заем за

Гърция и по схемата за раз-
мяна на облигации с част-
ните притежатели на гръцки
държавни облигации. Той
обаче пояснил, че от Атина
ще се искат още някои уточ-
нения относно специалните
механизми за засилване на
контрола върху новата рес-
триктивна програма.

Гръцкият финансов ми-
нистър Евангелос Венизе-
лос поясни, че последните
две искания на междуна-
родните кредитори към
Гърция за отпускане на спа-
сителен заем са почти
изпълнени. Той допълни, че
кабинетът е решил как да
запълни дупката от 325 млн.
евро в бюджета за 2012 г.
Според правителствени из-

точници обаче спасителни-
ят план няма да намали
гръцкия дълг толкова, кол-
кото се предвижда. Планът
не позволява държавният
дълг на страната да се све-
де до 120% от БВП до 2020
г., като оставя празнина,
която да се запълни от ос-
новните кредитори, твърди
докладът на тройката, пред-
ставен на еврогрупата. Ни-
вото на гръцкия държавен
дълг ще се установи на
129% от БВП до 2020 г. след
прилагането на спасителния
план за Гърция в неговата
цялост - план с мерки за
икономии, съкращаване на
дълга и оказване на финан-
сова помощ, отбелязаха из-
точниците.

Британският премиер Дейвид Камерън
обяви война на пиянството, предаде ИТАР-
ТАСС. В реч, която произнесе в сряда вечер
в Нюкасъл, Североизточна Англия, Камерън
определи ситуацията със злоупотребата с
алкохол във Великобритания като скандална
и обеща твърди действия за борба срещу
този порок. Сред предлаганите мерки са
въвеждането на минимална цена на спирт-
ните напитки, както и изграждането на мре-
жа от изтрезвители. Във Великобритания
няма изтрезвители, като прекалилите с ал-
кохола хора биват настанявани в болница.

Русия поиска няколко по-
правки в проекта на резолюция
за Сирия, който ще бъде подло-
жен на гласуване в Общото
събрание на ООН, съобщават
дипломати. Това става дни, след
като Москва и Пекин наложиха
вето върху подобен текст в
Съвета за сигурност.

Една от руските поправки е
във връзка с плана на Арабска-
та лига от 22 януари. Той пре-

Камерън обяви война на пиянството Москва настоя за промени в
проекторезолюцията за Сирия“Злоупотребата с алкохол струва на Наци-

оналната система за здравеопазване почти
три милиарда лири стерлинги (4,7 милиарда
долара) годишно, това прави по 90 лири стер-
линги на всеки данъкоплатец”, подчерта Ка-
мерън. В Североизточна Англия на всеки 18
часа от болест, свързана с алкохола, умира
по един човек, обяви британският премиер.

По оценка на експерти щетите, които пи-
янството нанася на британската икономика,
се изчисляват на между 17 милиарда и 22
милиарда лири стерлинги (от 27 до 35 мили-
арда долара).

Мудис плаши 114
европейски банки

агенцията. Сред гигантите в
банковия сектор, чийто рей-
тинг скоро може да бъде по-
нижен, са германските Дой-
че банк и Комерцбанк, бри-
танските Роял банк ъф Скот-
ланд и HSBC, холандската
ING, испанската Сантандер
и италианската Уникредит.

Италия е най-засегната-
та страна с 24 банки, чийто
рейтинг може да бъде пони-
жен, следвана от Испания с
21, Франция с 10, Велико-
британия с 9, Австрия с 8,
Дания с 8, Германия със 7,
Португалия и Холандия с 6.
Заплашени са и банки в
Швеция (5), в Словения (4), в

Швейцария (2), и във Фин-
ландия, Норвегия, Белгия и
Люксембург - по една.

Припомняме предупреж-
дението на Мудис от 19 яну-
ари, че през 2012 г. вероят-
но ще намали рейтингите
на няколко банки в света и
най-вече в Европа заради
преобладаването на нега-
тивни фактори за сектора. В
сряда агенцията понижи
рейтингите на Испания, Ита-
лия, Португалия, Словакия,
Словения и Малта и съоб-
щи, че смята да лиши от
рейтинга от три пъти А
Франция, Великобритания и
Австрия.

Въпреки напредъка в борбата с глада по света половин мили-
ард деца са изложени на опасност от увреждания през след-
ващите 15 години. Детската недохраненост продължава да
бъде пренебрегвана, сочи нов доклад по темата, представен
от организацията “Спасете децата”. Недохранването остава до
голяма степен незабелязана криза, която засяга всяко
четвърто дете в света. Статистиката сочи, че на всеки час от
недохранване по света умират 300 деца.
През последните две десетилетия гладът като цяло е намалял.
Според индекса на световния глад през 2011 година той се
покачва в пет африкански страни и Северна Корея и е по-
висок, отколкото преди 20 години. Агенции на ООН поискаха
около 725 милиона долара за подпомагане на района южно от
пустинята Сахара, където 12 милиона души са заплашени от
глад.

движда сирийският президент
Башар ал Асад да отстъпи власт-
та на своя вицепрезидент. Русия
обаче е против всякакви проме-
ни в режима, наложени отвън.
Друга поправка, която Русия
иска, е да се признае отговор-
ността и на опозицията в Сирия
за насилието. Русия иска да се
впише в текста, че опозицията
“трябва да се разграничи от
въоръжените групи”.

Всеки час 300 деца
умират от глад

Снимка БГНЕС

НАТО търси нови
направления

НАТО ще работи за увеличава-
не на сътрудничеството със стра-
ните от Северна Африка и Близкия
Изток, цел, която е от стратеги-
чески интерес за Европа и евроат-
лантическия район, заяви генерал-
ният секретар на Алианса Андерс
Фог Расмусен в Атина. “Това ще
бъде в интерес на цяла Европа и
на евроатлантическата област”,
заяви още той, като допълни, че се
очаква решението да бъде
утвърдено на предстоящата сре-
ща на върха на НАТО в Чикаго.

В Косово живеят
1.8 млн.души

В Косово живеят 1.8 млн.души.
96 на сто от тях са мюсюлмани, 2.2
на сто - католици и 1.5 на сто -
православни християни. 93 на сто
са се изяснили като албанци, 1.5 на
сто като сърби - без тези, които
живеят в северната част на Ко-
сово, 1.6 на сто са босненци и 1.1
на сто турци. В цифрово израже-
ние 1 660 598 са мюсюлмани, 38 223
католици и 25 685 православни
християни, сочат още неофициал-
ните данни.

“Луфтханза” отмени
100 полета

Германската авиокомпания
“Луфтханза” отмени 100 полета
от и до франкфуртското междуна-
родно летище заради седемчасова
стачка на авиодиспечерите, кои-
то насочват самолетите към и от
паркоместата. Синдикатът на слу-
жителите от въздушния контрол
обяви, че днес може да има нова 18-
часова стачка, ако работодатели-
те не отстъпят пред исканията
за заплатите. Евентуална стачка
днес би засегнала 1082 излитания
и кацания.

Руските резерви
нараснаха отново

Обемът на международните ре-
зерви на Русия към 10 февруари
възлиза на 509,1 милиарда долара
спрямо 507,3 милиарда долара на 3
февруари, съобщи днес Руската
централна банка. На 1 февруари
резервите бяха 505,391 милиарда
долара, а на 1 януари - 498,649
милиарда долара.
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очти 100 процента от косовските
сърби гласуваха против призна-
ването на властта на Прищина.
Референдумът се проведе в Се-

Сърбите казаха
„не” на Прищина
Сърбите казаха
„не” на Прищина
Сърбите казаха
„не” на Прищина
Сърбите казаха
„не” на Прищина
Сърбите казаха
„не” на Прищина

П

В Косовска Митровица сърбите се принудиха да гласуват на свещи заради проблем
с електричеството

Те се обявиха категорично против
признаването на албанските
органи на властта в Косово

верно Косово, където сърбите са мно-
зинство. 99,74% от участвалите в рефе-
рендума са отговорили с “не”. Едва 69
гласа от 35 500 са дали “за”.

Двудневният референдум няма да има
легална сила, която да позволи на сърби-
те от Северно Косово да се отделят. Той
няма да бъде признат от международна-
та общност, Косово и дори от Белград,
отбелязва ДПА. Косово, което се отцепи
от Сърбия през 2008 г., е признато за
момента от почти 90 държави.

Референдумът бе организиран
въпреки критиките на Запада и Бел-
град, който подчерта, че той ще навре-
ди на националните интереси на Сърбия
и най-вече на амбицията й да започне
процедура за присъединяване към ЕС.

Както се и очакваше, мнозинството
от косовските сърби се обявиха катего-
рично против признаването на албан-
ските органи на властта. На въпроса
“Признавате ли институциите на власт-
та на така наречената Република Косо-

во?” утвърдително са отговорили едва
69 души, или 0,26 процента от всички
участници в гласуването. Избирателна-
та активност е била 75,28 процента.

Един от политическите лидери на
косовските сърби Марко Якшич нарече
референдума “учудващо успешен”, защо-
то въпреки призивите на официален
Белград беше регистрирана висока из-
бирателна активност - 75,28 процента.
Според експертите по този начин косов-
ските сърби са показали несъгласието
си с официалната политика на Белград.

Официалните сръбски власти от са-
мото начало бяха против референдума,
смятайки го за безсмислена и опасна
идея, която може да усложни интеграци-
ята на Сърбия в Евросъюза. На 28 фев-
руари Брюксел трябва да реши дали да
даде на Сърбия статут на кандидат за
ЕС. Европейският съюз от своя страна
осъди референдума, който според евро-
чиновниците не може да реши пробле-
ма на косовските сърби. Сръбският пре-
зидент Борис Тадич също разкритикува
рязко референдума, като упрекна лиде-
рите на косовските сърби в опит да се
противопоставят на правителството на

Сърбия и да подкопаят усилията му при
отстояването на интересите им. Косов-
ските власти пък осъдиха идеята и за-
явиха, че отговорно за тази стъпка е
сръбското правителство, като го обвини-
ха в териториални претенции.

В тези условия истинският печеливш
от референдума е опонентът на Тадич -
лидерът на сръбските националисти То-
мислав Николич. В навечерието на пар-

ламентарните избори, които са планира-
ни през май, и президентските през 2013
г. той използва патриотичната риторика,
за да укрепи позициите си. Николич раз-
чита на гласовете на сръбските патриоти,
недоволни от сближаването на сегашни-
те сръбски власти със Запада, от неспо-
собността да защитят сънародниците им
в Косово и готовност да се откажат от
провинцията в замяна на членство в ЕС.

Европейската комисия
съобщи, че ЕС изготвя плано-
ве за адекватни, сигурни и ус-
тойчиви пенсии. В днешно вре-
ме пенсиите са основен източ-
ник на доходи за около една
четвърт от населението на ЕС,
а на по-късен етап от живота
си младите европейци също
ще разчитат на тях, се посочва
в съобщението на комисията.

Милиони хора могат да се
сблъскат с бедността на стари-
ни, ако Европа не изпълни своя
ангажимент за приемливи пен-
сии сега и в бъдеще, отбеляз-
ва ЕК. Населението на Европа
застарява и поради факта, че
хората живеят по-дълго и имат
по-малко деца. От следващата
година работещата част от на-
селението на ЕС ще започне
да намалява. Пенсиите оказват
все по-силен финансов натиск
върху националните бюджети,
особено в съчетание с финан-
совата и икономическата кри-
за, отчита комисията. За да
подпомогне тези усилия, ЕК
публикува Бяла книга за пен-
сиите, в която се разглеждат
начините, по които ЕС и от-
делните държави в Общността
могат да работят, за да се
справят с най-големите пре-
дизвикателства пред пенсион-
ните си системи.

Въоръжени екстремисти в
Либия извършват мащабни зло-
употреби с човешки права при
пълна безнаказаност, създавай-
ки нестабилност и пречейки на
усилията за възстановяване на
страната. Те управляват в мо-
мента голяма част от Либия, се
посочва в доклад на правоза-
щитната организация “Амнести
интернешънъл”. Тя ги обвинява,
че изтезават задържани, смята-
ни за лоялни на сваления ре-
жим на Муамар Кадафи, както и
че принуждават цели квартали
и градове да заминат в изгна-
ние, предаде АП.

Докладът е представен го-
дина след началото на проте-
стното движение, съборило ли-
бийския лидер Муамар Кадафи,
предава АФП. В доклада са до-
кументирани “сериозни злоупо-
треби, включително военни
престъпления срещу предпола-
гаеми поддръжници на Кадафи,
като има случаи на хора,
измъчвани при арест, понякога
до смърт”, се казва още в до-
клада.

Задържани либийци са до-
верили пред “Амнести”, че са
“били оставяни да висят в из-
кривено положение, бити часо-
ве наред с камшици, кабели,
гумени маркучи, метални вери-
ги и пръти и дървени пръчки и
са получавали електрошокове
чрез оголени жици и електро-
шокови палки.”

Поне 12 от задържаните са
умрели от септември насам
след подобни мъчения, отбе-
лязва “Амнести”. “Телата им са
били покрити със синини, по-
резни и други рани, а ноктите
на някои са били изтръгнати,”
посочва организацията в докла-
да си.

„Амнести”:
Либийските
милиции
извършват
военни
престъпления

ЕК представя планове
за пенсиите в Европа

При представянето на Бя-
лата книга пред медиите в
Брюксел еврокомисарят за за-
етостта, социалните въпроси и
приобщаването Ласло Андор
заяви, че вече се усеща
ефектът от застаряването.

По данни на ЕС пенсионе-
рите представляват значите-
лен и бързо растящ дял от на-
селението в Общността (120
милиона души, или 24 на сто).
През 2008 г. на всеки гражда-
нин на ЕС над 65-годишна
възраст са се падали четири-
ма души в трудоспособна
възраст (15-64 години). До
2060 г. това съотношение ще
спадне на едно към две.
Ефектът от застаряването на
населението се утежнява
допълнително от икономичес-
ката криза. Пенсиите пред-
ставляват много голям дял от
публичните разходи, към
днешна дата те са средно око-
ло 10 процента от БВП, а през
2060 г. този дял вероятно ще
се увеличи на 12,5 процента.
При разходи за обществени
пенсии от 6 процента в Ирлан-
дия до 15 на сто в Италия в
момента е ясно, че държавите
са в различно положение,
въпреки че са изправени пред
сходни демографски предизви-
кателства.

Президентът на Афганистан Хамид Карзай съобщи, че се
водят тристранни преговори между представители на прави-
телствата на Афганистан, САЩ и талибаните, съобщи вестник
“Уолстрийт джърнъл”.
Карзай посочи, че талибаните еднозначно са заинтересовани
от прекратяването на 10-годишната война в Афганистан. По-
рано те се отказваха от контакти с представители на афгани-
станското правителство и заявяваха, че то е под контрола на
Вашингтон. Карзай отказа да назове мястото за провеждане
на преговорите, както и да съобщи каквито и да е подробно-
сти за тяхното съдържание, като отбеляза, че това може да
навреди на диалога.

Кабул и Вашингтон
преговарят с талибаните

Пекин поздрави президен-
та на Световната банка Робърт
Зелик, който обяви, че напус-
ка поста на 30 юни и пожела
неговият приемник да бъде из-
бран според заслугите на фона
на гласовете, които се издигат
с искане този пост да не бъде
заеман повече от американец,
предаде АФП.

“Зелик ръководи Световна-
та банка, мобилизирайки
всички ресурси, за да бъдат
подпомогнати развиващите се
страни, които трябва да отго-
ворят на предизвикателствата
на международната финансо-
ва криза”, заяви говорител на
китайското външно министер-
ство, цитиран от АФП. “Китай
се надява, че Световната бан-
ка ще избере следващия си

В Германия има над един милион свободни работни места,
сочи ново изследване в момент, когато безработицата във воде-
щата европейска икономика е рекордно ниска, а работодателите
се оплакват от недостиг на квалифицирани кадри, предаде АФП.

Според изследване на института на федералната агенция по
заетостта в момента има общо 1,13 милиона вакантни позиции.
През последното тримесечие на миналата година 41,6 милиона
са били активно работещите жители на Германия, което е рекор-
ден показател от обединението на страната през 1990 г.

Берлин се оплаква от
излишък на работни места

Китай и Бразилия против
американски шеф на СБ

президент публично и според
заслугите му”, допълни китай-
ският говорител.

Световната банка би мог-
ла да бъде оглавена от пред-
ставител на страна с бързо
развиваща се икономика (от
БРИКС - Бразилия, Русия,
Индия, Китай и Южна Афри-
ка), коментира министърът на
финансите на Бразилия Гиду
Мантега. Според него в мо-
мента обстановката в света се
е променила и няма причини
президент на Световната бан-
ка да стане кандидат, чието
гражданство предварително е
определено.

Припомняме, че от създа-
ването на институцията постът
винаги е бил заеман от аме-
риканец.

Европейският парламент
призовава страните от Евро-
пейския съюз да подкрепят
силите на сирийската опози-
ция, заяви председателят на
ЕП Мартин Шулц. “ЕП реши-
телно призовава ЕС и негови-
те страни-членки да подкре-
пят укрепването на единство-
то на сирийските сили, които
са в опозиция на режима
вътре в страната и извън ней-
ните предели”, заяви Шулц
във връзка с приемането от
евродепутатите на резолюция
за Сирия.

В подкрепа на сирийската опозиция
Шулц определи като “не-

мислими” предложенията на
Асад да проведе референдум
за нова конституция в момент,
когато страната е обхваната от
война. Той призова също да
се привлекат под съдебна от-
говорност всички виновни за
“системните убийства на граж-
дански лица и масовите нару-
шения на човешките права”.

Русия и Китай изразиха
опасение от повторението на
т.нар. “либийски сценарий” в
Сирия, при който властта в
Дамаск ще бъде свалена чрез
външна намеса.



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

10 ПЕТЪК 17 ФЕВРУАРИ 2012

Свят

България “фракинг” и
“шистов газ” се
превърнаха вече в
мръсни думи. А как се

Шистовият газ -
в Германия като
в България

B

Германците имат
сериозни възражения
против фракинга заради

химикалите, които могат да
отровят питейните води

злязоха резултатите от конкурса за раз-
работване на проекти за апартаменти,
предназначени за чакащи и преселни-
ци от сгради, предназначени за събаря-
не. Победител е Московският научноиз-

Взимаме тристаен

И

В Москва се разработва нов
тип социален дом

Любов ПРОЦЕНКО

следователски институт за типово и експеримен-
тално планиране (МНИИТЕП).

Неговите архитекти ще трябва да разработят по

отнасят към темата в Германия
и други държави? И защо САЩ
са толкова активни в тази об-
ласт? Кой печели и кой губи от
оспорвания метод?

Дори блестящите резултати
на технологичния концерн
“Епъл” са нищожни на фона на
мегапечалбите на американ-
ския петролен концерн “Ексон
Мобил”. Тексаската фирма с
право би могла да изпише на
фирменото си лого нещо от
типа на “Благодарим ви, шо-
фьори!”, тъй като именно висо-
ките цени на бензина доведоха
до неимоверната печалба от 41
милиарда долара - сума, която
би била достатъчна да се купи
Дойче Банк.

„Ексон” печели,
природата губи

В Германия обаче “Ексон”
предизвиква доста смесени
чувства - поради това, че из-
ползва оспорвания метод за
добив на шистов газ, наречен
“фракинг”. Или - вкарване под
голямо налягане на вода, пясък
и химикали в скалните маси,
за да се извлекат залежите от
газ. “Ексон” прави проучвания
за подобен вид добив на ня-

колко места в Германия, но се
натъква на съпротива.

В провинция Северен Рейн-
Вестфалия бе въведена времен-
на забрана за оспорвания ме-
тод, докато назначената екс-
пертиза не установи рисковете
и последствията за околната
среда. Германският министър
на екологията Норберт Рьотген
готви законопроект с по-строги
правила за добива на шистов
газ. Предвидено е например да
се прави задължително проуч-
ване на екологичната съобраз-
ност във всички случаи, в които
земният газ или петролът се из-
вличат по метода фракинг. Във
вододайните зони приложени-
ето на този метод ще е прин-
ципно забранено.

Опасения имат и в провин-
ция Долна Саксония. Местните
еколози имат сериозни възра-
жения против метода главно
поради това, че използваните
химикали биха могли да отро-
вят питейните води. Както е
известно - за един-единствен
сондаж в по-дълбоките земни
слоеве са нужни до 15 милио-
на литра вода! Част от тази
вода остава в земята, остатъкът
се връща към повърхността и
трябва да бъде отстранен.

От “Ексон” твърдят, че в Дол-
на Саксония методът се прила-
га успешно от десетилетия, нова
била само сондажната техника,
която сега давала възможност

да се навлиза под наклон на
няколкостотин метра под земя-
та и да се достига до залежи,
които преди са били техничес-
ки недостъпни или чийто добив
е бил прекалено скъп.

Черен сняг и земя,
пълна с отрова

Така нареченият фракинг
(или разбиване) ясно разкри-
ва проблемите на целия до-
бив на газ, пише по този по-
вод “Зюддойче Цайтунг” и
дава за пример руската тунд-
ра: “Снегът там е жълт или
черен, а земните недра са
пълни с отровни химикали”.
Дори при конвенционалното
извличане на газ на
повърхността излизат води от

дълбоките земни недра, които
са радиоактивни и съдържат
тежки метали, както и бензол.
Край един сондаж в долносак-
сонския окръг Фреден напри-
мер наскоро се стигна до из-
тичане на бензол. Концентра-
цията на канцерогенния газ
във въздуха се оказа значи-
телно повишена, и то без ме-
тода фракинг.

Тундрата вече
е пожертвана

Не е изключено обаче еко-
логичните последствия от хид-
рологичното разбиване да са и
още по-драматични, тъй като
при него се освобождава ме-
тан - газ, който е значително
по-вреден за климата от въгле-

родния двуокис. На Световния
икономически форум в Давос
президентът на Американската
екологична организация
“Enviromentdl Defense Fund”
заяви, че добивът на шистов газ
се отразява по-негативно на
климата от ползването на
въглища.

По данни на Европейската
комисия в момента в Европа се
правят между 20 и 30 пробни
сондажа за шистов газ, като
половината от тях са в Полша.
В Швеция, Франция и Велико-
британия се проучват евентуал-
ните находища. В Германия
сондажите са пет и са в про-
винция Долна Саксония. Лицен-
зи за сондажи са раздадени и
в провинциите Баден-Вюртем-
берг, Северен Рейн-Вестфалия,
Саксония-Анхалт и Тюрингия.

същество принципно нов тип жилища за града, които
ще позволят да се разреши жилищният проблем на
московчани в съответствие със социалните нормати-
ви - в Москва това са 18 кв. м на човек. Необходи-
мостта от промените се появи, тъй като при този раз-

мер на апартамен-
тите, които се стро-
ят днес, често е
много трудно да се
предоставят на хо-
рата апартаменти,
които им се полагат
според нормативи-
те. В резултат на
това често се случ-
ва да се дават до-
ста по-големи апар-
таменти. В същото
време чакането за
получаване на жи-
лища от чакащите
за апартаменти, а в
края на 2011-а това
са били 111 хиляди
с е м е й с т в а ,
продължава до 20
години.

Какви ще са но-
вите апартаменти?
“Изправени сме
пред много трудна
задача - каза дирек-
торът на  МНИИТЕП

Владимир Хайкин. - От една страна, градът трябва да
има възможност ефективно да използва средствата
си, за да осигури нормални жилищна условия за кол-
кото се може по-голям брой нуждаещи се. От друга -
да не построим нови “бараки”, от които Москва ще се
отърве едва към 2015 г.” Ще припомня, че столицата
веднъж вече се опита да реши този проблем. По
проект на същия МНИИТЕП още през 2000 г. дори
беше изградена една такава сграда в Южное Бутово.
Тя беше направена от едно- и двустайни апартаменти.
Едностайните от 24 кв. м представляваха студиа с
кухня-ниша, седяща вана и килер в антрето. Двустай-
ните от 41,5 кв. м имаха две стаи от 15 и 9 м и 7-
метрова кухня. Какъв обаче беше смисълът да се
съгласяват хората да живеят в тях, след като можеха
да изчакат малко на опашката и да получат апарта-
мент едва ли не два пъти по-голям! Експериментът с
това и приключи.

Сега жилищният отдел постави пред проектан-
тите съвсем друга задача: и социалният апарта-
мент трябва да бъде модерен и удобен. Или както
каза творческият ръководител на МНИИТЕП Юрий
Григориев, “нормално жилище за нормални хора”.
Съдейки по първите варианти, с които ни запозна
Вероника Ландиховска, проектантите са се спра-
вили със задачата. Да вземем например еднос-
тайните апартаменти. Площта е 38,6 “квадрата”,
кухнята е 9,2, има пълноценна баня. В най-малкия
двустаен спалнята е не по-малка от 10 кв. м. Три-
стайният пък вече е от 73 квадрата, четиристай-
ният - 88. Във всеки апартамент има килер с раз-
мери до 1,4 метра и задължителната голяма лод-
жия - от 4 до 9 квадрата.

А най-важното, обръща ни внимание Юрий Гри-
гориев, това е съвсем различна сграда в сравне-
ние със сегашните панелки.
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Интервю
Георги Янакиев:

Шофьорите у нас
не са подготвени
за тежка зима
Автомобил в пълна техническа изправност
и опитност на човека зад волана гарантират
по-спокойно пътуване, казва в интервю пред
Агенция “Фокус” председателят на Управителния
съвет на Съюза на българските автомобилисти

Çà 35 ÷àñà íå ñå
ñòàâà âîäà÷ íà ÌÏÑ.
Ìëàäèòå øîôüîðè
òðÿáâà äà ñå
îáó÷àâàò
äîïúëíèòåëíî

‘‘‘‘‘
‘

 Г-н Янакиев, при
тежка зимна обстановка
какви са най-важните фак-
тори на пътя, които шо-
фьорът трябва да вземе
предвид?

- Много е трудно да се
дадат с две думи съвети за
управлението на автомоби-
ла през зимата, особено в
такава зима, каквато има
тази година. Но в крайна
сметка това са комплекс от
неща, най-напред свърза-
ни с подготовката на авто-
мобила за зимно ползване.

Автомобилът трябва да
бъде оборудван с много
добри зимни гуми, да бъде
проверен изцяло - охлади-
телните течности, анти-
фризът, акумулаторът, раз-
творите за предни и задни
чистачки, огледалата за
странично виждане и т.н.
Така че автомобилът тряб-
ва да бъде в пълна техни-
ческа изправност, и то мно-
го по-добра, отколкото за
през лятото, защото изне-
надите могат да бъдат най-
различни. В резервоара
трябва да има възможно
повече гориво, защото чо-
век може да закъса.

Освен професионалната
подготовка на автомобила,
която трябва да се напра-
ви, е много добре водачът
да има добър опит. За пре-
поръчване е онези шофьо-
ри, които имат малък опит,
млади водачи са и не им е
най-наложително да корму-
ват през зимата, да напра-
вят по-солидно обучение
през годината и тогава да
влязат в зимата. Защото уп-
равлението на автомобила
през зимата има своите
особености в много отно-
шения. Даже нашата орга-
низация, пък и много други
организации и фирми,
предлагат такова дообуче-
ние и то е много полезно.

Има държави, в които е
регламентирано със закон
- младите водачи да полу-
чат обучение именно в
тази насока при по-екст-
ремни, хлъзгави и необи-
чайни условия да управля-
ват автомобила по-безо-
пасно, защото тук нещата
са много важни: не само за
самия водач, не само за
собствената кола, а и за ос-
таналите участници от дви-
жението. Защото един не-
добре подготвен шофьор
може да направи големи
поразии на останалата
част от движещите се авто-
мобили и пешеходци. Има
една много по-голяма спе-
цифика, по-меко каране, с
по-голям резерв от спира-
не, по-плавно потегляне,
по-плавно отклонение, ко-
гато имаме коловози и т.н.
Имаме изключително сери-
озна зима, която не се е
случвала в България може
би повече от 10-15 години.
И това е голяма изненада
не само за водачите, но и
за всички, които се грижат
за почистването.

От изключителна важ-
ност е подготовката на
пътищата, улиците, които
за съжаление, въпреки же-
ланието на фирми, на аген-
ция “Пътна инфраструкту-
ра”, са недостатъчно почи-
стени. Тук има и обективна
причина - машините за сне-
гопочистване са много
скъпи, много специфични,
повечето от тях се ползват
само за зимата и не е мно-
го оправдано в условия на
криза фирмите да инвести-
рат с много средства и да
внасят такива машини. А и
самият внос е много неиз-
годен, тъй като лизингови-
те лихви в България за за-
купуване на автомобили са
7-8%, което спрямо евро-
пейските страни, които да-
ват 1-2% лихва при лизинг,
при нас тук е абсолютно
неизгодна. Така че шосе-
тата и улиците се изчист-
ват с техника, която е на
30, 40, а понякога и на 50
години, която видях по те-
левизията в някои селища.

 При качествени,
нови зимни гуми шофь-
орът ще може ли да се
движи, без да закъсва по
непочистените улици, на-
пример по междуквартал-
ните улици в София, или и
това няма да го спаси?

- Това определено зави-
си от качеството на гумите,
от качеството на водача, но
и от височината на снега и
количеството му. У бълга-
рина има и едно недо-
статъчно съзнание, че в
такива моменти ние би

трябвало да си помагаме и
сами. Не можем да оставим
всичко на държавата, на
общината, на “Пътна ин-
фраструктура” и т.н. В таки-
ва моменти трябва да по-
чистим пред своя автомо-
бил, пред своя вход, да не
се подхлъзнем, когато се
качваме в колата, и т.н. За-
щото понякога даже вода-
чите със своето небрежно
отношение и паркирането
на неудобни и непозволе-
ни места затрудняват дви-
жението и снегопочиства-
нето. В такива моменти
трябва да влизаме в поло-
жението на другите.

Гумите са от изключи-
телна важност, но в крайна
сметка водачът също тряб-

ва да бъде подготвен, да
знае как да подаде газ, как
да потегли, как да задвижи
автомобила, за да може
действително той да потег-
ли в по-голям сняг. Това е
вече въпрос на опит и един
водач, който за 35 часа
обучение е взел книжка, не
би могъл успешно да се
движи в тази сериозна
зима със своя автомобил.
На такъв водач пре-
поръчвам по-добре да от-
ложи своето управление
на автомобила, да изчака,
защото зимата и това по-

ложение е три или четири
месеца, по-добре е, откол-
кото да направи лоша ус-
луга на себе си, а и да
направи някоя беля спря-
мо околните. Така че тези
водачи трябва да внимават.

 Смятате ли, че
трябва да се предлагат
специализирани курсове
за обучение на водачи на
МПС при тежки зимни ус-
ловия?

- Във всички случаи, не
само за зимата, а и за ля-
тото, водачи, особено кои-
то излизат от инкубатора
на автомобилните учили-
ща, е хубаво, и аз го пре-
поръчвам, да получат една
подготовка. Това е много
полезно, защото колкото и

да е качествен преподава-
телят, когато се обучават
хората, той за 35 часа не
може да стане водач, кой-
то да бъде с този огромен
опит при такава снежна об-
становка.

 Увеличава ли се
търсенето на услугата
“Пътна помощ” през зима-
та? Колко струва извоз-
ването на един автомо-
бил?

- Нашата “Пътна помощ”
работи 24 часа и от всеки
мобилен телефон на номер
146 може да получите не
само помощ, а и информа-
ция за състоянието на пъти-
щата. Разбира се, може да
получите и услуга. Ако сте
член на нашия съюз, може
това да става безплатно.
Имаме намаление от 20%,
зависи от членската карта.
Разбира се, обслужваме и
водачи, които не са чле-
нове на нашата организа-
ция. Ние сме готови в ця-
лата страна денонощно да
помогнем на всеки. Колко-
то и човек да е подготвен,
понякога се случва авто-
мобилът да закъса и ние
сме на разположение. Но
когато спазва тези прави-
ла, за които говорихме,
възможно е по-рядко да
му се налага да ни търси
или изобщо да не ни
търси.

Търсенето на услугата
“Пътна помощ” се увели-
чава през зимата, особе-
но последните дни - при
подаването на ток,  тъй
като батерията на акуму-
латора е една важна част
от автомобила. Батерията
има свой живот, понякога
две-три години, но зависи
от качеството на т.нар.
акумулатор. Той трябва да
бъде много свеж, с много
добри качества,  за да
може да имаме запалва-
не, сигурно пускане в ход
на двигателя, така че това
също е много важен мо-
мент. В повечето случаи
ни търсят за подаване на
ток, но във всички случаи

има по-голямо търсене на
услугата “Пътна помощ”
през зимата,  отколкото
когато слънцето изгрява в
6 часа и залязва в 21.

 Сняг и студ по
какъв негативен начин
могат да се отразят на
автомобила и какво
трябва да направи соб-
ственикът, за да го
предпази?

- Студът не се отразява
на автомобила. Единстве-
но понякога се отразява
на конструкцията, тъй като
в много случаи се пръска
по улиците и шосетата
луга, която съдържа изве-
стни соли и понякога тя
корозира някои части от
автомобила. Но общо взе-
то студът не може да вли-
яе на автомобила. Автомо-
билите са направени така,
че да могат да издържат
на топло и студено. Кога-
то дълго време автомо-
билът не работи, акумула-
торът би могъл да се изто-
щи от само себе си, но това
най-често става, ако сме
забравили някакъв уред,
който консумира електриче-
ски ток - крушка или нещо
друго. Желателно е автомо-
билът от време на време да
се припалва, защото от сту-
деното време пада качест-
вото на акумулатора.

 Какво трябва
задължително да има един
шофьор в колата си, за да
е подготвен за тежка
зима?

- Желателно е резерво-
арът да е пълен с гориво.
Хубаво е водачът да има
топли дрехи, никога не пре-
чи да има повече едно яке.
Разбира се, всички атрибу-
ти, които следват - пожаро-
гасител, аптечка,
триъгълник, хубаво е да
има и една лопатка, ако има
и вериги също, независимо
от зимните гуми. При
дълбок сняг веригите са
едно най-старо, изпитано и
сигурно средство против
боксуване на автомобила.
Трябва да има незамръзва-
ща течност за чистачки, ан-
тифризът да отговаря на
температурите. Всеки сер-
виз има такъв измервателен
уред, който показва на кол-
ко градуса отговаря теч-
ността против замръзване.
Това са нещата, които чо-
век трябва да съблюдава, за
да пристигне и да се върне
жив и здрав.

 Веригите помагат за
сняг или за лед?

- Те помагат и за лед, и
за сняг, разбира се, по-
сполучливо е за сняг, осо-
бено дълбок, по асфалт те
не се движат, трябва да
бъдат свалени. Тук също
водачът трябва да бъде
доста опитен и да може да
борави с вериги, защото
все пак изискват известна
способност да може да се
поставят.

 Мислите ли, че като
цяло повечето шофьори в
България са подготвени
за такава тежка зимна
обстановка по пътища-
та?

- Мисля, че не са под-
готвени. В крайна сметка
има достатъчно добър об-
ществен транспорт, има
достатъчно таксита,  не
както преди години, кога-
то такситата бяха много
малко. Без да правя рек-
лама на такситата, но так-
сите за ползването им не
са толкова високи у нас и
препоръчвам на водачите,
на които не им се налага,
вместо да изкарват коли-
те и да поемат риск и за
себе си, и за околните, да
ползват обществения и
таксиметровия превоз.
Разбира се, при желание
да се дообучат това също
е много добре и както ка-
зах, такава възможност
съществува и в България.

Снимка БГНЕС
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Общество
17

Датата

За едните
премии

Големите победители
във футбола

АИДА
ОВАНЕС

МАРИН
МИЛАШКИ

1740 - РАЖДА СЕ ОРАС ДЕ СОСЮР, ШВЕЙ-
ЦАРСКИ УЧЕН (УМИРА 1799 Г.). Геолог, бота-

ник и алпинист, изследовател на
Алпите. Конструира и усъ-
вършенства множество ориги-
нални измерителни прибори -
хигрометър, магнитометър, ди-
афанометър, анемометър, евапо-
рометър и др. На основата на
своите изследвания предлага
смели хипотези, множество от кои-
то не се потвърждават. Счита се, че е един от
първите, предложили термина “геология” (1779).
За нуждите на алпинистите конструира първата
в Европа походна печка за приготвяне на топла
храна чрез слънчевите лъчи.

1879 - РАЖДА СЕ ОВАНЕС АДАМЯН, АРМЕН-
СКИ ИНЖЕНЕР (УМИРА 1932 Г.). Изобретател

на телевизията и факс машината.
През 1905 и 1907 г. регистрира
идеите си за черно-бяла и цветна
телевизия. През 1907-а провеж-
да в Берлин първото в света ек-
спериментално предаване на
цветни картини на разстояние 600
км. В Лондон първото експериментално предста-
вяне на цветната телевизия, основана на триц-
ветния принцип на Адамян, е реализирано през
1928 г. През 1921 г. докладва идеята си за факс
машина на Осмия всеруски конгрес по електро-
техника в Москва, а през 1930 г. осъществява
първото в света факсово предаване от Москва
до Ленинград.

1925 - УБИТ Е ТОДОР СТРАШИМИРОВ (Р.
1880 Г.). Политик от БРСДП, по-

късно - от БРСДП (ш.с.), а от 1920-
а - от БКП, брат на писателя Антон
Страшимиров. Арестуван от режи-
ма на Цанков дни преди Септем-
врийското въстание (1923). Осво-
боден, тъй като е избран за депу-
тат. От трибуната на НС разобли-
чава репресиите на режима спря-
мо опозицията и интелигенцията. В деня, в който
отправя запитване до министъра на вътрешните
работи, е убит на улицата. Физическият изпълни-
тел остава неизвестен.

1927 - В РУСЕ СЕ РАЖДА ЛЕОН ДАНИЕЛ,
ТЕАТРАЛЕН РЕЖИСЬОР (УМИРА 2008 Г.). Ра-

боти в театрите в Русе, Бур-
гас, Враца, София, в БНТ, в
Студия за хроникални и
документални филми. Меж-
ду забележителните му
спектакли са “Три сестри” и
“Вишнева градина” на Че-
хов, “Дванайста нощ” на
Шекспир, “На дъното” на
Горки и др. Отличен с много
награди, доктор хонорис кауза на НАТФИЗ.

1935 - РАЖДА СЕ КИРИЛ НЕШЕВ, ФИЛО-
СОФ (УМИРА 2010 Г.). Завършва философия

в СУ, специализира в
МГУ “М. Ломоносов” -
Москва, професор. Науч-
ните му интереси са в об-
ластта на етиката. Бил е
декан на Философския
факултет и зам.-ректор на
СУ. Автор на монографии
и брошури, сред които
“Азбука на семейната
етика”, “Българинът днес
- съдба и свобода”, “Политическата етика” и др.

1990 - ОСНОВАНА Е КНСБ. Конфедерацията
на независимите синдикати в Бълга-
рия е наследник на организацията
Български професионални съюзи
(БПС), преименувана през 1989 г. в
Независими български професионал-
ни съюзи (НБПС). XI извънреден конгрес на
НБПС на 17 февруари 1990 г. е и I учредителен
конгрес на КНСБ.

2008 - КОСОВО ОБЯВЯВА НЕЗАВИСИМОСТ
ОТ СЪРБИЯ. България

и още 73 държави, 22 от
които членки на ЕС, както
и САЩ, Канада и Австра-
лия, я признават. През
октомври 2008 г. по ини-
циатива на Сърбия ООН
поисква от Международ-
ния съд в Хага да се произнесе дали решението
не противоречи на международното право. На 22
юли 2010 г. съдът излиза с решение, че актът не
е в нарушение на международното право. На 27
юли 2010 г. Сръбският парламент приема резо-
люция, че въпреки това решение Сърбия няма
да признае независимостта на Косово.

Футболният съюз пак
пристана на президентите
на отборите в “А” група,
след като отложи старта на
първенството с една седми-
ца. Това е поредната при-
щявка на босовете у нас,
която без много умуване бе
удовлетворена от Боби Ми-
хайлов и трупата му. Но
защо? Официално - за да
се предпази здравето на
футболистите заради люта-
та зима, която ще “вилнее”
следващия уикенд.

Проблемът всъщност е
друг. Елитните ни отбори,
или по-точно тези, които
имат пари за лагери в то-
плата Турция, въобще не
са готови за старта на
първенството. Даже пове-
чето не са я докарали до-

никъде. Два месеца трени-
ровки, а в контролите в
Анталия, който и да ги хва-
неше, всеки ги би. Явно го-
лемият резил, който ги
очаква в “А” група, ги е из-
плашил. Най-добре това го
знае собственикът на ли-
дера - Кирил Домусчиев.
Той явно освен много пари
за нови играчи харчи и за
наем на синоптици. Защо-
то Домусчиев знаеше про-
гнозата за времето още
преди Националния инсти-
тут по хидрология и мете-
орология на БАН.

Близо 3 седмици пре-
ди началото на шампиона-
та Домусчиев заяви, че
няма намерение да пуска
звездите си по нивите в
България, защото щели да
се контузят. Предпочитал
да хвърля още пари в Тур-
ция, но да запази здраве-
то на играчите си. Е, така
и стана. Но той накара
колегите си да му повяр-
ват и настана едно рева-
не, та чак и в Русия ни се
изсмяха. Братушките ни
питаха как може да се от-
ложи първенството, след
като не е толкова студено.
Та в Русия играят при ми-

нус 15 градуса и никой не
мрънка. И суперзвездите,
и обикновените играчи си
слагат шапките и ръкави-
ците и се борят като вълци
на терена. Но тук у нас
големите победители във
футбола си казаха думата
и престоят в Турция на
“топло” ще продължи.

След седмица темпера-
турите ще бъдат 5 градуса
над нулата. Да сте чули в
някое от другите първенст-
ва в страни с по-студен
климат да се отлагат мачо-
ве по тази причина? Това
става само при екстремни
условия. А у нас студено ли
ще е? Какво ще им стане
на “суперзвездите” при 5
градуса? Явно от физичес-
ка гледна точка нищо, но
страхът от резил си казва
думата.

Освен това повечето от
лидерите, начело с двата
гранда Левски и ЦСКА, се
активизираха с трансфери-
те едва в последните дни и
още не са видели новите
футболисти в игра. Дали
това не е всъщност истин-
ската причина клубовете да
са толкова настоятелни в
исканията за отлагане на

първенството?
В БФС сътвориха още

едно нещо, което няма как
да бъде разбрано. Защо
отложиха XVI кръг, за да
се играе през март или
април, след като първенст-
вото ще започне от XVII на
3 март? Каква бе причина-
та да не стартират на на-
ционалния празник на
България с XVI кръг и про-
сто да сгъстят програмата
когато и както им е удоб-
но? И това остава засекре-
тено. Друг е въпросът, че 3
март е национален праз-
ник и нищо не се прави, но
това “професионалистите”
ще го преглътнат. А и фен-
клубовете настояха да няма
мачове на тази светла дата,
но всуе.

От БФС забравят само
едно звено, може би най-
важното - феновете, които
са зажадняли за футбол.
Но на кого всъщност му
пука за тях, нали далавер-
ката върви по-добре без
някой да те псува на ста-
диона. А може би тъкмо
за зрителите да са помис-
лили - да не мръзнат, ос-
вен че ще скучаят по ста-
дионите.

Едни пари се разда-
доха в криза. Да, съвсем
законно. Но само на
пръв поглед. А всъщност
така ли е?

Зад оправданието на
шефката на НЗОК, че
парите са справедливо
разпределени сред всич-
ки работещи, всъщност
се оказа, че работните
пчелички са вземали
като месечни премии
едва по 30-40 или 100
лева (стр. 2) от една не-
малка обща сума. Но най-
вероятно тя е била раз-

Анатолий СТАНКУЛОВ

пределена сред малцина.
Мнозинството си стои с
по 450 лв. заплати от 5
години. Но след като
вече баш шефът каза
пред медиите, че всички
са си разпределили па-
рите, нещата започват да
изглеждат като в онзи
виц, който завършва с:
“Ходи, та доказвай, че
нямаш сестра!”

Тъжното обаче не е,
че са взети премии във
време на криза. Те са
законни. Тъжното е, че
най-нуждаещите се от
тези пари и най-много
работилите за тях взеха
най-малко, а на всичкото
отгоре послужиха за из-
тривалка за “очистване”
на онези, които очевид-
но са си разпределили
големите суми. Какво
толкова, като накиснеш

няколкостотин-хиляда
дребни чиновници, които
не си виждал никога,
понеже живеят някъде в
дълбоката провинция? И
какво те е еня, че утре в
малкия град ще ги сочат
с пръст, че били взели 4-
цифрени премии (да хо-
дят да доказват, че ня-
мат сестра!)? Важното е
босът да отърве кожата и
да излезе чист от батака.

Фактът е, че в мо-
мент, когато управлява-
щите обясняваха колко е
тежка кризата и как
трябва да затягаме ко-
ланите до последната
дупка, там някъде във
върховете са си разда-
ли едни едри бонуси.
Или премии? Или какво-
то и да е. При това гово-
рим за институция, коя-
то се издържа с осигу-

ровките на работещите
българи. Но дали не сто-
ят така нещата в минис-
терствата изобщо? Ока-
за се, че и те са си раз-
дали бонуси. Е, едно
май е останало настра-
на, но там служителите
са сигурни - с бонуси
или без, те са винаги на
разположение и козиру-
ват. А премиерът преди
време бе казал, че не
може никой от ведомст-
вата и институциите да
взема повече пари от
него самия. Излиза, че
или не е бил чут, или
някой се е направил, че
не го чува. Или го е ка-
зал за парлама.

Явно парите в здра-
веопазването никак не
са малко, щом стигат за
премии на шефовете с 4-
5-цифрени суми. В това

време средства за мал-
ките болници няма! На-
казват се и се глобяват
лекари, които са дали
направления над опре-
делената им норма, за-
щото пациентът е болен
и има нужда от изслед-
ване или консултация...
Дали пък, като бъдат
унищожени “малките”
напълно, парите за пре-
мии няма да станат по-
вече?

Очевидно става въ-
прос за един странен
нов морал, който ни се
налага от две години на-
сам. И къде всъщност
отидоха онези 1,4 млрд.
лв., събирани 10 години
от нашите здравни внос-
ки, които отидоха да кре-
пят фиска? Дали и те не
са разпределени няко-
му... за разкош?
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Велиана
ХРИСТОВА

Как се разслоява
обществото
Замисълът за държавно финансиране на частното
образование разбуни хората, тепърва ще разбуни
политическото пространство

П

Учебна 2010-2011 г.

роектът на МОМН за
Закон за предучилищ-
ното и училищното об-
разование за съжале-
ние тръгна със спорове

Ученици общо В частни училища

615 554 6 179 (1%)

Училища общо Частни училища

2 096 68 (3,24%)

Отпаднали ученици От тях по бедност

Над 19 000 Около 6000

по един проблем, който нито е
съществен, нито е необходим за
българското образование - замис-
леното финансиране на частните
училища и детски градини от
държавата. Но общественият спор
нямаше как да не закипи, вижте
страстите в интернет. Министър
Сергей Игнатов се изкара пионер
в начинанието за държавно суб-
сидиране на частното и това само
допълнително окарикатури вау-
черната ситуация. Защото във
вида, в който законопроектът ни
предлага това финансиране, то не
е нищо друго освен система на
ваучерите. Ваучерът е сума, която
се дава от държавата на всяко
дете, за да се запише то да учи в
предпочитано от него училище,
независимо от формата му на соб-
ственост. Дали сумата се дава на
детето и то я внася в училището,
или училището я получава директ-
но според камуфлажния принцип
“парите следват ученика”, е по-
дробност.

Въвеждането
на ваучерите

в образованието е стара лелея-
на мечта на всички неолиберал-
ни “тинк танкове”, които у нас би-
туват под формата на “независи-
ми” либерални сдружения, инсти-
тути и агенции. И от години се
опитват да наложат това задоке-
анско изобретение, въведено
някога в САЩ с идеята бедното
цветнокожо население да бъде
подпомогнато с пари и прибрано
в училищата. Но както често се
случва в несолидарните общест-
ва - то е довело до опасна сегре-
гация на училищата за бедни, ра-
ботещи само с получените вау-
чери, и такива за богати, където
родителите наливат допълнител-
ни пари за по-качествено обра-
зование на децата си. В крайна
сметка в момента ваучерите са
останали като практика едва в
четири щата на САЩ. Г-жа Мар-
гарет Тачър се опита да възпро-
изведе модела във Великобрита-
ния и... не успя, поради силната
обществена съпротива. По време-
то на Блеър, който не искаше да
чуе за ваучери, неолибералните
му противници в Англия
продължиха натиска си и публи-
куваха в опозиционен сайт вау-
черната идея с онагледяващи
таблици и графики. След това тях-
ната публикация се появи едно
към едно във вид на “копи пейст”
в доклад на... българския финан-
сов министър Милен Велчев по
време на царското правителство.
Скандалът бе голям, та идеята бе
набързо потулена като случайна
изцепка на министъра. Което не
попречи в годините след това тя
периодично да се възражда, бу-
нейки обществените дебати. Тол-
кова за пионерните действия на
Игнатов, чиято единствена заслу-
га е, че иска да превърне неоли-
бералния замисъл в реалност.

Мотивите за финансиране на
частните училища от хазната при
представянето на проекта бяха
сведени до едно - родителите на
децата в частни училища

са редовни
данъкоплатци и имат

еднакво право

да ползват публичните ресурси, а
не да бъдат дискриминирани.
Самите частни училища отдавна
искат да им се дадат държавни
пари и дори преди 4 години се
появи едно решение на Комисия-
та за защита от дискриминация,
което каза: да, частните училища

работят в обществена полза и
учениците в тях трябва да бъдат
равнопоставени в правото си да
ползват държавен бюджет с тези
от училищата, които са държавна
и общинска собственост. Този
факт и сега се използва от защит-
ниците на държавната издръжка
за приватните учебни заведения
заедно с примерите, че в много
страни в Европа е практика
държавата да подкрепя финансо-
во частните училища. Премълча-
ва се обаче какви са формите и
начините за тази подкрепа. За-
щото почти навсякъде, където
държавата отпуска средства за
частните училища, тя предявява
много ясни изисквания към тях и
ги поставя в рамките на строги
правила - участие на общините в
управлението им (Франция и
Швейцария, където около 20 на
сто от децата са в частни учили-
ща); определен от правителство-
то таван на таксите (Дания); пла-
щане от хазната само на заплати-
те на учителите, за да не са те
привилегировани спрямо остана-
лите си колеги (Естония); договор
с държавата с поемане на опре-
делени ангажименти към нея
(Белгия, страната с най-висок про-
цент частни училища - над 50 на
сто); отпускане на средства само
за квалификация на учителите
(Естония, Гърция) и пр. Т.е. за ва-
учери в чист вид изобщо не може
да се говори. Докато в проекта на
МОМН срещу субсидията от част-
ните училища не се изисква нищо.
Дават им се пари по единния раз-
ходен стандарт за всеки ученик,
както това се прави за всички
училища. Не им се налага какъвто
и да било регламент дори за раз-
мера на таксите.

Никакви
изисквания

Докато към директорите на
общинските училища има драко-
нови мерки - например дисципли-
нарно наказание, ако надхвърлят
20 на сто от разходите по делеги-
раните си бюджети. Или финан-
сов контрол от настоятелството, а
сега - и от нов Обществен съвет с
представители на общината, на
учениците, на бизнеса. Т.е. в зако-
на направо се залага неравнопо-

ставеност между частни и общин-
ски училища (държавни вече поч-
ти няма да има). Частните ще са
свободни, общинските - под мен-
геме. Същото стана впрочем и във
висшето образование. В проекта
на МОМН само е записано, че
държавата контролира как част-
ните школа харчат публичните
пари. Как ли би изглеждала Смет-
ната палата на проверка в част-
ните училища? Сред които има
дори такива, собственост на лица
с криминални уклони, както че-
тем по вестниците.

В последните кризисни годи-
ни в Европа отново текат много
сериозни дебати за държавното
субсидиране на частните учили-
ща. Във Франция от 2009 г. насам
публичните битки “за” и “против”
не стихват, защото качеството на
образованието в масовото учили-
ще пада, докато богатите все още
се радват на всякакви екстри в
частните училища, повечето от
които там са католически. Кон-
кретни депутати, които са внесли
промени в закона от 2008 г. за
отпускане на държавно финанси-
ране за приватни училища във
Франция, са подложени на остри
атаки от медиите. Все по-популя-
рен става лозунгът: “Публичното
училище - от публичните фондо-

ве, частното - от частни фондове!”
Дебатите се изострят дори в Шве-
ция и Финландия, където публич-
ното финансиране на т.нар. “неза-
висими” училища е най-свободно
откъм ангажименти към държава-
та. Тук обаче трябва да уточним,
че това са двете държави в Евро-
па, които влагат най-висок про-

цент от брутния си вътрешен про-
дукт за образование. Уточнение-
то е важно, понеже става дума за
условията, в които държавата си
позволява да отделя пари за ча-
стните училища. Сравними ли са
нашите условия с тези в спомена-
тите европейски страни?

Според последните данни на
Eurostat България е страната с
най-силен демографски срив за
последните 10 години и с най-
малък брой на децата до 9-го-
дишна възраст като процент от
населението. Сиреч нашето
училище е изложено и ще бъде
изложено на демографски рис-
кове и физическо намаляване
на учениците. Според Eurostat
България е страната, която от-
деля най-ниския процент от БВП
за образование в целия Евро-
съюз. Единният разходен стан-
дарт за един ученик, отпускан
от държавата, е 700 евро при
средно 5000 евро в ЕС-27. По
размер на учителските заплати
заедно с Полша сме на послед-
но място при сравними цени на
стоки и услуги. Сиреч

общинските ни
училища са бедни

и няма изгледи в скоро време да

забогатеят. За основни образова-
телни дейности разчитаме на ев-
ропейските фондове.

Всъщност за какъв процент
от децата става дума, когато го-
ворим за частни училища? Спо-
ред НСИ през учебната 2010-
2011 г. в страната има 615 554
ученици и от тях в частни учи-

лища са 6179 - 1%. Училищата
в България след масовото за-
криване в предишните години
са останали 2096, от тях частни
са 68 (3,24%).

Според Българската асоци-
ация на частните училища, ако
държавата финансира издръж-
ката на учениците в тях, таксите
ще бъдат намалени и повече
българи ще получат достъп до
частното образование. Възмож-
но е да има бум и на нови част-
ни заведения. Но първо, защо
са нужни те, ако масовото учи-
лище ще стане суперкачестве-
но, както ни убеждава проектът
на МОМН?

Второ, това е силно съмни-
телно, като знаем, че всяка го-
дина от училище отпадат над
19 000 деца и, както показват
социологическите проучвания,
около 6000 от тях - поради бед-
ност. Статистиката ги нарича за-
воалирано “отпаднали по се-
мейни причини”. Да си спомним
също, че дори в доклад на Све-
товната банка за образование-
то у нас, правен преди година-
две, бе отчетено, че разликата
между училищата за богати и
за бедни у нас е твърде голяма.

Същата констатация

за силно разслоение
на образованието

у нас по имуществен ценз напра-
виха и анализаторите от между-
народното сравнително проучва-
не PISA за 2009 г., в което нашите
15-годишни ученици показаха
твърде слаби резултати. Всъщност
лошо няма, който има пари, в
наше време е добре - живее в
затворени комплекси, учи децата
си в затворени общества на част-
ните училища с изграждане на
съответния манталитет. Все пове-
че български семейства обаче
едва свързват двата края, камо ли
да мислят за частно образование
на децата си. Това също изграж-
да съответен манталитет. Но дори
и седем пъти да се увеличат же-
лаещите да учат на частно, те пак
ще стигнат не повече от 7%, кое-
то съмнително напомня съотноше-
нието 7:93 между бедни и богати
българи, отчитано от социалните
статистики. В сегашна България
да се говори, че частните учили-
ща няма да са само за богати, е

несериозно.

В крайна сметка, въвеждайки
практически чиста ваучерна сис-
тема в образованието на най-бед-
ната и закъсала европейска
държава, новият проектозакон
отпушва пътя към онази сегрега-
ция на бедни и богати, която уп-
лаши обществото дори в САЩ. За
равен достъп до образование и
солидарно поддържане на систе-
ми като образование и здравео-
пазване при този модел не може
да се говори. Освен това замисле-
ната стъпка отпушва пътя към ва-
учерите и във висшето образова-
ние, с които несъмнено много
скоро властта ще ощастливи и ча-
стните вузове. Ако говорим за
качество и модерно образование
днес, то се постига с пари и с
много пари. Който го отрича и
повтаря, че всичко зависи от енту-
сиазма и призванието на учителя,
е само един фарисей. С 300-400
лв. чист месечен доход след
удръжките човек едва ли дълго
време остава много ентусиазиран.

Вярно е, че българското обра-
зование е възникнало през
Възраждането като масов обще-
ствен порив, а отречената тради-
ция неизбежно си отмъщава на
обществото. Но през Възражда-
нето българите са градили държа-
ва, днес разрушават държава. И
отричайки онова, което само
държавата може да осигури на
мнозинството, управниците на
българите днес все повече осигу-
ряват благините на малцинството.

Снимка Мариета ТОМОВА
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На фокус

За справедливост говорят днес протестните движения в целия свят

Проф.
Кръстьо
ПЕТКОВ

СОЦИАЛДЕМОКРАЦИЯТА В ЕВРОПА:

Алтернативни
пътища и позната
безпътицаД

искусионният форум се
състоя на 2 февруари
2012 г. в сградата на ан-
глийския парламент, по
инициатива на Фонда-

Размисли по повод на един форум

ция “Фридрих Еберт” и списание
“Социална Европа”. Ключови го-
ворители бяха Хенинг Майер, ре-
дактор на списанието, политиче-
ски лидери и парламентаристи от
Германия, Англия, Шотландия. За
участие в дискусията бяха при-
стигнали експерти от цяла Евро-
па. Странно е, че двата полюса в
европейската социалдемократи-
ческа общност не бяха предста-
вени подобаващо - скандинавски-
ят (където левоцентристките пар-
тии успешно защитават своите по-
зиции) и източноевропейският
(където лявото движение се раз-
вива на приливи и отливи).

Няма спор: политическата
ситуация на Стария континент
поставя на изключително тежко
изпитание привържениците на
лявата идея. Европа изживява
най-сериозната и взривоопасна
криза след Втората световна вой-
на. Но за разлика от следвоен-
ния период, европейската соци-
алдемокрация в наши дни не бе-
лежи възход, а упадък.

“В криза сме - като идеология
и политическо влияние. Кризата
не е от вчера!” - с това изявление
започна дебатът. То беше подси-
лено от емоционалното призна-
ние на Andrea Nahles, генерален
секретар на Германската соци-
алдемократическа партия: “Хора-
та ни подозират, че политически
сме импотентни, защото не мо-
жем да предложим решения на
техните проблеми и искания!”

Защо се стигна дотук? В мо-
ите бележки съм отбелязал ня-
колко причини за социалдемо-
кратическата криза, които се
споменаваха най-често от гово-
рителите.

Първата причина е идейният
завой - вдясно(!), който водещи
партии в Западна Европа (Анг-
лия, Германия и др.) направиха
през 90-те години. Техният стра-
тегически избор получи амбици-
озното название “Третият път”.
Само че “третият” път се оказа
копие на втория, защото управ-
ленските идеи и практиките на
Блеър и Шрьодер бяха приложе-
ни като

смекчени и леко
напудрени варианти

на глобалния неолиберализъм.
На същия този милтън-фридмънов-
ски неолиберализъм, чийто посту-
лати, претворени от десни и леви
правителства, превърнаха ЕС в
епицентър на финансовата криза.
“Защо в Германия правителство-
то на социалдемократите през 90-
те години оказваше натиск върху
профсъюзите да не настояват за
повишаване на заплатите? А днес
очаквате работниците да ви под-
крепят!” - този риторичен въпрос,
зададен от английски трейдюни-
онист към представителите на
Германия, увисна във въздуха. Но
същата политика беше характер-
на и за други “модернизирани” со-
циалдемократически партии, ко-
гато из Европа шестваше модата
“Блеър-Шрьодер”.

Избирателите помнят кой,
кога и как е управлявал; днес те
гледат на социалдемокрацията
като на част от системата, наре-
чена “Финансов капитализъм”;
като стожер на 20-годишното
статукво, наречено “Неолибера-
лизъм” - независимо от опитите
им да се разграничат от провала
на Вашингтонския консенсус. Ос-
таналото е известно: верига от
изборни загуби на европейската
левица в периода след 2008 г.

Втората причина е изоставя-
нето на социалдемократически-
те традиции на общуване със
социалната база: средната кла-

са, хората на наемния труд, син-
дикатите. В миналото класичес-
ките леви партии в Западна Ев-
ропа печелеха влияние заради
близостта си до всекидневието
на гражданите и не бягаха от от-
кровен диалог с тях. През перио-
да на “модернизацията” същите
тези партии се затвориха в бюро-
кратична черупка, демонстри-
райки шлифован управленски “су-
перпрофесионализъм”.

 Това удължи дистанцията

между базата и ръководното тяло
и породи политическо отчужде-
ние сред традиционно верния ляв
електорат. Опитите с пазарен по-
литически маркетинг и фокус гру-
пи да се улавят настроенията на
избирателите доведоха до крат-
ковременен успех. Финансовата
криза пресече възходящата тра-
ектория, по която се движеха со-
циалдемократите в продължение
на десетилетия на икономически
и социален просперитет.

Третата (най-важната) причи-
на е от морален характер. До-
колкото може да се се съди от
изказванията на лондонския со-
циалдемократически форум, тя
вече е осъзната (поне на екс-
пертно и теоретично равнище).
Дали обаче констатацията, която
обедини повечето участници във
форума: “Загърбихме ценностите,
гледаме само властта!” ще бъде
приета и трансформирана в нов
курс и автентични леви програми
от политическите лидери, е спо-
рен въпрос. Достатъчно е да про-
следим какво се случва в четири-
те краища на европейския конти-
нент (особено след 2009 г., кога-
то започнаха трусовете в еврозо-
ната), за да се убедим, че класи-
ческите и реформираните леви
партии все още не са готови да
отговорят на доминиращото ис-
кане на народите:

искането за
справедливост

За справедливост днес гово-
рят протестни движения и нови
кандидати за властта; млади и
възрастни; мнозинства и малцин-
ства; хора с леви и десни възгле-
ди; националисти и популисти.
Този ренесанс на социалния мо-

рал не се генерира директно от
духа, а от битието. Механизмът,
който отключи обществената
енергия и изкара гражданите на
улиците и площадите в световни-
те финансови, енергийни и суро-
винни центрове, е икономически:
цикличната криза, която вече на-
влиза във фазата на Голяма реце-
сия.

За съжаление точно в тази
област и именно в този критичен
момент европейската социалде-

мокрация се оказва обезоръже-
на (и импотентна като идеен ар-
сенал - както сподели Андреа).
Хенинг Майер беше безпощадно
точен в диагнозата: “След Жак
Делор и неговата “Социална Ев-
ропа” не разполагаме с друг
стратегически проект”. Не че няма
атрактивни идеи - някои поизту-
пани от праха на историята; дру-
ги - нови и екстравагантни.
Съмнявам се обаче, че ще про-
работят на полето на политиката
и конкурентните изборни битки.

Един пример - концепцията
“Good Society”, която вече е в
центъра на теоретичния дебат.
Звучи добре, но как и кога евро-
пейските граждани ще достигнат

до бреговете
на обетованата земя

наречена “Добро общество”? Ни-
кой от европейските политически
центрове и мозъчни тръстове не
предлага практически рецепти.
Засега е ясно само едно: кризата
срина перспективата на реалното
“Welfare Society”, което беше за-
пазена марка на социалдемокра-
тите в Европа след Втората све-
товна война. За нас, източноевро-
пейците, този срив означава ново
отлагане на надеждите за пости-
гане на по-добро благосъстояние
в близките години.

Също така безплодни ми се
виждат опитите за освежаване на
понятия от политическия лекси-
кон на социалдемократите през
90-те години. Например само-
определянето им днес като “нови
прогресисти”; или заменянето на
блеъровия “New Labour” c “ Blue
Labour”. В подобни случаи наши-
ят народ казва: “Преоблякъл се
Илия - пак в тия”. Всъщност ако

искат да окичат с нова емблема
партийните знамена и щабквар-
тири, социалдемократите би тряб-
вало да заимстват най-атрактив-
ните понятия от политическия
оборот през 2011 г.:

- “99% срещу 1%” - ясен и
мобилизиращ слоган, който по-
каза дълбокото разделение меж-
ду богати и бедни;

- “Протест” - инструмент, кой-
то дава в ръцете на губещите
шанс за промени;

- “Окупирай Уолстрийт” - при-
зив да се атакува финансовото
сърце на морално деградиралия
капитализъм.

Ако направят тази стратегиче-
ска маневра, социалдемократите
имат шанс да се превърнат от
партии, попаднали в плен на
неолибералното статукво, в соци-
ални движения на недоволните
граждани - интелектуалци, работ-
ници, младежи, предприемачи.

Моралните апели и норми са
важни, но възприети и практику-
вани без връзка с икономически-
те реалности, се превръщат в
социална религия. “Блеър е
лъжец! Той съсипа всичко!”, отсе-
че на раздяла пред мен една
активистка от Лейбъристката пар-
тия в Англия. Права е, но разоча-
рованието на английските изби-
ратели от един политик, послу-
жил си с измама при обявяване-
то на войната срещу Ирак, едва
ли е първопричината за отлива
от “New Labour”. Отлив, който
продължава и днес, въпреки ма-
совото социално недоволство и
безпрецедентните синдикални
протести срещу правителството
на консерваторите.

Първопричината се корени в
икономиката и социалната (глав-
но данъчната) политика. Там се
решава битката за надмощие
между европейската левица и
десница, която се води от начало-
то на кризата. Отговорът на ЕС,
изцяло доминиран от неоконсер-
вативни партии и лидери, е ясен:
безкомпромисна Austerity полити-
ка и прехвърляне на тежестите
върху редовите данъкоплатци -
средната класа и нискодоходните
групи.

Готова ли е социалдемокра-
цията в Европа да предложи ал-

тернатива? Този път алтернати-
вата е само една:

преразпределение
на тежестите

и диференцирана цена за пора-
женията от кризата. Имам пред-
вид както първичното преразпре-
деление - чрез заплатите и бону-
сите, така и вторичното - чрез
налозите. Което ще рече средна-
та класа и работният народ да
внасят в държавната хазна по-
малко, а богатите слоеве - значи-
телно повече. Що се отнася до
институциите и субектите на спе-
кулативната финансова система,
там преразпределението би
трябвало да има санкциониращ
характер. Политика от този род,
която води до възстановяване на
справедливостта и смекчаване на
неравенството, поразили социал-
ната тъкан на обществото, може
да разчита на масова подкрепа.

В нито една партийна програ-
ма, както и в рамковите докумен-
ти на ПЕС (като изключим кам-
панията за финансовите транзак-
ционни такси), не се срещат по-
добни политически ангажименти.
Давам си сметка, че звучат доста
радикално, дори намирисват на
революция, а както е известно,
този тип политически акции са
недолюбвани от историческата
социалдемокрация. Само че ре-
волюциите, противно на оптими-
стичните прогнози от края на 90-
те години, днес спонтанно шест-
ват по света, без да чакат одоб-
рението и без да търсят водаче-
ството на класическата социал-
демокрация. Нещо повече, леви-
те лидери и партии (социалисти,
социалдемократи, лейбъристи,
синдикалисти) ги няма на полето
на новите социално-класови
сблъсъци. Което значи, че или са
загубили политическите си ре-
флекси, или продължават да мис-
лят инерционно, очаквайки, че
все някога махалото ще поеме
обратно и те отново ще се ока-
жат във властта.

Политиката, както и природа-
та, не търпи празно пространст-
во. Щом левицата отсъства от
арената на социалните битки,
друг излиза начело. Виждаме кои
са по-сръчни: етнонационалисти,
демагози и популисти, авторита-
ристи и откровени диктатори. Ко-
гато гражданите са гневни, те не
подбират лидерите си според
техните академични степени или
социален произход, а тръгват
след онези, които предлагат (и
продават!) персонална харизма.
Този род политически продажби
вървят доста успешно, както пи-
сах в “Дума”, коментирайки ситу-
ацията в Унгария, Румъния и
България.

За съжаление темата за дес-
ния популизъм и авторитаризъм,
шестващ в Източна Европа,  отсъ-
стваше от лондонския форум.
Факт, който ме тревожи. Той на-
помня онези драматични момен-
ти в историята, когато левицата е
закъснявала да реагира на спон-
танното социално недоволство и
е била смазвана задълго от ре-
акционни режими.

ПП: Приключвайки с анали-
за, бих искал да попитам чрез
“Дума”: Къде са сериозните
идейни спорове между левите
в България? Защо открито,
без притеснение, не се деба-
тира каква да е лявата алтер-
натива на очевидно безплодна-
та и дори контрапродуктивна
антикризисна политика на
сегашното дясно правител-
ство, хванало се най-отпред на
хорото на неоконсерваторите
в ЕС? Струва ми се, че въпро-
сите са уместни.
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Позиция От дума на дума, та в... ДУМА

Панчо ПАНЧЕВ

алка информация,
която прочетох в
интернет, ме нака-
ра няколко дни да
се връщам в мис-

лите си към нея. Да й се чудя,
колкото и вече да не е ряд-
кост някой да не използва
квалификацията си (сещам
се например за шофьори на
таксита, които са дипломира-
ни инженери) и да ми се
иска прочетеното да не е
истина... Информацията е следната: в Плевенския
съд се пенсионирала една чистачка с месечна
заплата 550 лева и между кандидатките за осво-
боденото й място имало осем жени с висше обра-
зование. Знам, че това не е изолиран случай,
доведен ни от демокрацията, или (нека бъда спра-
ведлив!) просто от развитието на обществото,
променящо се заедно с техническия и всякакъв
друг прогрес, но от това не ми олекна. Тук е редно
да направя сравнението с друг “нож с две остри-
ета” - лекарствата, които хем ни помагат срещу
разни болежки, хем ни тровят.

От дете ми е известно (така са ни учили), че
никой човешки труд не е срамен, че той ни обла-
городява, че който не работи, не трябва да яде
(максима твърде често опровергавана от житей-
ската практика), че българският селянин си е
продавал единствената нива, която го храни, за
да изучи сина... Всичко това е запазено и в исто-
рическата, и в литературната памет на народа ни.
Ненужни се оказаха повечето офицери (дано да
е така!) и още редица други професионалисти, та
трябваше да се преквалифицират - да се простят
с детските си мечти, появили се заедно с четене-
то на книгите “Какъв да стана” и вече не в първа
младост, а далеч от детството, да търсят хляба си
в други поприща.

Заради веселите стихчета и стотиците гатан-
ки, които съм написал, имам зад гърба си много
срещи с малчугани (от детски градини и учили-
ща) и след като спечеля доверието им със смеш-
ни рецитации, не пропускам да ги посъветвам и
сериозно, че трябва внимателно да избират бъде-
щите си професии и когато пораснат, да отиват с
радост на работа. Помня и такъв израз от мла-
достта си “Трудът е песен”. А сега?

Има професии и главно занаяти, които остана-
ха в миналото, защото просто отпаднаха от дви-
жещата се напред каруца, по-точно ракета на
времето. Отдавна няма точилари на ножове на-
пример, но пък има пиари, брокери и още десет-
ки други служби, на някои от които се чудим как-
во означават. В телевизионното си предаване Ми-
лен Цветков сполучливо обясняваше на собстве-
ниците на малки бензиностанции как китоловци-
те са били принудени да потърсят друго препита-
ние. В общините и други администрации отдавна
няма писари и архивари, поне в някогашния им
вид. Пишещите машини отстъпиха място на ком-
пютрите и т.н., и т.н. Това са естествени процеси,
съпътстващи човешкия прогрес и носталгията ни
по миналото не може да ги спре. И не бива. Тре-
вожи ме обаче усещането, че у нас се намесва
някакво влияние на външни сили, които искат да
превърнат народа ни в обслужващ персонал от
не особено квалифицирани хора, на които не е
нужно да учат и да знаят много. Безплодните
педагогически реформи, в които е ясно само, че
образованието поскъпва, както и липсата на как-
вито и да е възпитателни грижи, допринасят за
очевидното вече понижаване на прословутото
някога културно равнище на народа ни.

Не съм любител на статистиките, но за всеки
от нас не е трудно да си припомни изнесените в
последно време данни, според които сме на първи-
те места по лошо медицинско обслужване, по
някои страшни болести и по късолетие, по нама-
ляваща грамотност, по пиене и пушене и други
придружители на слабокултурието. Едно време
битуваше у нас не особено дипломатичният из-
раз за бавно възприемащите, че загрявали като
албански реотан. Сега четох някъде, че им гълта-
ме прахта и на албанците. А бяхме на второ място
в света по интелигентност след евреите.

Дори при намалелия вече брой ученици на-
шите университети и сега вадят голям брой вис-
шисти. Те обаче или не са необходими на обще-
ството ни, или то ги отхвърля като присадени
органи, та са принудени да тръгнат по белия и не
винаги толкова бял свят.

Кой не е мечтал да спечели от лотария или
пък приказна магия да го обогати. Но едно време
имаше и други мечти: децата копнееха да стигнат
звездите, а каките и батковците - да открият ис-
тинската любов, да надникнат в тайните на наука-
та или в тънкостите на изкуството. Да станат
Мария Кюри или Чаплин. Сега се мисли и говори
само за пари. И то не толкова от онези, на които
им трябват, за да си купят хляб...

М

За хляба
наш насъщенСветски лъв раздава

лингвистични съвети

Проф. д-р
Стефан
БРЕЗИНСКИ

С
едмично издание публику-
ва кратко съобщение, в ко-
ето четем поредна изцеп-
ка на “лорд ъф Итън”. Той
укорил водещата на шоу

по Нова телевизия Ев. Калканджие-
ва, че била сгрешила: “Не може да
казва пет дена вместо пет дни.”

Може, може, уважаеми! Става реч
за лингвистичното явление, нарече-
но “бройни форми при съществител-
ни имена от мъжки род”. Освен всич-
ко българският език се оказва май
че единствен - поне сред славянски-
те, който използва такива оригинал-
ни форми.

Ден - мн.ч. дни,
но два дена

дублетна форма “два дни”, така и “пет
дена”, ала и “пет дни”. Тук ни идва
спомен за кратка епиграма (може би
на Радой Ралин): “Тумба, лумба два
дни - цяла година гладни.” В нея
римата е определила предпочитани-
ето към “два дни” (а не “два дена”).
Обаче и в случая пак няма наруше-
ние на книжовната норма - най-авто-
ритетните ни речници от последните
години изрично посочват: “два дена
и два дни”.

Ще рече - думата има т.нар. дуб-
летни форми след числителни имена.
Тоест всеки автор може да избере
едната форма според нуждата на
стила му - ако е разговорен, ще е
“два дена”, както е и в цитираните
“пет дена” на Калканджиева. Да си
спомним и Вазов: “Три дена младите
дружини как прохода бранят.” Изоб-
що (като всеки дублет) двете форми
все още се борят за предимство. У
Вазов дори е старата “три деня”.

Така че “паркетният лъв” нека си
гледа модните коланчета и блузки
по ВИП-персоните, а да не се зани-
мава с неща, които са далеч, далеч
от познанията му. Човекът обаче
съвсем не се отказва

да дава ценни съвети

- много съвети, много нещо се сипят

изпод перото на лорд Генчо. То не
бяха философски размисли за криза-
та, че през някаква певица, която
виела фалшиво и неубедително и чу-
пела токче на сцената (нерде Ямбол,
нерде Стамбол!), та “Освен удобния
вкус, който махалото оставА в устата
(ало, лорде, оставЯ вкус, оставЯ!), то
е и въпрос на вкус.” Появяват се ня-
какви орди, които са поведени от
Махалото(?), па се търси позволение
от “икономиката да направи още едно
кръгче(?), да напълни със смазка(?)
изпосталелия си организъм...”

Какви ли не “чудни и дивни” изре-
чения точи като кадаиф - както каз-
ваше навремето Емилиян Станев
(ако се не лъжа) - пряко съветва
пенсионерите лордът: “Извикайте
мисли на удовлетвореност, на богат-
ство (айде де! - той може би съди по

себе си!), на бъдеще...”
Идваме и до сакралните открития

на Генчо: “Сменете днес връхната си
дреха, отъркана от неподстригания
ви врат или сплескана в яката от
небоядисаните коси.” (Чунким днеш-
ният нещастен пенсионер мечтае
само за боя на косите и лак на нок-
тите!) И вече идва нещо

като финално
изявление

което обаче малко намирисва на
проникнала и през творбата на лор-
да чиста байганьовщина: “Предста-

вяте ли си как ще се чувствате, ако
не сте си вземали душ три години...”
Защото е явно, че “вместо собствени-
те си чинии, които чакат да бъдат
напълнени, купете си любимия си
парфюм...” О, Боже, този списовател
съвсем е изкрейзил: къде виждаш бе,
лорде, тих човечец в градинката си
да сади лук и домати, па да си вап-
цва ноктите с твоите лакове, а и да се
ливосва с парфюми...

Уважаеми заслужили наши хори-
ца, не ви ли остава горчилка в устата,
че този може би наследник на Ав.
Пейчинов се подиграва с вас с на-
лудничавите си съвети? Или това е
заради откровенията на самия лорд:
“Лесно му е на него, може и Пейчи-
нов да му е приписал нещичко” - май
че това има аромата на лека подго-
товка на обществото баш така да се

случи с прослову-
тите богатства на
Пейчинов...

Само че хич
не се връзва с
другия текст ня-
каква дума “валу-
та”, която уж спо-
ред “добрите
психоаналитици”
(? - откъде пък се
взеха тия?) про-
излизала от ла-
тинското curere.
Справка в речни-
ци показва, че
има известна ла-
тинска сентенция
(стегнато сло-
восъчетание, пе-
трифицирано в
употребата си):
Currente calamo -
буквално “С ти-
чащо перо -
набързо, необ-
мислено”, както
заслужава май
че и това лордо-

во твърдение за “валута” с корен
curere. Защото всеки добър ученик
от V клас ще опровергае лорда.
Поне правописът на латинската
дума смущава. А “валута” е италиан-
ска дума - valuta.

Ех, лорде, лорде, за етимолог
нещо не те бива! По-добре си гледай
блузките и рокличките на своите лю-
бимки. Защото по-обемистата латин-
ска сентенция си е жизнена и в наше
време, макар да са минали векове от
блясъка на класическия език: “Qui fuit
hic asinus, non ibi fiet equus”. (Който е
бил тук магаре, няма да стане там
кон (мястото не променя човека).

За хляба
наш насъщен

За хляба
наш насъщен

За хляба
наш насъщен

За хляба
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За хляба
наш насъщен

За хляба
наш насъщен

В ДУМА за думите

Както са казали древните римляни: „Който
е бил тук магаре, няма да стане там кон”

Село Бисер извади ли бисери от душите ни?

Н
е само в деня
на черните
знамена в стра-
ната ни поради

Петра ТАШЕВА

загубата на невинни
наши сънародници
болезнени въпроси
още ни терзаят: “Дали
случилото се в с. Би-
сер извади бисерите
от душите ни? Или
пак ще се измъкнат
скритите в глъбините
й змии и гущери?”. Че
се извадиха “бисери”,
е ясно, защото много
хора следят с тревога
новините от селищата,
залети с вода или
затрупани в преспите
на снега. И не само
следят, но откликват
със средства, с дрехи,
вещи, за да помогнат
на изпадналите в

страшна беда. Хвала
на такива благородни
българи! Друг е
въпросът защо се
стигна до наводнение-
то. И не е редно сега,
в това голямо нещас-
тие, да се клеветят,
да си прехвърлят ви-
ната, да се делят на
сини и червени, на
“гербери”, на “рози”,
ами честно да си
признаят, че собстве-
ниците на язовирите,
които са се ръководи-
ли от сметчицата си,
не са изпуснали
водата, за да не оти-
де зян и рибата им. И
така се е стигнало до
скъсването на стената,
до наводняването на
с. Бисер, до разруша-
ването на къщите, до
неимоверно големите
щети. Не стига, че

сме бедни, ами отгоре
на всичко сме и
подли! То сигурно
затова ни наказва и
Природата! Нали
знаете какъв отговор
дала майка Тереза на
онзи, който я запитал
кой е виновен за
бедните? Мъдрата
жена рекла: “Аз и
ти!”. Виновни има и не
бива да се спотайват,
не бива да бъдат
умишлено скривани,
защото това вреди на
всички ни - на самите
причинители на беда-
та, на управниците ни,
на нас, на децата ни,
на цялата ни държава.
Какъв добър урок ни
дадоха и англичаните,
дошли да живеят у
нас! Те се втурнаха
да помагат, защото в
нещастието съседът е

най-важният, най-
близкият, който може
да ти спаси живота.
Но ние се затворихме
в бетонните си жили-
ща, в черупки вкарах-
ме и душите си и те
загрубяха, хванаха
мазоли от отчуждава-
не, от безразличие!  В
тези трудни за всички
ни времена редно е
да си припомним
посланието на Апостол
Павел към коринтяни-
те: “И ако имам про-
роческа дарба и зная
всички тайни и всяко
знание, и ако имам
пълна вяра тъй, щото
и планини да премест-
вам, а любов нямам,
нищо не съм. И тъй,
остават тия трите :
вяра, надежда и лю-
бов. Но най-голяма от
тях е любовта!”.
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Култура
очаквайте

Детската студия към профе-
сионален фолклорен ансамбъл
“Добруджа” в Добрич получи
специалната премия “Кладуио
Крешенцо” - “Една капка за
живота”, посветена на почет-
ния президент на фестивала
“Децата на света”, който се

вадесет и седем
работни групи
ще изготвят На-
ц и о н а л н а т а

Отлага се
концертът, посветен
на Йосиф Цанков

Тържественият концерт “Пе-
сен моя, обич моя”, посветен на
стогодишнината от рождение-
то на основоположника на българ-
ската забавна музика Йосиф
Цанков, ще се състои на 11 април
- вместо на 8 март - в зала 1 на
НДК. Билетите важат без завер-
ка, съобщи БТА.

Известна македонска
художничка реди
картини в София

Македонската художничка
Симонида Филипова-Китановска
ще се представи със своя само-
стоятелна изложба в София. Тя
е под наслов “Черна подправка,
добра за окото” и ще бъде изло-
жена в галерийното простран-
ство на Културно-информацион-
ния център на Р.Македония. С.
Филипова-Китановска вече годи-
ни наред оставя отличителен
белег на македонската и между-
народната художествена сцена.
Творбите в КИЦ  дооформят два
цикъла картини, представени на
самостоятелни изложби в послед-
ната година и половина. Излож-
бата ще бъде открита от ди-
ректорa на КИЦ в София Васко
Шутаров днес от 18,30 ч.

Отменя се
гостуването на
Армен Джигарханян

Гостуването на руския ак-
тьор и режисьор Армен Джигар-
ханян и неговата театрална
трупа в България се отлага,
съобщават организаторите от
“Жокер медиа”. Причината е ан-
гажименти на актьорите.
Българските зрители ще могат
да видят хитовите спектакли
“Мона” и “Театър от времето на
Нерон и Сенека” веднага щом
бъде насрочена нова дата. Купе-
ните билети за представления-
та, планирани за 2, 3 и 4 април
в Музикалния театър, могат да
се върнат в офиса на “Жокер
медиа” на ул. “Крум Попов” 1, а
билетите от Ивентим - на ме-
стата, от които са купени.

НАПУСНА НИ
ПРОФ. ИВАН СЛАВОВ

Проф. Иван Славов почина на
15 февруари, съобщиха от СУ
“Св. Климент Охридски”. Той е
роден на 14 февруари 1928 г.
Завършва Философския факул-
тет на СУ, а от 1960 г. е пре-
подавател в катедра “Филосо-
фия”. Избран е за доцент през
1971 г., а за професор - през 1979
г. Защитава кандидатска дисер-
тация през 1970 г., а от 1976 г.
е доктор на философските на-
уки. Славов е чел лекционен курс
по естетика. Научните му ин-
тереси са именно в тази об-
ласт. Автор е на монографиите
“Марксовото естетическо на-
следство. Комплексен проблем”,
“Кичът (Феноменология, физио-
номика и прогностика)” и др.
Съставител и редактор е на
антологията “Златната решет-
ка (анекдоти)”. В периода 1994-
1998 г. беше посланик на Бълга-
рия в Словакия. Поклонението
ще бъде на 19 февруари от 13 ч.
в ритуалната зала на Централ-
ните софийски гробища.
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Ансамбъл „Добруджа”
с награда от Италия

Детската студия
към фолклорната
група получи
специално отличие
на международния
фестивал „Децата
на света”

Стоян Господинов,
гл. художествен ръководител

на ансамбъл “Добруджа”

проведе в Агридженто на ост-
ров Сицилия. Пъстроцветна
фолклорна смесица от танци,
различни култури и традиции
обедини децата в духа на брат-
ството, приятелството и мира
между народите. “Ценности,
които имат двойна стойност,
защото се разпространяват от
децата, които умеят да ги пре-
дават естествено и спонтанно”
- каза кметът на Агридженто
Марко Дзамбуто, посрещайки
участниците. Но не само фол-

клор, а и солидарност, тъй като
сумата от продадените билети
е предназначена за дейност-
та на Мисионерките на ми-
лосърдието на Майка Тереза
Калкутска в Палермо. Детски-
ят празник, превърнал за ня-
колко дни Агридженто в све-
товна фолклорна столица,
завърши в залата на “Палакон-
греси” със зрелищна хореогра-
фия на всички участници, хва-
нати за ръце на фона на пе-
сента “Кръгът на живота”, от-
разяваща мотото на 12-ото
издание на фестивала: “Деца-
та помагат на децата”.

“Наградата е признание за
усилията на групата в разпро-
страняването на солидарност-
та и правата на децата по све-
та” - обясни кметът на Агрид-
женто, връчвайки я на главния
художествен ръководител на
ансамбъла Стоян Господинов.
В ансамбъл “Добруджа” той
танцува като професионалист
в продължение на 21 г., а вече

десета година е негов художе-
ствен ръководител.

В интервю за радио Вати-
кана Ст. Господинов казва, че
е важно децата да се възпита-
ват в автентичен фолклор. “Ко-
гато обясниш на детето всич-
ко, когато се запознае с най-
дребните елементи на нашите
костюми, на нашето танцува-
не, на нашите инструменти, с
шевиците, как българката с
години ги е сътворявала, по
този начин тези културни цен-
ности можем да ги запазим, за
да не се унифицираме с други-
те народи...” - смята творецът.
“Мечтата ми е да осъществя
голям проект с ансамбъл “До-
бруджа” - “Легенда за Индже
войвода” по Йордан Йовков.
Искам да поставя спектакъла
на голямата добруджанска
сцена - в драматичния театър
в Добрич, който също се нари-
ча “Йордан Йовков” - издава
творческите си намерения
Господинов.

етима венециански художници
представят “Венеция, отразена в

Дана РУСЕВА

Венеция, потопена в съвременни вълни
силно проникнато от изкуството и от
историята на града. В произведенията
(средно по десет творби от всеки автор)
има стилове и схващания, много различ-
ни помежду си, но ги обединява силно
влияние на венецианската художестве-
на традиция.

Творбите са в тематична връзка с
ключовите думи - архитектура, костюми,
стъкло, театър, като предлагат понякога
изненадващ техен препрочит, винаги с
особено внимание към новите тенден-
ции и иновацията. Участниците са Фа-
био Бианко, Давид Дала Венеция, Соня
Рос, Лучия Веронези, Клаудия Дзуриа-
то. Изложбата е придружена от двуези-
чен каталог, който допринася за значи-
мостта на авторите и картините им.

Изложбата се организира от Итали-
анския културен институт в София под
патронажа на регион Венето, Музея на
съвременното изкуство във Венеция и др.

ППППП
съвременни вълни”. Изложбата е подре-
дена до 28 февруари в столичната гале-
рия “Райко Алексиев” (ул. “Г.С. Раковски”
125), съобщиха организаторите.

Колективната експозиция събира
млади утвърждаващи се артисти - и пе-
тимата от Венеция - чието творчество е

Диана Андреева:

Стратегията за култура
да стане практически документ Финландският изпълнител на бандонеон и

композитор Вилле Хилтула и музикантите от
“Кварто квартет” и Софийската филхармония
ще свирят танго в зала “България” днес от 19
ч., информира за ДУМА Румяна Василева.
Спектакълът “Танго!” е плод на международно-
то сътрудничество на “Кварто квартет” и Вилле
Хилтула. В програмата са включени 20 инстру-
ментални и танцувални композиции от стила
Танго Нуево, който обединява аржентинското
танго с популярните търсения на съвременната
музика и характерното звучене на джаза.
Проектът е новаторско начинание, в което
всичко е уникално - от авторските аранжименти,
дело на световната звезда на тангото Вилле
Хилтула, до изпълнителските интерпретации на
блестящата камерна формация “Кварто квар-
тет”. Аранжиментите на композициите, подготве-
ни от В. Хилтула специално за българския
състав, пресъздават по неповторим начин
оригиналните мелодии на знакови композиции
на танго. Според европейски музикални крити-
ци “Кварто квартет” е сред най-интересните

наши камерни състави.
След десетките си
концерти у нас и в
чужбина с едни от най-
сложните творби от
класиката, между които
последните квартети на
Бетовен и клавирните на
Брамс, тази вечер
музикантите ще предло-
жат необичайна програ-
ма от танго-композиции
от Астор Пиацола,
Густаво Бейтелман и др.
Много от тях ще бъдат
изпълнени за първи път
на българска сцена.

Танго-спектакъл се
вихри в зала „България”

Надежда УШЕВА ството на финансите за
националната страте-
гия, отбеляза Андрее-
ва, която е член на на-
блюдаващия комитет
към изготвянето на до-
кумента. Тя допълни,
че основно предизви-
кателство ще пред-
ставлява преборване-
то за Национален
фонд “Култура”, който
ще цели осигуряване-
то на допълнителни
средства.

Най-важното е, че
разширихме обхвата на
понятието национална
стратегия за развитие
на  културата, включ-
вайки изкуствата, кул-
турното наследство,
творческите и културни
индустрии и културен
туризъм. Придържаме
се към излязлата мето-
дология на Съвета за
административна ре-
форма и препоръките
на Европейската коми-
сия, коментира Митко
Тодоров, зам.-министър
на културата, който
също е член на наблю-
даващия комитет. В
състава на първо ниво
участват още арх. Геор-
ги Стоев, зам.-министър

на МК, Георги Владими-
ров, гл. експерт в МК,
проф. Нели Огнянова от
Софийския университет
и доц. Биляна Томова от
Обсерваторията по ико-
номика на културата.

Стратегията включ-
ва вертикални и хори-
зонтални групи. В
състава на вертикал-
ните влизат сценични-
те изкуства, движимо и
недвижимо културно
наследство, читалища
и нематериално кул-
турно наследство, ли-
тературно наследство,
книгоиздаване, визу-
ални изкуства и др.  В
хоризонталните групи
са културно потребле-
ние, финансиране на
културата, образова-
ние по изкуства и кул-
тура, програми и про-
екти, регионална кул-
турна политика, цифро-
визация и пр. Идеята е
изработването на сис-
тема от количествени
и качествени индика-
тори за оценка на дей-
ности и подсектори. До
1 юли трябва да при-
ключи основната рабо-
та по стратегията, за-
дадена до 2020 г.

Д
стратегия за развитие
на българската култура,
стана ясно вчера на
среща с медиите в Ми-
нистерството на култу-
рата. В тези работни
групи влизат не само
представители на изку-
ствата, но и на повече
от 150 граждански и
творчески организации.

Целта е стратегия-
та за култура да има
сериозно практическо
приложение, да стане
практически документ,
който да очертае про-
блемите на българска-
та култура и да допри-
нася за тяхното реше-
ние, посочи Диана Ан-
дреева, директорка на
Обсерваторията по
икономика на култура-
та. По думите й финан-
совата рамка е
задължителен компо-
нент, затова и предиз-
викателствата са голе-
ми по отношение на
субсидирането. Имаме
подкрепа от Министер-
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От Министерството на иконо-
миката във водещи български
вестници бе пусната следната обя-
ва:

“Търсим опитни вуду магьос-
ници за съживяване на българска-
та икономика след кризата.”

АНТОН СТАНКОВ, юрист и политик
БОЙКО МИТКОВ-БОЙО,
художник, скулптор
ИВАЙЛО ГЕРАСКОВ, актьор
Проф. ИВАН ЧЕРНОЗЕМСКИ, онколог
ИГЛИКА ТРИФОНОВА,
театрален и кинорежисьор
Акад. ИЛИЯ БРУЧЕВ, геолог
КИРИЛ ПИСАРСКИ,
журналист и сценарист
ЛИЛИ ИВАНОВА,
народен представител
МАРИН ЯНЕВ, актьор
МИЛЕНА БУРЖЕВА,
поетеса и писателка
Чл.-кор. ЧАВДАР РУМЕНИН, директор
на Института по управление
и системни изследвания при БАН
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17
Св. Мариамна (сест-

ра на св. ап. Филип). Св. великомъченик
Теодор Тирон († ок.306). Св. преподобни
Роман Търновски (XIV)

Света Мариамна била сестра на све-
ти апостол Филип. Като дала обет за
девство, тя се присъединила към брат
си, заедно с апостол Вартоломей, когато
свети Филип, проповядвайки Евангелие-
то в областите на Мала Азия, дошъл в
Лидия и Мизия. Оттогава света Мариам-
на била помощница на светите апостоли
и заедно с тях понасяла всички теготи
и скърби. Проповядвайки словото Божие,
те дошли в Иерапол Фригийски. За да
попречат на успеха на тяхната пропо-
вед, градоначалникът заповядал да хва-
нат светите Филип, Вартоломей и Мари-
амна и да ги затворят в тъмница. След
това апостол Филип бил предаден на
кръстна смърт. А Мариамна и Вартоло-
мей, след чудесното проявяване на Бо-
жия гняв над градоначалника и жреците
на ехидната (земята ги погълнала), били
освободени. Като целунала с любов тя-
лото на загиналия си брат, света Мари-
амна прославила Господа и се отправи-
ла да проповядва Евангелието в Ликао-
ния, където починала.

и по-нови хитове от българ-
ската естрада ще звучат в
петъчната нощ в пиано бар
клуб Crazy. Звездите на

Öåíèòåëè êóïîíÿñâàò
íà áúëãàðî-ðóñêà âå÷åð
Хитовете на Алла Пугачова, Васил Найденов и други певци
ще бъдат изпълнявани от Ника Любецкая и Владо Димов

лицата определено няма да
стои безмълвна и ще припя-
ва добре познатите текстове
на Васил Найденов, Силвия
Кацарова, Тоника СВ, Алла
Пугачова, Дима Билан и мно-
го други. Освен с речитати-
вите “Пара- пара- парадуем-
ся на своем веку”, “Чунга-чан-
га” и “Ти, ти, ти, моя любов”,
българо-руската дружба ще
се споява и с качествена вод-
ка на добри цени.

Ника Любецкая е певица,
танцьорка, инструктор по
Fusion Belly Dance. Родена в
Крим (Украйна), дамата рабо-
ти и твори в България от 12
години. Репертоарът й е богат
- включва руска музика, джаз,
фънк, соул, евъргрийн и поп
парчета. Досега Ника има из-
дадени две самостоятелни
авторски  песни, като едната
е композирана изцяло от нея.
Любецкая е основател на In

българо-руската вечер са
тандемът Ника Любецкая и
Владо Димов, които ще
изпълняват най-обичаните
парчета в двете страни.

Публиката в най-новото и
купонджийско място на сто-

Agency (за организиране на
забавни събития, програми,
караоке партита и ме-
ниджмънт на таланти в почти
всяка сфера на изкуството).

Владо Димов става попу-
лярен с участието си в кон-
курса за певци в “Шоуто на
Слави”, където е сред петте
избрани от явилите се 1000
кандидати. В музикалното
предаване “Five stars” той
успешно се справя с ролята
на водещ и изпълнител, като
интервюира популярни лич-
ности в България и пее лю-
бимите им песни. Заедно със
своя колега Светозар Хрис-
тов стига през 2008 г. до
финала в конкурса за българ-
ска песен на “Евровизия” с
“Tired soul”. Владо Димов раз-
вива и солова кариера. За-
писва песните “Тя е толкова”,
“Звук за момичета”, “Следва
продължение” и “Колко”.

Р уски шлагери, во-
енни и филмови
песни, евъргрийни

Феновете на ал-
тернативния рок и
див метъл ще могат
да посрещнат тази
вечер от 23 ч. на сце-
ната на “Sofia Live
Club” нашумялата в
Естония група “Def-
Rage”. Уникалният
стил на бандата е
смесица от пост-
гръндж. А алтерна-
тивният рок на музи-
кантите е подчертан
със силни мелодии.

Групата е основана в началото
на 2007 г., когато китаристът (и по-
късно продуцент) Кари Карнер за-
почва да търси музиканти, които да
пресъздадат звуковите пейзажи на
неговото въображение. “DefRage”
набира скорост и след многоброй-
ните си участия на най-различни
сцени в Естония, понякога споделя-
ни с по-известни изпълнители, при-
добиват нарастваща популярност.

“DefRage” издават през януари
2011 г. дебютния си албум “Jackal”
и неговият успех в Естония е забе-
лежителен. Една от песните от та-
вата “Save Us From Religion” е титу-
лувана като “антирелигиозна”, а
сцената с горяща черква в края на

Снежните топки се предлагат на цена 50 евроцента всяка. Има и
отстъпка: три за 1 евро. Да продаваш снежни топки може и да звучи
налудничаво за жите-
лите на Северна и
Източна Европа, кои-
то сега търпят почти
сибирски студове. Но
те трябва да знаят, че
в Неапол сняг пада
извънредно рядко, за-
това топките там може
да се сметнат за дефи-
цитна стока.

Името на предпри-
емчивия неаполита-
нец остава тайна. Не е
известно и дали някой
от съгражданите му си
е купил снежна топка.

Альона НЕЙКОВА

Само пред медии бяха разкрити 15-те
финалисти на актьорското риалити на БНТ
“Кастинг”. Най-младата от тях е 17-годишната
русенка Александра Иванова, която наричат
Чаровницата. С 10 лета по-възрастен от нея е
варненецът Стефан Маринов - Непредвидими-
ят. Зрителите ще се запознаят в понеделник
вечер и с Александър Стефанов - Смелият,
който е на 18 и е от Разград. Петко Койчев-
Петков, на 25 г., от Пловдив, е Изпълнителни-
ят. Съгражданинът му Златко Ечев е на 27 и е
Позитивният. 22-годишният варненец Димитър
Атанасов е Замисленият. Софиянецът Асен
Кукушев е на 25, той е Мистериозният. Столи-

Главни герои в новия клип на “Оста-
ва” са актьорът Мариан Вълев и малки-
ят Борислав Младенов, участвал в късо-
метражната лента “Игра на топчета”.
Дългоочакваното видео към последния
сингъл на групата “Лека нощ” бе пред-
ставено официално преди броени дни
в “Sofia Live Club”. Режисьор на клипа
е Мартин Илиев, а зад камерата заста-
на Борис Славков. За-
снемането на “Лека
нощ” продължава два
дни, като действието
основно се развива в
софийски апартамент.
Момчетата от гру-
пата се появяват
за кратко в някол-
ко кадъра, сни-
мани до софий-
ското летище.

ЧАРОВНИЦАТА И
СМЕЛИЯТ СА СРЕД
15-ТЕ ФИНАЛИСТИ
НА „КАСТИНГ”

видеото към песента пробужда ос-
тра реакция от критици и публика.
Наскоро бандата отново е в обсега
на радара на медиите, заради по-
следния си клип, в който рушат
хотелска стая и накрая я подпалват.
Песента, както и видеото са вдъхно-
вени от реални събития.

Септември 2011-а е особено на-
товарен за групата, когато тя за-
почва да организира първото си тур-
не. В началото се ограничава със
Сърбия, България и Румъния, но
скоро списъкът с градове расте и в
момента бандата има ангажирани
24 концерта в 10 страни - от Източ-
на Европа до Германия. Музиканти-
те от “DefRage” планират и турне в
САЩ в края на 2012 г.

чанка е и 23-годишната Анна Симова - Усмих-
натата. Съгражданинът й Александър Карако-
лев е на 21 и е Разсеяният. Наборът му от
Перник Мартин Борисов е представен като
Злият гений. От село Лесново е 27-годишната
Наталия Цекова - Сладкодумната. Марта
Каменова, на 25, от София, е Оригиналната.
Дъщерята на Камелия Тодорова - Рейчъл Роу
(Рахел-Лилия) е на 27 и ще се изявява в
“Кастинг” като Дисциплинираната. Миглена
Стоева, на 20, от Варна, е Авантюристката. А
22-годишната софиянка Адриана Юрукова е
Импулсивната.

Зрителите ще видят 15-те финалисти на
живо в понеделник, 20 февруари, от 21 ч.
Тогава ще започне и истинското състезание.

“Ако някой от тях спечели, то това ще бъде
на базата на труда на всички. Най-добре е от
самото начало да проумеят, че киното е
колективна професия”, смята Мариан Вълев,
който е един от асистентите на финалистите.

Епизодите на шоуто могат да бъдат гледа-
ни и на сайта casting.bnt.bg.

Снежни топки
се продават в Неапол

П
редприемчиви жители на Неапол изложиха за продан снежни
топки. Необичайният артикул стана предмет на цели дискусии
сред италианските ползватели на фейсбук и туитър. Материали на
търговската иновация посветиха и няколко вестника на Ботуша.

Мариан Вълев е
звездата в клипа
на група „Остава”

Дженифър Лопес продуцира
латино седмица по Нова ТВ
Дженифър Лопес продуцира
латино седмица по Нова ТВ
Дженифър Лопес продуцира
латино седмица по Нова ТВ
Дженифър Лопес продуцира
латино седмица по Нова ТВ
Дженифър Лопес продуцира
латино седмица по Нова ТВ

Водещите на шоуто Деян Донков
и Ива Гочева с част от финалистите

Естонците от „DefRage”
идват у нас с див метъл
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Култура

Инкубатор за

Над 130 души инструменталисти и певци от хора на
Класик ФМ радио участваха в концерта “Златният век
на холивудската филмова музика” в зала “България”.
Той бе първият от цикъла “Музиката на Америка”,
подкрепен от фондация “Америка за България”. Под-
брани като за учебник, подходящ за гимназиалния
курс, хитовите откъси от “Великолепната седморка”,
“Лаура”, “Бен Хур”, “Спартак”, “Отнесени от вихъра”,
“Сам вкъщи” са едни от най-хубавите образци от жанра
филмова музика. Авторите й, произхождащи от Стария
континент, наети от студията в Холивуд през
XX век, създават шедьоври за голям симфоничен ор-
кестър, съизмерими с най-хубавите симфонии и опери.

тази година ще се проведе по-
редният  Международен кон-
курс за нова българска симфо-
нична музика в такт 7/8. Сега
ще бъде отбелязана дванаде-

Юлияна КАРААТАНАСОВА
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Класик ФМ М-Тел оркестър

Снимка БНР

емата из “Великолепна-
та седморка” от Елмър
Бърнстийн даде ярко на-
чало на концертната
програма на Класик ФМ
М-тел оркестър. Номина-
цията за “Оскар”, получе-
на от композитора през
1961 г., е една от 13-те,
с които е отличено твор-
чеството му, включващо
музика за над 200 фил-
ма. Темата на популярния
уестърн завладя публи-
ката с приповдигнатото
настроение и пълно-
кръвното оркестрово
тути, последвано от по-
вторение на популярна-
та тема. Под енергична-
та палка на Джон Мак-
лафлин Уилямс ор-
кестърът нажежи атмо-
сферата, разгръщайки
богата темброва палит-
ра, подкрепена от ста-
билна перкусионна сек-
ция. Изискани мелодич-
ни линии, нежност и ме-
кота прозвучаха в музи-
ката на Дейвид Раскин
към филма “Лаура” на
режисьора Ото Премин-
гер. В контраст “Парад
на колесниците” от епич-

Джон Маклафлин Уилямс

Конкурсът за композиране на симфонично
произведение в 7/8 търси нови автори

блема. Те са финансирани от фондацията.
Как се ражда идеята за музикалния кон-
курс? Тя идва от сърцето, от душата на
д-р Лазаров, който е родопчанин по
баща. Израснал с красотата на Родопа
планина и с нейните мелодични народни
песни, той от малък хваща в ръцете си и
музикален инструмент - свири на клари-
нет. Възпитаник е на Пловдивското музи-
кално училище. Медицината и музиката
съпътстват почти равностойно живота му.
Той е известен хирург на ръката, един от
най-добрите в САЩ, но е и почитател
както на класическата музика и фолкло-
ра, така и радетел на хубавата съвремен-
на българска музика. За да живее тя, за
да се противопостави на чалгата, той
държи да се провежда всяка година кон-
курсът за нови симфонични творби. А в
Чепеларе през година се провежда друг
конкурс - за народна песен с неравно-
делните ритми на такт 7/8. Догодина ще
бъде поредният конкурс в Чепеларе.

Правилникът за XII конкурс за компо-
зиране на симфонично джаз произведе-

ние в 7/8 е вече на разположение на
желаещите да участват в състезанието. В
явния конкурс могат да се проявят компо-
зитори от всички националности, без
възрастова разлика. Техните творби тряб-
ва да са нови, неизпълнявани досега,
макар и частично. Могат да участват и
автори, които са били номинирани в пре-
дишните конкурси. Всеки участник има
право да представи само по една творба
с времетраене не по-голямо от 20 минути,
която да е с подчертани интонационни и
метроритмични похвати, характерни за
българския фолклор. Ако в творбата има
солиращ (солиращи) инструмент, авторът
осигурява заплащането на солиста. Ком-
позиторите могат да получат подробни
указания  на имейл адреса на Нов сим-
фоничен оркестър nso@nsob.com.

 Важно е да се спази срокът. До 1
юли 2012 г. трябва да се изпратят в
офиса на НСО по три копия от партиту-
рите и звуков запис на произведението
на адрес: София 1463, площад “Бълга-
рия” 1, Административна сграда на

НДК, етаж 13 - Нов симфоничен ор-
кестър, за конкурса 7/8.

Финалистите ще бъдат избрани от
професионално жури, което ще класира
произведенията. Тази година в журито ще
бъдат известни български композитори и
музиканти. Жури, съставено от слушате-
ли, също ще оценява творбите. То ще
излъчи един финалист и ако той не съвпа-
да с никой от финалистите на професио-
налното жури, той ще замести четвъртия
поред от тяхната листа. Решенията не
подлежат на оспорване. До четири номи-
нирани творби ще бъдат изпълнени от
НСО на концерт в зала “България”. След
което чрез гласуване на публиката със
специални бюлетини ще бъдат излъчени
победителят и подгласниците му. Награ-
дите ще бъдат връчени още същата ве-
чер от американския посланик на САЩ в
България. Освен традиционните плакети
наградният фонд включва и парични пре-
мии, като първата награда е от 5000 щ.д.,
втората - 3000 щ.д., третата - 1000 щ.д. и
една поощрителна от 500 щ.д.

Петра ТАШЕВА

И
сетата му проява. Конкурсът е “рожба” на
фондацията “Св. Георги Победоносец”, ос-
нована преди 18 г. от нашите сънародни-
ци д-р Георги Лазаров и съпругата му
д-р Христина Лазарова (която вече не е
между живите). Дългите години в емиг-
рантство, животът и работата им зад оке-
ана, в Балтимор - САЩ, не са откъснали
нашите лекари нито от България, нито от
родния им Пловдив. Те основават фонда-
цията си с цел реално и полезно да
извършват дейности, с които да помагат
на съгражданите си, на болници и домо-
ве за деца, на даровити личности.

Най-трайно се чувства “присъствието”
на  фондацията в града под тепетата,
където скулптурните паметници на изве-
стните пловдивски личности са нова ем-

ния религиозен филм “Бен Хур”,
пресъздаден в партитурата на
Миклош Рожа, даде възмож-
ност на медните духови и удар-
ните инструменти да демонст-
рират своя блясък и замах, ри-

сувайки величествена звукова
картина. Темата на любовта от
филма “Спартак” - музика на
Алекс Норт в джаз аранжимен-
та на Пол Фергюсън под уме-
лото ръководство на дириген-
та, показа способността на му-

зикантите да трансформират
модернистичните модели от XX
век наред с разкрепостяващия
дух на суинга. Широта и без-
крайни хоризонти разкри меди-
тативната музика из филма “От-
несени от вихъра”, сътворена от
Марк Щайнер, наследник на
късноромантичната традиция в
лицето на Брамс, Малер и Ри-
хард Щраус. Нарастващият уст-
рем и неукротима енергия бяха
убедително превъплътени от
оркестъра в последната парти-
тура от първата част на про-

грамата -  Ездата на казаците
из филма “Тарас Булба” - музи-
ка на Франц Ваксман. След
паузата оркестрантите
продължиха с внушителната
тема из “Мисията невъзможна”
на Лало Шифрин, аранжимент

на Калвин Къстър - изпълне-
ние, в което блесна 16-годиш-
ният перкусионист от НМУ “Л.
Пипков” Мартин Хафизи, заслу-
жил бурни овации. С богато
обагрен певчески звук и пер-
фектна фразировка хорът на
Класик ФМ радио се включи в
изпълнението на емблематич-
ната тема “1492: Завладяване-
то на рая” по музика на Ванге-
лис. Диригентът Джон Маклаф-
лин Уилямс демонстрира пре-
красните си качества на цигу-
лар в солото на “Списъкът на
Шиндлер” по музика на Джон
Уилямс. Дълбока, наситена емо-
ция и искреност въздействаха
непосредствено върху присъ-
стващите, покорени от красота-
та на този шедьовър. Жизнера-
достното настроение на музи-
калните откъси от филма “Сам
вкъщи” (отново великолепно
изпълнение на хора, подготвен
от Теодора Павлович) разреди-
ха наситената емоция, достигай-
ки апогей с песента “Весела Ко-
леда”. Бурните аплаузи извика-
ха на бис музиката към “Кариб-
ски пирати” на Клаус Баделт,
която прозвуча със свобода и
майсторство.

Не е лесно музикални откъ-
си, макар и от един жанр (в
случая филмова музика), да
бъдат сполучливо подредени в
една програма така, че всеки
от тях да бъде поставен на пра-
вилното място, в подходящо
обкръжение, като част от об-
щата драматургия. Безспорно
тази заслуга бе на организато-
рите от “Кантус фирмус” и на
диригента Джон Маклафлин
Уилямс, който, макар и с номи-

нация “Грами”, без излишна
звездомания с вещина и търпе-
ние посвети младите музикан-
ти от Класик ФМ М-тел оркестър
в тайните на специфичния звук
на оркестрите, озвучавали ше-
дьоврите на Холивудската фил-
мова индустрия от миналия век.
Плътност, дълбочина на звука
в струнните, блясък в медните,
мекота и широта на мелодич-
ните линии, ярки ритми и пре-
ливащи темброви багри - във
висока степен бяха постигнати.

Вече години наред всеки
концерт на Класик ФМ М-тел
оркестър се превръща в май-
сторски клас за младите талан-
ти, които тук шлифоват своите
умения и постигат максимума
на възможностите си в рамките
на няколко репетиции. Проект-
ният принцип, който се оказва
един от най-успешните в света,
се прилага в рамките на Кла-
сик ФМ М-тел оркестър, в кой-
то студентите от Музикалната
академия, учениците от НМУ “Л.
Пипков” и младите току-що
завършили професионалисти
имат възможност да свирят
рамо до рамо със свои утвърде-
ни колеги от оркестрите на
БНР, Софийската опера, Музи-
калния театър, както и с люби-
ми музиканти от други жанро-
ве, като тромпетиста Венци
Благоев, участвал в тази аме-
риканска програма. Със сигур-
ност и следващите заглавия от
цикъла “Музиката на Америка”,
който включва още шест кон-
церта и продължава до юни, ще
донесат много вълнуващи емо-
ции на почитателите на Класик
ФМ М-тел оркестър.

Джон Маклафлин Уилямс с търпение
посвети младите изпълнители
от Класик ФМ М-тел в тайните на
специфичния звук на оркестрите,
озвучавали шедьоврите на
Холивудската филмова индустрия
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нес ще е ветровито, с умерен западен, в Източ-
на България и до силен северен вятър. До обяд
на места главно в Централна и Източна Бълга-
рия все още ще превалява слаб сняг, докато

над западните райони от страната ще има чувствително
намаление на облачността. Студено: минимални темпе-
ратури между -40 и -90, в котловините на Западна Бълга-
рия до -120, в София -90, максимални между минус 50 и
00, София -20. По Черноморието ще духа силен северен
вятър. На места ще прехвърча слаб сняг. Максимални
температури около 00. Вълнение на морето 3-4 бала.

Д Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.5065

GBP
2.3608

CHF
1.6201

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

В събота вятърът ще отслабне и в повечетоВ събота вятърът ще отслабне и в повечетоВ събота вятърът ще отслабне и в повечетоВ събота вятърът ще отслабне и в повечетоВ събота вятърът ще отслабне и в повечето
райони ще стихне. Ще има разкъсана, над по-райони ще стихне. Ще има разкъсана, над по-райони ще стихне. Ще има разкъсана, над по-райони ще стихне. Ще има разкъсана, над по-райони ще стихне. Ще има разкъсана, над по-
голямата част от страната значителна облач-голямата част от страната значителна облач-голямата част от страната значителна облач-голямата част от страната значителна облач-голямата част от страната значителна облач-
ност и на места ще превали слаб сняг. Минималниност и на места ще превали слаб сняг. Минималниност и на места ще превали слаб сняг. Минималниност и на места ще превали слаб сняг. Минималниност и на места ще превали слаб сняг. Минимални
температури между минус 7 и минус 12температури между минус 7 и минус 12температури между минус 7 и минус 12температури между минус 7 и минус 12температури между минус 7 и минус 1200000, мак-, мак-, мак-, мак-, мак-
симални между минус 4 и 1симални между минус 4 и 1симални между минус 4 и 1симални между минус 4 и 1симални между минус 4 и 100000. В неделя времето. В неделя времето. В неделя времето. В неделя времето. В неделя времето
ще е слънчево, на места в низините съсще е слънчево, на места в низините съсще е слънчево, на места в низините съсще е слънчево, на места в низините съсще е слънчево, на места в низините със
сутрешни мъгли. Температурите ще се повишатсутрешни мъгли. Температурите ще се повишатсутрешни мъгли. Температурите ще се повишатсутрешни мъгли. Температурите ще се повишатсутрешни мъгли. Температурите ще се повишат
и дневните ще са от минус 1 - 0и дневните ще са от минус 1 - 0и дневните ще са от минус 1 - 0и дневните ще са от минус 1 - 0и дневните ще са от минус 1 - 000000 в Северна в Северна в Северна в Северна в Северна
България до 5-7България до 5-7България до 5-7България до 5-7България до 5-700000 в южните райони. в южните райони. в южните райони. в южните райони. в южните райони.

максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални
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максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални
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Пътуване до
тайнствения
остров

Боен кон

Филмите до 23 февруари

Cinema City 15:20, 18:10, 21:00, Аре-
на The Mall 12:20, 15:15, 21:00, Арена
Запад 12:50, 15:50, 18:45, 21:40, Аре-
на Младост 12:50, 15:50, 18:45, 21:40

Cinema City 13:10, 15:10, 17:10, 19:10,
21:10, Mtel IMAX 14:10, 16:10, 18:10,
20:10, 22:10, Арена The Mall 11:15,
13:20, 15:30, 17:40, 19:45, 21:50, Арена
Запад 12:30, 14:40, 15:30, 16:50, 19:00,
20:00, 21:10, 22:10, 23:20, Арена Мла-
дост 11:40, 12:30, 13:45, 14:40, 16:10,
16:50, 19:00, 20:20, 21:10, 22:30, 23:20

÷ˇÎ‡Ú‡ ËÒÚÓËˇ ÒÂ ‚˙ÚË ÓÍÓÎÓ ÌÂ‡ÁÛ-
¯ËÏ‡Ú‡ ‚˙ÁÍ‡ ÏÂÊ‰Û ÏÎ‡‰Ëˇ ¿Î·˙Ú Ë ÌÂ„Ó-
‚Ëˇ Î˛·ËÏ ÍÓÌ ƒÊÓÛË. ¬ Ì‡˜‡ÎÓÚÓ Ì‡ ‚ÓÈ-
Ì‡Ú‡ ÊË‚ÓÚÌÓÚÓ Â ÔÓ‰‡‰ÂÌÓ Ì‡ Í‡‚‡ÎÂËˇÚ‡
Ë ÒÎÂ‰ ÒÂËˇ ÓÚ ÔÂÏÂÊ‰Ëˇ ÒÂ ÓÍ‡Á‚‡ ÔËÚÂ-
Ê‡ÌËÂ Ì‡ ÌÂÏÒÍ‡Ú‡ ‡ÏËˇ. ÕÓ „Û·ÓÚÓ ÓÚÌÓ-
¯ÂÌËÂ Í˙Ï ÍÓÌˇ Ò‡ÏÓ ÔÓ ÒÂ·Â ÒË ËÁ„ÎÂÊ‰‡
‰Ó·˙ ÔÓ‚Ó‰ ˜Ó‚ÂÍ ‰‡ ËÏ Ó·ˇ‚Ë ‚ÓÈÌ‡.
ÃÂÊ‰Û‚ÂÏÂÌÌÓ Ò‡ÏËˇÚ ¿Î·˙Ú ÔÓÔ‡‰‡ ‚
ÓÍÓÔËÚÂ Ë ÓÚÚÛÍ Ì‡ÒÂÚÌÂ Â Ò‡ÏÓ ‚˙ÔÓÒ Ì‡
‚ÂÏÂ ‰‚‡Ï‡Ú‡ Ò ‚ÂÌËˇ ÏÛ ÔÓ‰ÍÓ‚‡Ì ‰Û„‡
‰‡ ÒÂ ÒÂ˘Ì‡Ú ÓÚÌÓ‚Ó.

Моята седмица
с Мерилин

»ÒÚÓËˇÚ‡ Â Â‰Ì‡ ‰Ó·Â Ô‡ÁÂÌ‡ Ú‡ÈÌ‡.
œ‡ÁÂÌ‡ ‰ÓÔÂ‰Ë ÔÂÚÌ‡ÈÒÂÚËÌ‡ „Ó‰ËÌË, ÍÓ„‡-
ÚÓ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎËÒÚ˙Ú  ÓÎËÌ  Î‡Í ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡
ÏÂÏÓ‡ËÚÂ ÒË ÓÚ Ò‚ÓˇÚ‡ ÒÂ˘‡ Ò ÃÂËÎËÌ
ÃÓÌÓ ÔÓ ‚ÂÏÂ Ì‡ ÒÌËÏÍËÚÂ Ì‡ ìThe Prince
and the Showgirlî (1957) Ò ÀÓ˙ÌÒ ŒÎË‚ËÂ.
¿ÍÓ  Î‡Í Â ËÒÍ‡Î ‰‡ ‡ÁÍËÂ ÌÂÒË„ÛÌÓÒÚÚ‡
Ë ÍÂıÍËÚÂ ÌÂ‚Ë Ì‡ ÕÓÏ‡ ƒÊËÈÌ, ìÃÓˇÚ‡
ÒÂ‰ÏËˆ‡ Ò ÃÂËÎËÌî Ì‡Ô˙ÎÌÓ ÛÒÔˇ‚‡ ‰‡
ÔÓÍËÂ ‡ÁÍ‡Á‡ ÓÚ ‰ÌÂ‚ÌËÍ‡ ÏÛ. ÕÓ ‰‡ÎË
 Î‡Í Ë ÃÓÌÓ Ò‡ ÒÔÓ‰ÂÎËÎË ÌÂ˘Ó ÔÓ‚Â˜Â
ÓÚ ˆÂÎÛ‚Í‡ ÔÂÁ 1957 „., ÓÒÚ‡‚‡ Á‡„‡‰Í‡.

Cinema City 14:20, 18:10, 22:00
Арена The Mall 17:30, 19:40
Арена Запад 14:00, 18:20
Арена Младост 16:10, 18:15

ÿÓÌ ¿Ì‰ÂÒ˙Ì ÛÒÚ‡ÌÓ‚ˇ‚‡, ˜Â ‰ˇ‰Ó ÏÛ Â
ËÁ˜ÂÁÌ‡Î ÒÎÂ‰ ÔÂ‰ÔÓÎ‡„‡ÂÏ‡ ÂÍÒÔÂ‰ËˆËˇ ‰Ó
ÌÂÓ·ÓÁÌ‡˜ÂÌ Ì‡ ÌËÚÓ Â‰Ì‡ Í‡Ú‡ ÓÒÚÓ‚. —
ÔÓÏÓ˘Ú‡ Ì‡ ‚ÚÓËˇ ÒË ·‡˘‡, ÌÂÍ‡‰˙ÂÌ ÔË-
ÎÓÚ Ì‡ ıÂÎËÍÓÔÚÂ, Ë ‰˙˘Âˇ ÏÛ, Ï˙Ê˙Ú ˘Â
ÓÚÍËÂ ‚˙ÔÓÒÌËˇ ÓÒÚÓ‚ Ë ‰ˇ‰Ó ÒË...

ПРЕМИЕРАПРЕМИЕРА ПРЕМИЕРА

“≈À≈÷
ƒÂÌˇÚ ÌÓÒË ÛÒÔÂıË
Ì‡ ‡ÍÚË‚ÌËÚÂ, ÁÌ‡Â-
˘ËÚÂ Ë ÏÓÊÂ˘ËÚÂ.
—ÂËÓÁÌËÚÂ Á‡ÌË-

Œ¬≈Õ
ƒÂÌˇÚ Â ÔÓÎÁÓÚ‚Ó-
ÂÌ Á‡ ‚ÒË˜ÍÓ, ÍÓ-
ÂÚÓ ÔÂ‰ÔËÂÏÂÚÂ
‰ÌÂÒ. — Ô‡„Ï‡ÚË-

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
ŒÚ„Ó‚ÓÌÓ ˘Â ÒÂ
ÓÚÌÂÒÂÚÂ Í˙Ï Á‡‰˙Î-
ÊÂÌËˇÚ‡ ÒË. œÂÏÂ-
ÒÚ‚‡ÌÂ ‚ ÌÓ‚Ó ÊËÎË-

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ŸÂ ·˙‰ÂÚÂ ‡ÍÚË‚-
ÌË Ë ˘Â Â‡ÎËÁË-
‡ÚÂ ˆÂÎËÚÂ ÒË
‰ÌÂÒ. ŸÂ Û˜‡ÒÚ‚‡-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
–‡ÁÔÂ‰ÂÎÂÚÂ ‚Â-
ÏÂÚÓ ÒË ‰Ó·Â, Á‡
‰‡ ‚Ë ÒÚË„ÌÂ Á‡
‚ÒË˜ÍÓ. ÷ÂÌÂÚÂ ÌÓ-

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
ŒÚ„Ó‚ÓÌÓ ˘Â ÒÂ
ÓÚÌÂÒÂÚÂ Í˙Ï ‚ÒË˜-
ÍÓ, Ò‚˙Á‡ÌÓ Ò˙Ò
·˙‰Â˘ÂÚÓ Ì‡ ÒÂ-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
ÕÓ‚‡ ‚˙ÁÍ‡ ˘Â
ÔÂ‡ÒÌÂ ‚ ÔÓ-
Á‡‰˙Î·Ó˜ÂÌË ‚Á‡Ë-
ÏÓÓÚÌÓ¯ÂÌËˇ Ë

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
¬ ÎË˜ÌËˇ ‚Ë ÊË‚ÓÚ
ÒÂ ÌÛÊ‰‡ÂÚÂ ÓÚ
ÔÓ‚Â˜Â ‡ÁÌÓÓ·‡-
ÁËÂ Ë Ò‚ÂÊË ÂÏÓ-

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
¬ÒË˜ÍÓ Á‡ÔÓ˜Ì‡ÚÓ
‰ÌÂÒ Ó·Â˘‡‚‡ ‰‡
·˙‰Â ÔËÍÎ˛˜ÂÌÓ Ë
ÛÒÔÂ¯ÌÓ. ƒÂÌˇÚ Â

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

 Œ«»–Œ√
¿‚ÚÓËÚÂÚ˙Ú Ì‡
‡·ÓÚÌÓÚÓ ‚Ë ÏˇÒ-
ÚÓ  ÔÓÏ‡„‡ ‰‡ ÔÓ-
ÒÚ‡‚ËÚÂ ÛÒÔÂ¯ÌÓ

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

¬ŒƒŒÀ≈…
¬ ÔÓÙÂÒËÓÌ‡ÎÌ‡Ú‡
ÒË ‡·ÓÚ‡ ˘Â ÔÓÒÚË-
„‡ÚÂ ‚Ë‰ËÏË ÂÁÛÎ-
Ú‡ÚË, ÒÚË„‡ ‰‡ ÌÂ

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
√ÓÚÓ‚ÌÓÒÚÚ‡ ‚Ë Á‡
‰ÂÈÒÚ‚Ë  ̌ Â Ì‡ÎË-
ˆÂ, ÌÓ Â ‰Ó·Â ‰‡
Ó·ÏËÒÎËÚÂ ÔÓ‰Ó·-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

˜ÂÌ ÔÓ‰ıÓ‰ ˘Â ÒÔÂ˜ÂÎËÚÂ ÔÓ-
‚Â˜Â ÓÚ Â‚ÚËÌÓ ‚ÌËÏ‡ÌËÂ.

ÚÂ ‚ Ò˙·ËÚËÂ, Á‡ ÍÓÂÚÓ ÒÚÂ ÒÂ
ÔÓ‰„ÓÚ‚ˇÎË ÓÚ ‰˙Î„Ó ‚ÂÏÂ.

Ï‡ÌËˇ ˘Â ‚Ë ÓÒË„ÛˇÚ ÔÓÎÂÁÌË
Á‡ ·˙‰Â˘ÂÚÓ ‰Ë‚Ë‰ÂÌÚË.

‚ÓÒÚËÚÂ, ˜ÂÁ Úˇı ˘Â ÔÓÒÚË„‡ÚÂ
ÔÓ-·˙ÁÓ ˆÂÎËÚÂ ÒË.

Ó·‚˙Á‚‡ÌÂ. ¬ ÒÂÏÂÈÒÚ‚ÓÚÓ ÒË
·˙‰ÂÚÂ Ú˙ÔÂÎË‚Ë.

ˆËË. »Ï‡ÈÚÂ ÔÂ‰‚Ë‰, ˜Â ‚ÒË˜-
ÍÓ Á‡ÔÓ˜Ì‡ÚÓ ÒÂ„‡ Â Á‡ ‰Ó·Ó.

˘Â ËÎË ‰Û„Ë ·ËÚÓ‚Ë ‚˙ÔÓÒË
˘Â ‚˙ÎÌÛ‚‡Ú ˜‡ÒÚ ÓÚ ‚‡Ò.

ÏÂÈÒÚ‚ÓÚÓ ‚Ë. ŸÂ ÔÓ‰Ó·ËÚÂ
‡·ÓÚ‡Ú‡ Ë ÙËÌ‡ÌÒËÚÂ ÒË.

ËÁÏÂÊ‰Û Ì‡È-ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÌËÚÂ,
Á‡ÚÓ‚‡ „Ó ËÁÊË‚ÂÈÚÂ Ì‡ ìÏ‡ÍÒî.

ÌÓÒÚËÚÂ. œËÂÏ‡ÈÚÂ ÔÓ‚Â˜Â
ÚÂ˜ÌÓÒÚË, ·ÂÁ ÒÚÛ‰ÂÌ‡ ı‡Ì‡.

Ì‡˜‡ÎÓ Ì‡ ÔÓÂÍÚ, ÍÓÈÚÓ ˘Â
ÔÓ‰Ó·Ë ÙËÌ‡ÌÒËÚÂ ‚Ë.

ÔËÚÂÒÌˇ‚‡ÚÂ ÌËÍÓ„Ó Ò ÔÂÚÂÌ-
ˆËËÚÂ ÒË.

Cinema City (тел.: 02 929 29 29); Cineplex (тел.: 02 964 30 07); Арена The Mall (бул. “Цариградско шосе” 115);
Арена Запад (тел.: 02 812 77 00); Арена Младост (тел.: 02 817 97 00); Mtel IMAX (тел.: 02 929 29 29);
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НАЗОВАХА ПОГРАНИЧНО-
СТРАЖЕВИ КОРАБ
В ЧЕСТ НА ПРЕЗИДЕНТА
НА ТУРКМЕНИСТАН

Страница на Желязко ТЕНЧЕВ

ТУРЦИЯ Е ПРЕДАЛА
НА ПАКИСТАН ПЪРВИЯ
МОДЕРНИЗИРАН F-16

ИНДИЯ УСПЕШНО
ИЗСТРЕЛЯ РАКЕТА-
ПРЕХВАЩАЧ

В ЗАВОД „СЕВМАШ"
ЩЕ ДОСТРОЯВАТ
„БЕЛГОРОД”, КОЯТО Е
ОТ ТИПА НА „КУРСК"

С

Преди полет и пилотът трябва да зареди с гориво...

Обективът се шегува

Иран прие на въоръжение
две подводници „Гадир”

Спускане на вода на дизел-електрическата
подводница от клас Ghadir

В

С двете нови субмарини
количеството от този клас
на служба в иранските ВМС
достигна 16 единици

оенноморските сили
на Иран са получили
на въоръжение две
леки подводници от
типа "Гадир", иран-

ско производство, съобщава
Press TV, цитирайки IRNA. По
думите на командващия на
ВМС на Иран контраадмирал
Хабибола Сайяри, когото ци-
тира IRNA, двете подводници
изцяло са построени от иран-
ски специалисти. Субмарините
са въоръжени с торпеда и са
способни да изпълняват за-
дачи в плитки води. С тези две
нови подводници количество-
то от типа "Гадир" на въоръже-
ние в иранските ВМС достиг-
на 16 единици. Първата под-
водница от типа "Гадир" ВМС
на Иран получиха през 2007
г., а през ноември 2011 г. в

състава на флота влязоха в
строя още три подводници.
Субмарините от клас "Гадир"
са създадени от Иран на
основата на севернокорейски-
те подводници от типа "Ено".
Водоизместването на "Гадир"
е 120 тона, но по-подробни
технически характеристики
Техеран засега не разкрива.
На свой ред подводниците от
типа "Ено" развиват скорост до
11 възела и са въоръжени с
два торпедни апарата с ка-
либър 533 милиметра. Иран-
ските медии съобщиха, че "Га-
дир" се произвежда с използ-
ване на технологията стелтс.
Освен "гадирите" подводният
флот на ВМС на Иран включ-
ва три съветски подводници
от проект 877 "Палтус", купени
в началото на 90-те години, и

подводницата "Наханг", пост-
роена от ирански корабостро-
ители през 2006 г. През 2008
г. бе съобщено, че Иран за-
почва строителството на нова

подводница от типа "Кайем",
пригодена за изпълнение на
задачи в открито море, но за
този проект практически
нищо не е известно.

В РУСИЯ:

еверодвинският завод "Сев-
маш" ще продължи строителст-
вото на многоцелевата атомна
подводница "Белгород" от про-

ект 949АМ "Антей", съобщава РИА
„Новости”, цитирайки главнокоманд-
ващия Военноморския флот на Русия
Владимир Висоцки. По думите му под-
водницата от типа на "Курск" ще се
използва за решаване на специални
задачи, но какви точно, Висоцки не е
уточнил. Както отбелязва агенцията,
на въоръжение във ВМФ стоят някол-
ко "специални" подводници, но све-
денията за тях са засекретени.

Строителството на "Белгород" започ-
на през 1992 г. и бе прекратено през
1994 г. След гибелта на "Курск" през 2000
г. строителството на субмарини от този
тип бе възобновено. На 26 юни 2009 г.

В САЩ:
ЩЕ СМЕКЧАВАТ
ОГРАНИЧЕНИЯТА ЗА
УЧАСТИЕ НА ЖЕНИТЕ
ВЪВ ВОЙНА

Пентагонът ще смекчи ограничения-
та за участие на жени във военни дейст-
вия, съобщава в. Los Angeles Times. На
жените, в частност, ще бъде разрешено
да служат по-близо до фронтовата линия
в качеството на радисти, лекари, опера-
тори на радари, механици (досега на по-
добни длъжности те можеха да се нами-
рат само в подразделенията, като тяхно-
то непосредствено участие в бойни дей-
ствия бе малко вероятно). За тях ще бъдат
достъпни 14 хиляди нови вакантни места

Снимка ©AFP

Курбангули Бердимухамедов
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ървият погранично-стра-
жеви кораб, който се
строи в корабостроително-
то и кораборемонтно

предприятие на пограничната
служба на Туркменистан, е по-
лучил името "Аркадаг" ("Покро-
вител"), съобщава REGNUM. В
какъв стадий се намира строи-
телството на кораба не се уточ-
нява. Не са известни и техниче-
ските му характеристики. След
завършването на строителство-
то "Аркадаг" ще стане първият
кораб, собствено производство,
на въоръжение в Туркменистан. Аркадаг е официалната титла
на действащия президент на Туркменистан Курбангули Берди-
мухамедов. Както предава агенцията, началникът на погранич-
ната служба Мират Ислямов е връчил на президента макет на
новия кораб. През октомври 2011 г. ВМС на Туркменистан по-
лучиха на въоръжение два руски ракетни катера от клас
"Мълния" (проект 1241.8), построени в "Обединената корабост-
роителна корпорация" в рамките на военно-техническото сътруд-
ничество между Русия и Туркменистан. Корабите са на служба
във военноморската база в Каспийско море. Курбангули Берди-
мухамедов обяви за създаването на Военноморски сили през
януари 2010 г., а решение за строителство в корабостроително-
то и кораборемонтно предприятие на пограничната служба на
Туркменистан президентът взе през юли 2010 г. В момента освен
двете "мълнии" на въоръжение в Туркменистан стоят един аме-
рикански патрулен катер от клас "Пойнт Джексон", два бързо-
ходни турски патрулни катера, два украински - "Калкан-М" и
"Гриф-Т", а също и два руски патрулни катера "Собол".

(основно в сухопътните сили и в морската
пехота). Измененията трябва да встъпят в
сила през лятото. По-рано на жените да
вземат непосредствено участие в бойни
действия бе забранено. Те не можеха да
служат и в силите за специални опера-
ции. Както се подчертава в публикация-
та, жените-военнослужещи, въпреки
съществуващите ограничения в служба-
та, все пак загиваха в Ирак и Афганистан,
където няма конкретни линии на фронта.

Общо в тези войни загинаха повече
от 140 американски жени-военнослуже-
щи, повече от 860 бяха ранени (по дан-
ни на Associated Press там са загинали
повече от 150 жени). Всъщност жените
представляват 14,5 процента от 1,5 ми-
лиона американски военнослужещи, сто-
ящи на действителна служба. Както се
отбелязва в публикации от американска-
та преса, заради съществуващите огра-
ничения в службата за тях е по-сложно
да направят кариера в армията, откол-
кото на мъжете.

Въоръжените сили на
Индия са провели ус-
пешни изпитания на
новата ракета-прехва-
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Изпитателен
пуск на AAD

щач, известна като AAD
(Advanced Air Defence), съоб-
щава The Hindu. По данни на
изданието изпитателният
пуск е бил произведен на
полигона в Чандипур, щата
Ориса. Новата противораке-
та успешно е поразила на
височина 15 километра "вра-
жеска" ракета, чиято роля е
испълнявала модифицирана
ракета Prithvi, клас "земя-
земя" с радиус на действие
повече от 2000 километра.
Изпитателният пуск стана
седми за AAD, като предиш-
ните шест бяха признати за
успешни. Последните изпитания на AAD бяха на 6 март 2011
г. също на полигона в Чандипур. В бъдеще се планира да се
изпробва новата противоракета на височина до 120 киломе-
тра. Сроковете за приемане на ракетите AAD на въоръжение
не са известни. Първоначално министерството на отбраната
планираше да развърне системата за ПРО до края на 2010
г. Впоследствие се изказаха предположения, че системата
може да бъде приета през 2012 г. Организацията за отбра-
нителни изследвания и разработки (DRDO) на Индия про-
вежда също работа над противоракета, способна да пора-
зява балистични ракети на противника на далечина до 5000
километра. Плановете на министерството на отбраната са
разработката на тази ракета да завърши през 2016 г. В
рамките на създаване на система за ПРО на Индия съвме-
стно с Израел се разработват радиолокационна станция за
ранно предупреждение от ракетно нападение.

Турската компания Turkish Aerospace Industries (TAI) е предала на ВВС на
Пакистан първия изтребител F-16 Fighting Falcon, модернизиран в рамките
на програмата Peace Drive II, съобщава Defence Professionals. По данни на
изданието програмата Peace Drive II разглежда структурната модернизация
на 41 изтребителя F-16 от ВВС на Пакистан, замяна на бордовата електро-

Снимка FAS.ORG

F-16 от ВВС
на Пакистан

ника на самолетите и техните изпита-
ния с участието на специалисти от
TAI. Освен това в рамките на програ-
мата турските специалисти трябва да
обучат технически персонал от ВВС
на Пакистан, който впоследствие
също да вземе участие в модерниза-
цията на изтребителите. Turkish
Aerospace Industries е подписала до-
говора с Пакистан за модернизация-
та на парка от американски изтреби-
тели през юни 2009 г. Работите по
обновяването на самолетите започ-
наха през октомври 2010 г. и трябва
да завършат през септември 2014 г. Турската компания TAI е една от най-
големите производители на F-16 по лиценз на General Dynamics, а впослед-
ствие на Lockheed Martin. Освен строителството на изтребители компанията
се занимава с тяхното доработване и модернизация. Общо от турския кон-
вейер са слезли 272 F-16, а TAI е модернизирала изтребителния парк на
ВВС на Йордания и се занимава с обновяването на 175 турски F-16.
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Владимир Висоцки обяви замразяването
на строителството на "Белгород". Общо от
1986 до 1996 г. в Русия са били построени
11 подводници от проекта 949АМ "Антей",
част от които стоят на въоръжение в Се-
верния и Тихоокеанския флот на Русия.

Подводниците от типа на "Курск" са с
водоизместване 23 860 тона, способни
са да се потапят на дълбочина до 500
метра и развиват скорост до 33 възела.
Субмарината е разчетена за екипаж от
130 човека и може да плава автономно
120 денонощия. Като основно въоръже-
ние подводниците от проекта 949АМ "Ан-
тей" използват крилати ракети "Гранит".

Атомна подводница
от клас 949АП „Антей”
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РАБОТНО ВРЕМЕ:
ОТ ПОНЕДЕЛНИК ДО ПЕТЪК: 10:00 - 17:30
ЗА ОБЯВИ ЗА СЛЕДВАЩИЯ ДЕН: 10:00 - 13:00

‚‡¯ËÚÂ Ï‡ÎÍË
Ó·ˇ‚Ë, ÔÓÁ‰‡‚ÎÂÌËˇ
Ë ‚˙ÁÔÓÏËÌ‡ÌËˇ
Ì‡ ÒÚ‡ÌËˆËÚÂ
Ì‡ ‚ÂÒÚÌËÍ ƒ”Ã¿

œ”¡À» ”¬¿…“≈
АДРЕС ЗА РЕКЛАМА
И МАЛКИ ОБЯВИ
В ГР. СОФИЯ
Редакция
на в-к Дума:
1784 бул. "Цариградско
шосе" №113А,
тел.: 02/9705 205;
9705 221
факс: 9752 604
e-mail: reklama@duma.bg

ОТ ПОНЕДЕЛНИК ДО СЪБОТА. ЦЕНИТЕ СА БЕЗ ДДС.

1 КОЛ / 50 ММ ИЛИ
2 КОЛ / 25 ММ = 10 ЛВ. 1 КОЛ / 75 ММ = 15 ЛВ.

2 КОЛ / 40 ММ  = 20 ЛВ. 2 КОЛ / 50 ММ = 25 ЛВ.

2 КОЛ / 75 ММ = 30 ЛВ. 2 КОЛ / 90 ММ = 32 ЛВ.

Справочник

3 „Ó‰ËÌË ·ÂÁ

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

Cinema City
тел.: 02 929 29 29
адрес: София,
МОЛ София, бул. “Ал.
Стамболийски” 101

Cineplex
тел.: 02 964 30 07
адрес: София,
бул. “Арсеналски”

Mtel IMAX
тел.: 02 929 29 29
адрес: София,

Кина в София
МОЛ София, бул. “Ал.
Стамболийски” 101

Арена Запад
тел.: 02 812 77 00
адрес: София,
жк “Илинден”, бул. “Тодор
Александров” 64,
до метростанция “Вардар”

Арена Младост
тел.: 02 817 97 00
адрес: София,
кв. “Младост 4”, Бизнес
парк (до “Технополис”)

Влайкова
тел.: 02 944 39 23
адрес: София,
ул. “Иван Асен II”

Дом на киното
тел.: 02 980 78 38
адрес: София,
ул. “Екзарх Йосиф” 37

“Одеон”
Филмотечно кино
тел.: 02 989 24 69
адрес: София,
бул. “Патриарх Евтимий” 1

Кербер (Гер, №22) с 6:4, 6:1. На
най-добрата ни тенисистка й
трябваха само 66 минути, за да
се разправи с шампионката от
турнира “Париж Оупън” мина-
лата седмица. Цвети заслужи
$22 000 от наградния фонд и
125 т. за ранглистата на WTA,
но ще добави само 55, защото
имаше да защитава 70 т. от
миналата година.

Пиронкова започна с бърз
пробив, а при 5:3 сервираше
за сета. До този момент Цвети
вкарваше всичките си подава-
ния, като беше загубила общо
само 3 топки. Но в този момент
ръката на първата ни ракета
трепна, Кербер получи шанс да
върне пробива и се възползва
още от първата си възможност.
Въпреки това Цвети запази
спокойствие и още в следващия

Цвети в III кръг в Доха
Пловдивчанката разби шампионката от „Париж Оупън”
с 6:4, 6:1, среща финалистката

Елица Костова (№152 в све-
та) се класира за 1/4 финалите
на турнира в Рабат, Мароко
($25 000), след като разби ква-
лификантката Федерика Куер-
ча (Ит) с 6:0, 6:4. 21-годишната
българка заслужи 14 т. за све-
товната ранглиста и $686 от
наградния фонд. За място на
1/2 финалите тя ще спори с Яна
Чепелова (Слвк, №210), която
отнесе друга италианка Мар-
тина ди Джузепе с 6:1, 6:2.

Димитър Кузманов (№872)
пък записа 4-та победа на
“Фючърс”-а в Анталия ($10 000),
след като противникът му в
I кръг Иржи Сколудик (Чех,
№649) се отказа при резултат
0:6, 1:3 в полза на Мико. Бълга-
ринът записа 3 победи в ква-
лификациите, а за място на
1/4 финал ще спори с Руан Ро-
льофсе (ЮАР, №364), който
разби Пак Лонг Йонг (Хонг
Конг) 6:1, 6:0. Третата ни раке-
та Тихомир Грозданов (№614)
също започна успешно в тур-
нира, след като надигра чили-
еца Ханс Подлипник-Кастийо
(№333) с 6:2, 6:4 и ще срещне
във II кръг квалификанта Гае-
тан дьо Ловинфос (Бел, №877).

гейм достигна до 2 сетбола при
15:40. Тя се възползва още от
първата си възможност и затво-
ри частта, а във втората
продължи с още по-великолеп-
ни изяви. Пловдивчанката
набързо поведе с 4:1, проби от-
ново разколебаната немкиня и
не сбърка в следващия гейм. Тя
за първи път надигра Кербер и
така изравни общия резултат
помежду им.

Късно снощи в спор за мяс-
то на 1/4 финалите Цвети игра

с Марион Бартоли (Фр, №7 в
света), като се очакваше мачът
да бъде предаван и по Еврос-
порт пряко. 27-годишната
французойка загуби именно от
Кербер на финала в Париж. Тя
има 7 титли в кариерата си и е
заработила над $6,7 млн. от на-
градни фондове. До сблъсъка в
Доха Бартоли имаше 4 победи
в 5 мача срещу Пиронкова,
като последно двете се срещ-
наха в Щутгарт през 2011 г. и
французойката би с 6:4, 6:1. В

КОСТОВА
НА 1/4 ФИНАЛ
В РАБАТ

милиано Алегри си свърши работата още
на “Сан Сиро” след 2 гола на Робиньо (38
и 49) и по 1 на Кевин-Принс Боатенг (15)
и Златан Ибрахимович (78) от дузпа, коя-
то шведът сам спечели. След фамозното
попадение на ”Принца” в стил Емил Коста-
динов от “Парк дьо Пренс” 1993, голямата
звезда в мача бе Ибрахимович, който аси-
стира и за 2-те попадения на бразилеца,
а после не сгреши от дузпата, която бе
отсъдена за нарушение на Йоан Джуру
срещу него.

В другия мач от 1/8 финалите руският
шампион Зенит победи драматично у дома
водача в португалското първенство Бенфи-
ка с 3:2 с 2 гола на Роман Широков (27 и
88) и 1 на Сергей Семак (71). За португал-
ците се разписаха Макси Перейра (20) и
Оскар Кардосо (87). Реваншът е на 6 март.

Чавдар Селвелиев (вляво), син на издателя, директор и главен
редактор на излизалия между двете световни войни в

продължение на 20 години вестник “Спортъ”, посреща Снежана
Тодорова, главен секретар и изпълняващ длъжността

председател на СБЖ, на премиерата на документален филм за
живота и дейността на баща му. След прожекцията на филма,

чийто автор е известната тв журналистка Нина Селвелиева,
Тодорова награди с почетен знак на СБЖ посмъртно баща й за

заслугите му в българската спортна журналистика

Цветана Пиронкова с модерен
тоалет в хотела в Доха

Димитър Кутровски излезе снощи срещу Блейк Строуд
(САЩ, №393) във II кръг на турнира в Сан Хосе ($531 000),
след като поставеният под №1 Гаел Монфис (Фр) се отказа
заради контузия. Така Дими срещна “щастливия губещ”
Строуд, който отпадна в III кръг на квалификациите . Кутров-
ски записа 4 поредни победи в Сан Хосе и си осигури $9180
и 32 т. за световната ранглиста, в която заема 438-о място.
При нов успех Кутровски ще заработи още 57 т. и $15 580, а
на 1/4 финалите ще се изправи срещу по-добрия от амери-
канците Райън Харисън и Роби Джинепри (САЩ). При победа
Кутровски ще скочи с поне 100 места в световната ранглиста
и освен това ще стане третият българин след Орлин Станой-
чев и Григор Димитров, играл на 1/4 финал в турнир на АТП.

турнира безславно отпаднаха
шампионката от миналата го-
дина Вера Звонарьова (Рус,
№3), финалистката и доскорош-
на водачка в световната ранг-
листа Каролине Возняцки (Дан,
№4), както и сръбкините Йеле-
на Янкович и Ана Шванович.

Милан - Арсенал 4:0 1:0 Бо-
атенг (15), 3:0 Робиньо (38 и
49), 4:0 Ибрахимович (79-д);
Зенит - Бенфика 3:2 0:1 Пе-
рейра (20), 1:1 Широков (27), 2:1 Семак
(71), 2:2 Кардосо (87), 3:2 Широков (88).

Милан мачка Арсенал с 4:0 на „Сан Сиро”

Златан Ибрахимович успокоява звездата на Арсенал
Тиери Анри след първия 1/8 финал в Шампионската

лига, спечелен от Милан с 4:0 на “Сан Сиро”

Ц
ветана Пиронкова (№50
в света) се класира за III
кръг на супертурнира в
Доха ($2 168 400), след
като разби Анжелик

РЕЗУЛТАТИ
Шампионска лига
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Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Снимка БГНЕСМ
илан е на крачка от 1/4 финал в
Шампионската лига, след като раз-
би Арсенал с 4:0 в първия сблъсък
от елиминациите. Тимът на Маси-
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ПО ЕВРОСПОРТ 2
21.30 Хофенхайм -

Майнц
ПО РИНГ

21.45 Рединг - Бърнли
ПО НОВА СПОРТ

17.00 Зенит - Бенфика (П)

Л

Бразилецът Жозе Жуниньо подписа договор с
Левски и ще доиграе сезона при “сините” като
преотстъпен от Славия. Това е четвъртият и

последен трансфер на Левски през зимната
пауза, след като преди него привлече

португалците Нуно Пинто и Рамос Кристовао и
малиеца Сюлейман Диамутен

Левски изгони Акалски

стър спор, грани-
чещ със скандал,
се разигра между
бившия депутат от
БСП и шеф на

евски освободи вратаря
Кирил Акалски. Юношата
на Локо Пд така и не
успя да се наложи на

“Герена” и разтрогна договора
си по взаимно съгласие. Той
пристигна при “сините” през
лятото на 2010 г., но изигра
само 3 шампионатни мача през
миналия сезон, докато през
новия изобщо не е пазил за
мъжкия тим. От Левски си
тръгна и талантът Даниел Шме-
дин, който също изобщо не
получи шанс за изява. Той бе
преотстъпван първо в Калиак-
ра, а след това и в Сливнишки
герой, където игра през есен-

ния полусезон. Левски ще
играе 2 контролни срещи преди
началото на пролетния полусе-
зон от “А” група. Освен обяве-
ната за неделя проверка с
Локо Сф, тимът на Николай
Костов ще играе и срещу
сателита си Септември Симитли
следващата неделя. Приятел-
ската среща беше насрочена
след официалната отмяна на
първия пролетен кръг от шампи-
оната, в който “сините” трябва-
ше да гостуват на Славия.
Костов избра да направи
3-дневен допълнителен лагер
в Сандански, в края на който
ще срещне тима от Симитли.

Лечева нападна Борисов
за „Арена Армеец”

О

Премиерът пак се оправдава с „тежко
наследство” в диспут по ТВ7

ДАМС Весела Лечева и пре-
миера Бойко Борисов в ефи-
ра на ТВ7. Поводът стана зала
“Арена Армеец”. Ексдепутат-
ката от левицата обяви, че е
свършила 80% от работата за
многофункционалната спорт-
на зала в София, с което за-
сегна Борисов и той се вклю-
чи в ефира.

“Ние оставихме на сегаш-
ните управляващи всичко го-

тово, за да се построи зала
“Арена Армеец”. Свършихме
80% от работата. Направих-
ме проекти, извадихме раз-
решителни, осигурихме пари
- всичко. Имаше и подписан
договор с изпълнителя. Про-
сто постелихме червено ки-
лимче пред ГЕРБ, за да на-
правят залата”, коментира
Лечева.

Премиерът отново подхва-
на любимата си теза, че от
предишните управляващи е
получил 500 милиона лева
дълг.

“Именно от такива приказ-

ки трябва да се пазим. Целият
контрол бе от нас. Сложихме
цилиндъра в основите. Това,
което получихме от предиш-
ните управляващи, бе половин
милиард под водата. Защо не
направихте залата по ваше
време?”, запита Борисов.

Лечева му отговори, че той
в качеството си на кмет на
София ги е разигравал като
маймуни с терена, върху кой-
то да се построи залата.

“Залата ще е във Враждеб-
на, ще има място около око-
ловръстното. Разигравахте ни
като маймуни с терена. Това

бе една от причините, а и
процедурите отнеха близо
година и половина. Пак ще
кажа, че оставихме всичко
готово залата да бъде постро-
ена”, му отвърна Лечева.

Борисов контрира, че има
много спортни обекти, които е
направил от “а” до “я” и хората
вече много ясно виждат и си
дават сметка кой какво прави
и как изпълнява обещанията
си. “Парите обаче не сте си ги
вземали от джоба, а от това,
което е спестил българският
народ”, отговори Весела Ле-
чева.

“Що за наглост е това, как-
во ви пречеше 4 години да
построите спортната зала,
ядоса се премиерът. Да слу-
шаш комунист е все едно да
слушаш дяволът как чете
евангелието. “За комунисти си
говорете във вашия кръг при-
ближени”, контрира Лечева.

Снимки БГНЕС

Неймар от Сантош (вляво) се бори за
топката с Делио Охеда от Дъ

Стронгест (Бол) в мач от Група “А” на
Копа Либертадорес. Тимът от Ла Пас би

с 2:1 носителя на трофея, а головете
вкараха Ернесто Кристалдо (36) и

Родриго Рамайо (90). За бразилците се
разписа Енрике (35)

БФС скъса договорите
на 22-ма от „А” група

Българският футболен съюз раз-
трогна  договорите на 22 играчи
от “А” група. Най-много футболис-
ти  - 4 - са напуснали Черноморец
Бс - Георги Андонов, Мартин Тошев,
Дани Кики и Венцислав Бонев. По
3-ма напускат Видима-Раковски
(Александър Бранеков, Атанас Ива-
нов и Станимир Андонов) и Монта-
на (Борис Кондев, Георги Иванов и
Николай Чипев). С по 2-ма футболи-
сти се разделиха Левски, Локо Сф,
Славия, Ботев Вр, а с по 1 Лудого-
рец, Калиакра, Светкавица, Миньор
и Берое. От лидера в “А” група на-
пусна само Тодор Колев, който
отиде в Етър при Цанко Цветанов.

Ботев Вр би Локо Сф
с 2:1 в контрола

Ботев Враца би Локо Сф 2:1 в
контрола в Сандански. Столичани
откриха чрез Васил Велев (7), но с
попадения на Бранимир Костади-
нов (16) и на преотстъпения от
Левски Лъчезар Балтанов (81) нова-
ците в “А” група записаха успех за
треньора си Тони Здравков.

Спортист Своге
спечели „Албена Къп”

Спортист Своге спечели тур-
нира “Албена къп 2012”, след като
в решаващ последен мач от Група
1 победи Добруджа с 2:0. “Шокола-
дите” грабваха успеха след почив-
ката с голове на Симеон Атанасов
(58) и Ангелов (90). След Спортист
се подредиха Добруджа, Светкави-
ца, Калиакра, Спартак Вн и Кала-
тис Мангалия (Рум).

ъководството на
Берое съобщи, че
ще започне ре-
монтни дейности

Р
Берое ремонтира стадиона

на своя стадион в Ста-
ра Загора. Клубът, кой-
то в средата на септем-
ври стана собственост
на държавната компа-
ния “ТЕЦ Марица-изток
2”, ще постави 2000
нови седалки по трибу-

ните на съоръжението.
Те трябва да бъдат мон-
тирани преди първия
домакински мач на зе-
лените с Локо Сф от 18-
ия кръг на “А” група на
9 март. Основната част
от започващия ремонт
ще е насочен към тре-
нировъчното игрище.
Там ще бъде частично
подменена дренажната

система и ще бъде из-
градена нова поливна
система.

“Ремонтните дейно-
сти се финансират изця-
ло от ПФК Берое като
част от инвестиционна-
та политика на клуба.
Постигната е договоре-
ност със старозагорски
бизнесмен, който ще
купи и постави нова

тревна настилка на тре-
нировъчното игрище”,
съобщиха от клуба.  В
края на миналата годи-
на Берое получи 1 млн.
лева от държавата за
изграждането на освет-
ление на стадиона. Ме-
сец и половина след
придобиването от “ТЕЦ
Марица-изток 2” клубът
купи и нов автобус на

стойност над 160 000
евро.

Планираната за съ-
бота контрола между
Берое и Нефтохимик
беше изместена с
един ден и ще се иг-
рае днес от 13.30 ч. на
стадиона в Нова Заго-
ра. В отбора на старо-
загорци само Георги
Андонов е с травма.

Себастиан
Джовинко от Парма
се опитва да
преодолее вратаря
на Ювентус
Джанлуиджи Буфон
в отложен мач от
Серия “А”. Двубоят
на “Енио Тардини”
завърши 0:0 и така
Юве пропусна да
оглави класирането,
като остана втори
с 46 т., с 1 след
шампиона Милан.
Грандът от Торино
обаче има още 1
отложен мач. Парма
е 12-и с 28 т.

РОМА ИСКА МАНОЛЕВ
ПРЕЗ ЛЯТОТО

Рома иска да привлече Станислав
Манолев от ПСВ Айндховен през ля-
тото, твърди най-авторитетният итали-
ански спортен всекидневник  “Гадзе-
та дело Спорт”. Римляните търсят
нови попълнения в отбрана след ра-
зочароващото представяне през се-
зона на испанеца Хосе Анхел и на
датския национал Симон Кяер, който
играе на “Олимпико” като преотстъ-
пен от Волфсбург. Спортният дирек-
тор на “вълците” Валтер Сабатини е
набелязал 2-ма футболисти за под-
силване на защитната линия през
летния трансферен период - 26-го-
дишния Манолев и 20-годишния Кос-
тас Манолас от АЕК Атина. Агентът
на българския национал Стойчо Сто-

илов призна за интерес от доста
европейски клубове, но отрече да
има конкретна оферта за Манолев,
който може да стане свободен агент
през лятото. Договорът на юношата
на Пирин и бивш играч на Литекс с
“филипсите” изтича, но  още не е
подновен.  “Доста клубове се инте-
ресуват от моя клиент, но няма нищо
конкретно. Той е професионалист и
е изцяло концентриран върху пред-
ставянето си за ПСВ в холандското
първенство и в Лига Европа. Мано-
лев иска да помогне на отбора си
да спечели и 2-те титли. Договорът
му е до лятото, но ПСВ има опция да
го продължи с още 2 сезона до юни
2014 г.”, заяви Стоилов.

ТРАВМА СПРЯЛА БЕРБО
ОТ МАЧА С АЯКС

Димитър Бербатов не пътува с Манчестър Юнай-
тед за първия мач от 1/16 финалите на Лига Европа
с Аякс, който се игра снощи, защото е контузен.
Българският нападател получил травмата по време
на тренировка на 19-кратните шампиони на Англия
на базата на тима в Карингтън, разкри мениджърът
на тима Алекс Фъргюсън. “Бербатов получи травма-
та по време на тренировка. Тя не е сериозна и той
щеше да играе, ако го бях попитал дали може. По-
добре е обаче да не рискуваме със здравето му и
да го оставим да си почине”, каза Фъргюсън. Про-
блемите в нападението на сър Алекс се увеличиха
и заради контузията на ветерана Райън Гигс, който
ще почака за своя мач №900 за “червените дяволи”.

НЕУСТОЙКА ОТ
1,2 МЛН. ЕВРО СПИРА
БАЛЪКОВ ЗА ХЕРТА

Хайдук Сплит иска 1,2 млн. евро, за да пусне
Красимир Балъков в Херта. Такава е неустойката,
заложена в договора на българския треньор с
хърватите. Голямата сума възпрепятства премина-
ването на Балъков в германския тим, твърди в.
“Билд”. Бала обаче се бил договорил със спортния
директор на берлинчани Михаел Преец. В момента
2-та тима преговарят неустойката да бъде намале-
на, но хърватите се дърпат, защото имат 35 млн.
евро дългове. Ако това бъде постигнато, с Балъков
в Берлин ще пристигнат Илия Груев и Йончо Арсов,
с които той работи и в момента в Сплит. Според
“Берлинер цайтунг” Балъков не е водил трениров-
ката на “Хайдук” във вторник заради “лични анга-
жименти в Германия”. Той се е върнал още същия
ден в хърватската столица с полет от Франкфурт. В
момента временен треньор на Херта е Рене Тре-
чок. Той ще води отбора утре в неговия мач №1000
в Бундеслигата срещу шампиона Борусия Д.
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Неустойка
1,2 млн. евро
спира Балъков
за Херта

гледайте

ПО БНТ СВЯТ
ВОЛЕЙБОЛ

17.25 КВК Габрово -
Пирин Балканстрой

ПО ЕВРОСПОРТ
СКИ-БЯГАНЕ

15.30 СК в Шкларска
пореба

кратки

ТЕНИС
17.00 Турнир в Доха (жени)

СКИ-СКОКОВЕ
19.00 СК в Оберстдорф

(квалификация)
СНУКЪР

20.00 Уелш оупън
ПО ЕВРОСПОРТ 2

ТЕНИС
14.30 и 19.00 Турнир в Доха (жени)

КОЛОЕЗДЕНЕ
18.00 Обиколка на Алгарве

(III етап)
ПО ФИЛМ +

ТЕНИС
13.30 и 20.30 Турнир
в Ротердам (мъже)

За 18-и път
в София „Зимно
предизвикателство”

МФВС и Българска асоциация
“Спорт за всички” организират
“Зимно предизвикателство 2012”.
То ще се проведе утре от 10.00
ч. на откритата ледена пързалка
на езерото “Ариана”. Мероприя-
тието се провежда за 18-и поре-
ден път и цели популяризиране-
то на зимните спортове като
възможност за по-здравословен
и активен начин на живот. Всич-
ки желаещи ще могат да карат
кънки безплатно до 13.30 ч. и да
се забавляват, докато спорту-
ват. “Зимно предизвикателство
2012” е част от спортните ини-
циативи по проекта “Никога не е
късно за ново начало”, изпълня-
ван от МФВС с финансовата
подкрепа на Оперативна програ-
ма “Развитие на човешките ре-
сурси”, съфинансирана от ЕС чрез
Европейския социален фонд.

Отмениха старт
на ски скачачите

Стартът от Световната купа
по ски скокове в германския зимен
център Клингентал беше отме-
нен заради силен вятър. Надпре-
варата първо беше отложена с
един ден заради неблагоприятни-
те атмосферни условия, но лошо-
то време в региона продължи и
принуди организаторите да пре-
кратят окончателно състезание-
то по време на първите опити.
Скачачите, сред които и светов-
ният шампион за юноши Владимир
Зографски, се местят в друг гер-
мански зимен център Оберсдорф,
където са 2 състезания от Све-
товната купа утре и в неделя.

Австриецът Марсел Хиршер пристигна в България за
стартовете от Световната купа по ски в Банско,

които са утре и в неделя на писта “Алберто Томба”

арсел Хиршер беше обявен за фаворит от
букмейкъра “bet-at-home.com” за спечел-
ване на двата старта от Световната купа
по ски алпийски дисциплини в Банско.
Коефициентът за успех на австриеца в
гигантския слалом е 3,30. Американецът
Тед Лигети е с 3,40. В слалома Хиршер е
още по-сериозен фаворит с 2,70 пред
Марио Мат (Италия) с 5,50.
“bet-at-home.com” ще раздаде 10 ваучера
от 100 лв., ако най-добрият ни алпиец
Никола Чонгаров попадне в Топ 25 на
една от двете дисциплини.

МММММ

МАРСЕЛ ХИРШЕР
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Ски елитът
долетя у нас
Ски елитът
долетя у нас
Ски елитът
долетя у нас
Ски елитът
долетя у нас
Ски елитът
долетя у нас

Световният ски елит при-
стигна у нас, за да участва в
стартовете от Световната купа
в Банско утре и в неделя.
Олимпийският и световен
шампион и носител на Голе-
мия кристален глобус Боде
Милър и съотборниците му от
САЩ, сред които и другият ас
Тед Лигети, кацнаха първи в
София. След тях долетя Фе-
ликс Нойройтер с тима на Гер-
мания. Австрийският тим, в кой-
то са Марсел Хиршер и Бени
Райх, пък дойде с полет на Ав-
стрийските авиолинии. В
същия самолет бяха и норвеж-
ците със звездата си Аксел
Лунд Свиндал. Световният
шампион в слалома Жан-Бап-
тист Гранж (Фр) кацна с полет
от Виена. По пистата “Алберто
Томба” феновете на ските
няма да видят само актуалния
носител на Големия кристален

Звездите на „белия керван”
Милър, Свиндал, Хиршер и Райх
вече са в Банско

глобус Ивица Костелич (Хър),
който е опериран след конту-
зия.  “Още не знам дали ще
карам и в 2-те състезания. Със
сигурност ще участвам в ги-
гантския слалом. За слалома
ще реша допълнително. По
пистата има пресен сняг, но
това не ме притеснява. Цяла
година на почти всички състе-
зания е така”, каза Милър.

 “Радвам се да съм тук.
Надявам се да спечеля. Има
много естествен сняг тази го-
дина навсякъде, но пистата е
третирана с вода, така че
няма да е по-различна от
това, което сме свикнали. Гле-
дах състезанието миналата
година на запис”, коментира
двукратният олимпийски
шампион от Торино 2006 го-
дина в слалома и гигантския
слалом и 3-кратен световен
шампион Бени Райх

ъководството на ЦСКА ще обжал-
ва действията на БФС, който иска
максимални наказания от по 2 го-
дини за хванатите с допинг Тодор

Бившият полузащитник на Ланс
Сиди Яя Кейта (26 г.) може да се
присъедини към ЦСКА. Полузащит-
никът идва на “Армията” като
свободен агент, тъй като е натирен
от Ланс при изпадането на отбора
след сезон 2010-11 и оттогава
няма официални срещи за друг
тим. Кейта играе като вътрешен
полузащитник и има 11 мача и 3
гола за националния отбор на
Мали. Той се пада чичо на играча
на Барселона Сейду Кейта, макар
че е с 6 години по-млад от него.
Футболистите на Динамо Букурещ
Георгиан Паун и Николае Мушат
пристигнаха в България, за да се
присъединят към тренировките на
ЦСКА. Двамата ще пътуват с
“червените” за лагера в Либия и
ще показват класата си в контро-
лите с Ал Насър и Ал Ахли, преди
да парафират.

ЦСКА отбива атаката на БФС за допинга
Дисциплинарната комисия за определя-
не на вида и размера на наказанията
изобщо не подлежи на обжалване съглас-
но закона. На такова подлежи крайният
акт, с който санкциите са наложени, кой-
то е на спортната федерация, т.е. на БФС.
На обжалване подлежат решенията на
лицензираните спортни организации за
налагане на санкции за нарушение на
антидопинговите правила. Очевидно е, че
БФС няма как да обжалва собствения си
акт за налагане на санкции, а и такъв
засега все още няма. Учудени сме какво
точно обжалва БФС тогава. Единствено-
то решение на Дисциплинарната коми-
сия на БОК, което можеше да се обжалва
до 15 февруари, е това за наличието на
извършено нарушение на антидопинго-
вите правила. Може би БФС твърди, че
такова нарушение няма? Явно в БФС
липсва координация между различните
административни звена, което води до
тази изключително комична ситуация”,
обявиха в клубния сайт на ЦСКА.

Стефан Цветков
беше преизбран еди-
нодушно за президент
на Българската феде-
рация по тенис за нов
4-годишен мандат.
Цветков получи одоб-
рението на всичките
50 делегати на отчет-
но-изборното общо
събрание на центра-
лата в София.

“Поставихме осно-

Мъжкият отбор на
България загуби от Ру-
сия с 0:5 в мач от Група
4 на европейското от-
борно първенство по
бадминтон в Амстердам
и отпадна от надпрева-
рата. В отделните дву-
бои на сингъл Иван
Созонов обърна Пейо
Бойчинов с 20:22,
21:13, 21:10 за 43 мин.,
Владимир Малков пре-
чупи Благовест Кисьов
с 22:20, 21:9 за 32 мин.,

Р
Янчев, Костадин Стоянов и Румен Трифо-
нов. На “Армията” се чудят защо футбол-
ният съюз им скача, след като триото “из-
горя” със забранения препарат метилхек-
санамин, който е специфична субстанция,
и наказанията трябва да са леки. Футбо-
листите отнесоха по 3 месеца от БОК, но
от БФС ще обжалват и настояват за 2-
годишна санкция. Това обаче не се харе-
сва на Димитър Борисов и Иво Иванов.
Адвокатите на “червените” Радостин Ва-
силев и Борис Колев излязоха с протест-
но писмо до БФС, в което дават примери
за хванати спортисти с метилхексанамин,
които са получили леки наказания.

“БФС, без да е наложил формално
санкциите, определени от Дисциплинар-
ната комисия на БОК, обжалва решение-
то й точно в частта му за определяне на
размера на санкциите. Решението на

Снимки БГНЕС

Евгения Раданова отбеляза 10-годишния юбилей
от спечелването на 2 олимпийски медала -
сребърен на 600 м и бронзов на 1500 м от

Зимните игри в Солт Лейк Сити 2012

ПРЕИЗБРАХА ШЕФА
НА ТЕНИСА ЕДИНОДУШНО

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

БАДМИНТОНИСТИТЕ
ОТПАДАТ ОТ РУСИЯ

Още тенис (
стр.30

а Станислав Пухов опу-
ха Иван Русев с 21:17,
21:12 за 26 мин. На
двойки Стилиян Макар-
ски и Красимир Янков
загубиха от Витали
Дуркин и Александър
Николаенко с 19:21,
13:21 за 25 мин., а Бой-
чинов и Русев отстъпи-
ха на Евгени Дрьомин
и Сергей Лунев с 15:21,
11:21 за 19 мин.

В крайното класира-
не в групата България

остана на 2-ро място
след Сборная, а само
победителите в 8-те
групи продължават на
1/4 финалите.

Женският отбор на
България игра късно
снощи с Финландия в
последния мач без
значение от Група 5.
Нашите вече си бяха
осигурили място в Топ
8 след победи над Ес-
тония и Португалия с
по 5:0.

вата и получаваме мно-
го добри оценки, но сме
наясно, че следващите
2 години ще бъдат ре-
шаващи за развитието
на тениса в България”,
заяви Цветков. Общото
събрание направи и
две промени в 15-член-
ния Управителен съвет
на БФТ, в който влязо-
ха професор Генчо На-
чев и Мариана Ненова.

Ръководството на цент-
ралата направи отчет
за дейността през 2011
г. и прие бюджета за
тази, в края на която
София ще бъде домакин
за първи път на пре-
стижния Турнир на шам-
пионките на УТА (награ-
ден фонд $750 000).

Премиерът на Русия Владимир Путин
се пусна с двуместен бобслей, който

бе управляван от Алексей Шадеев.
Руският министър-председател посети

базата на националния отбор в
Парамоново на 60 км от Москва.

“Страхотно е, препоръчвам ви го”, каза
Путин след спускането по улея


